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Tradicionalno srečanje aktivistov OF 

Širina in veličina 
NOB naj ne 
zatoneta v pozabo 

Na pobudo republiške konference SZDL je bil leta 1947 
tudi na našem območju ustanovljen domicilni odbor aktivistov 
OF. 

Oblikovan je bil enako kot med vojno, ko je Šaleško Mi-
slinjsko okrožje OF pokrivalo celotno območje velenjske in slo-
venjgraške občine in nekatere dele celjske ter žalske občine. Po-
leg okrožnega odbora je delovalo med vojno 9 okrajnih odborov 
OF, ki so ustanavljali še krajevne in vaške odbore OF. Bili so 
zelo aktivni in koncem leta 1943 in 1944 je bilo to območje res-
nično kovačnica novih kadrov, novih aktivistov, saj jih je ravno 
od tukaj odšlo zelo veliko v partizane. 

Ena glavnih nalog, ki so si jo 
zadali ob ustanovitvi domnicil-
nega odbora, je bila, kot je pove-
dal sedanji predsednik Janko Že-
vart, negovanje, nadaljevanje in 
ohranjanje lika aktivista OF. Na 
vsakem koraku si prizadevajo, 
da bi izkušnje iz dela OF s pri-
dom uporabljali pri delu v druž-
beno političnih organizacijah, še 
posebej pri organiziranju in de-
lovanju splošnega ljudskega od-
pora in družbene samozaščite. 
Naslednja prav tako pomembna 
naloga, so prizadevanja, da ne 
zatone v pozabo širina in veliči-
na narodno osvobodilnega boja. 
Mnogi aktivisti so bili zato vklju-
čeni v zbiranje raznih podatkov 
— ustnih in pismenih prispev-
kov. Za območje Šaleške doline 
so že zbrani v monografiji, priza-
devajo pa si, da bi bili tako obja-
vljeni tudi za slovenjgraško obči-
no. 

V odboru so še danes ponosni, 
daje bilo v poročilu, ki ga je po-
krajinski odbor za štajersko sredi 
leta 1944 poslal glavnemu odbo-

ru zapisano, da je sodilo naše 
območje med najbolje organizi-
rane. Še posebej sta bila omenje-
na Šentilj in Podgorje, kjer so bi-
li med aktivisti OF skoraj vsi kra-
jani. 

Za zmago nad fašizmom je bil 
nujen prispevek vsakega posa-
meznika, pravi Janko Zevart in 
aktivistom nobene žrtve, nobeni 
napori, niso bili veliki. 

Vsaki dve leti organizirajo sre-
čanja aktivistov. Takšno srečanje 
bo to nedeljo, 7. julija ob 10 uri 
pri Restavraciji Jezero v Titovem 
Velenju. Zbranim bo govoril pred-
sednik republiške konference 
SZDL Jože Smole, pripravljajo 
pa tudi kratek kulturni program. 
Največji poudarek pa dajejo tova-
riškemu srečanju, saj je to edina 
priložnost, da v medsebojnih po-
govorih obudijo skupno delo, boj 
za svobodo. 

Tudi tokrat se bodo aktivistom 
pridružili borci 3. bataljona VDV 
brigade, na srečanje pa vabijo tudi 
ostale občane, še posebej mladino. 

M. Zakošek 

Skakalnica je tu: uuu ... (posnetek S. Vovk) 

Pesje — krajevni 
praznik 

Danes 
svečana seja 

Prebivalci krajevne skupnosti 
Franca Leskoška-Luke slavijo 
svoj praznik 7. julija v spomin na 
popisno akcijo med NOB v Šale-
ški dolini. Prireditve ob prazniku 
so se pričele že 2. julija, danes, v 
četrtek, pa se bo ob 18. uri v do-
mu krajanov pričela svečana seja 
skupščine krajevne skupnosti, na 
kateri bodo med drugim podelili 
tudi priznanja. Razne prireditve 
se bodo nadaljevale vse do 14. 
julija, ko bo najprej tekmovanje 
gasilskih desetin za pokal te kra-
jevne skupnosti, zatem pa bo na 
vrsti še veselo rajanje. 

b. m. 

Podpisali samoupravni 
sporazum za izgradnjo 
nove telefonske centrale 

V občini Velenje kljub izgrad-
nji ptt centra v Titovem Velenju 
in takratnem nakupu nove tele-
fonske centrale, močno zaostaja-
mo za potrebami na področju te-
lefonije. Analiza je pokazala, da 
bi v Titovem Velenju potrebovali 
okoli 3000 novih telefonskih šte-
vilk, mnogo premalo pa jih ima-
jo tudi v Šmartnem ob Paki in v 
Topolšici. 

Čeprav se zavedamo, da je so-
doben telekomunikacijski sistem 
del načrtovanega posodabljanja 
gospodarstva in celotne družbe, 
pa nam je tudi za uresničitev te 
naloge, vedno zmanjkovalo de-
narja. V letošnjem letu pa so se 
stvari vendar premaknile. Delo-

0 javnem obveščanju 
Te čase, ko je javno obvešča-

nje kot strokovna in politična ka-
tegorija dela in življenja občanov 
ter strokovnih delavcev, ki delajo 
pri medijih javnega obveščanja, 
še posebej v ospredju družbene-
ga dogajanja, je skrb za javno 
obravnavo predloga sprememb 
zakona o javnem obveščanju osta-
la kar na ramenih delavcev v ob-
veščanju in prizadevnih aktivi-
stov pri socialistični zvezi. Že 
res, da strokovne okvire najbolj 
poznajo novinarji in tisti del po-
litikov, katere javnost deta in pi-
sanja vse bolj prizadeva in razga-
lja. Je pa resnica tudi v tem, da 
demokratizacija naše družbe 
brez takšnega obveščanja, kot si 
ga želimo delovni ljudje in drugi 
občani, ne bo stekla po takšnih 
tirnicah, ki bi si jih želeli in bi 

nas vodile iz licemerstva, stereo-
tipnosti in iz gospodarske ter po-
litične krize. Menimo namreč 
(stara stvar), da lahko spremeni-
mo »politiko« le, če zamenjamo 
politike. Ko smo na predlog Sve-
ta za informiranje pri OK SZDL 
Velenje v Našem času pripravili 
nekaj tez, ki jih je osvojil ta svet 
(na osnovi predlaganih spre-
memb zakona o javnem obvešča-
nju s strani Društva novinarjev 
Slovenije) in takšna stališča obja-
vili kot osnovo za javno pridobi-
tev pobud s strani bralcev, delov-
nih organizacij, društev, družbe-
nopolitičnih organizacij idr., 
smo razočarani ugotovili, da ni 
bilo odziva. Občani se raje odzi-
vajo na alarmantne prispevke, na 
pojave, ki preraščajo v afere in 
tako »dajejo duška« svojemu ra-

; 
Vaška olimpiada v Skalah je vrhunec rekreativne dejavnosti v 
tem kraju. Na letošnji, na ponedeljkov praznični dan, se je zbra-
lo ljudi, da je bilo kaj. (vos) 

zočaranju in razpoloženju do de-
la in življenja. 

In o čem naj bi se v tej, pred-
hodni razpravi pomenili. O pra-
vici do obveščanja, o pravici biti 
obveščen ter o dolžnostih virov 
informacij, o novinarjih kot pro-
fesionalnih delavcih (strokovnja-
kih), ki naj ne bi bili le družbe-
nopolitični delavci, kot se to tre-
tira zdaj, o prenovljenem kodek-
su etike javne besede, o ustana-
vljanju medijev javnega obvešča-
nja, o upravljanju in vodenju v 
informativnih kolektivih, o ured-
nikih in urednikovanju, o pre-
prečevanju zlorabe sredstev jav-
nega obveščanja, o kazenskih 
določbah in še o čem. Namreč, v 
zakon, ki zavezuje vse soustvar-
jalce našega delovnega in živ-
ljenjskega utripa, bi morali v več-
ji meri »investirati« vsi, da bi 
pripravili takšen akt, ki bi bil iz-
raz potrebe in želje državljanov 
in ne le ožjega sloja ljudi. Prav 
zato zelo čudi takšen indolenten 
odnos do »zadeve« zdaj, ko je 
železo vroče. 

Svet za informiranje pri OK 
SZDL se bo v razširjeni zasedbi 
ponovno sestal v četrtek, 9. juli-
ja, da bi obravnaval stališča Dru-
štva novinarjev Slovenije ter 
eventualno prispele predloge ob-
čanov ter D PO, o tem pa bi naj 
oblikoval svoje pripombe ter jih 
posredoval v javno razpravo kot 
predlog. Osnova za strokovno 
razpravo pa je še vedno star Za-
kon o javnem obveščanju, ki je 
bil objavljen v Ur. listu št. 2/86. 

J. M. 

vne organizacije v občini, so s ptt 
podpisale samoupravni spora-
zum o sofinanciranju izgradnje 
nove centrale. V petek, pa so na 
skupščini občine Velenje opravili 
še eno svečano dejanje, podpis 
samoupravnega sporazuma med 
Iskro Telematiko in ptt Celje in 
sicer ob prisotnosti predstavni-
kov našega združenega dela. Ta-
ko so potrdili roke dobave in ce-
no nove centrale. Ta bo predana 
v uporabo v juliju prihodnje le-
to, oprema pa je vredna nekaj 
nad milijardo din, z montažo pa 
1,5 milijarde din. 

(bz) 

Srečanje pionirjev 
Titovih mest 

Danes se izteka dvanajst-
dnevno srečanje pionirjev 
Titovih mest iz vse Jugoslavi-
je, pridružila pa se jim je tudi 
skupina pionirjev s Poljske. 
V našem mestu so se imeli le-
po, navezali so nova znan-
stva. 

Postali so dobri prijatelji. 
Skupaj so preživeli nepozab-
ne počitniške dni. Prepevali 
so, risali, tekmovali v špor-
tnih disciplinah, se igrali. 
Skratka bilo je lepo in današ-
nje slovo ne bo lahko. Prav 
gotovo pa si bodo ob slovesu 
obljubili, da se še vidijo, (mz) 

Kje najti delo viškom iz Eka 

Mi smo za 
mode! 

Hočemo vedeti ali ne, tehno-
loški viški postajajo del naše 
vsakdanjosti. Danes je to štiri-
inštirideset delavcev Elektro-
kovinarske opreme, kdo bo ju-
tri? Smo nanje pripravljeni? 
Imamo programe? Imamo 
možnosti? Vemo kam? 

Ko smo v eni od številk Na-
šega časa pisali o tem proble-
mu, omenjali smo ga kot pri-
mer, ob katerem bi se morali 
vsi pravočasno zamisliti in pra-
vočasno začeti z aktivnostmi, 
smo dobili od člana takratnega 
začasnega kolektivnega organa 
odgovor, da vznemirjamo de-
lavce kolektiva, da gre za de-
zinformacijo, v obsežnem »po-
jasnila nam je član ZKPO 
med drugim zapisal: »V našem 
sanacijskem programu namreč 
načrtujemo prenos nekaterih 
Ekovih proizvodnih progra-
mov (skupaj z delavci, ki dela-
jo na teh programih!) v druge 
ozde. DO EKO pa se bo orga-
niziral v proizvajalca kovin-
skih, elektro in elektronskih 
komponent. Zaradi takšne pro-
gramske in organizacijske spre-

membe delovne organizacije 
ter racionalne organizacije dela 
in poslovanja, bo približno 50 
delavcev razporejenih na druga 
dela in naloge. Zgolj toliko de-
lavcev torej lahko uvrstimo v 
tehnološki višek . ..« (konec ci-
tata) 

NAŠA TEMA 
Teh petdeset delavcev, na-

tančneje štiriinštirideset danes 
ni razporejenih na druga dela 
in naloge, če bi bili, potem ne 
bi bili višek. V tej delovni orga-
nizaciji se sedaj trudijo, kako 
jim najti delo. Ena od možnih 
rešitev je zaposlitev v drugih 
organizacijah velenjskega zdru-
ženega dela. Ob tem pa je treba 
vedeti, da ne gre za slabe de-
lavce, ki bi se jih EKO rad zne-
bil, ampak gre za dobre delav-
ce, ki razpolagajo tudi z dobro 
izobrazbo, veliko s V. stopnjo, 
nekaj pa tudi s VI. in VII. Ti 

delavci so v EKU danes nepro-
duktivno zaposleni, odveč po-
stajajo zaradi opustitve nekate-
rih programov, zaradi opusti-
tve nekaterih delokrogov, ki so 
bili prej predimenzionirani, za-
radi ukinitve nekaterih nalog. 
Vendar je težko na hitro najti 
rešitev tudi drugje. Zaposlova-
nja danes praktično ni, tam 
kjer pa je, pa tako rešujejo la-
stne štipendiste. V EKU pravi-
jo, da so tem delavcem pripra-
vljeni omogočiti in tudi Finan-
čno podpreti njihovo dokvalifi-
kacijo, prekvalifikacijo, vendar 
v primeru, da jim bo druga or-
ganizacija združenega dela za-
gotovila, da jih bo potem tudi 
zaposlila. 

Ob tem pa si v EKU želijo, 
tako pravi tudi Vida Purnat, 
vodja kadrovske službe, da bi 
prišlo do odkrite ponudbe in 
povpraševanja po delavcih, saj 
bi marsikatero potrebo, ki jo iz-
kazujejo organizacije združe-
nega dela lahko pokrili z danes 
neproduktivno zaposlenimi. 
Tudi delavci EKA. 

(mkp) 
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Onesnaževanje 
omejuje razvoj 

Ekološka bilanca celjskega 
območja je pokazala, da je 
največji onesnaževalec šo-
štanjska termoelektrarna — 
zrak je najbolj onesnažen v 
Celju in Zavodnjah nad Šo-
štanjem — sveta občine celj-
ske regije: takoj ukrepati. 

Član i sveta občin celjskega ob-

močja so se na zadnji seji sezna-

nili z raziskovalno nalogo Ekolo-

ška bilanca celjske regije. Nalo-

ga, ki s o j o pripravili strokovnja-

ki z raznih področi j , je vsaj v ne-

katerih delih potrdila tisto, o če-

mer mnogi že dolgo govorijo. Da 

je največji onesnaževalec ter-

moelektrarna Šoštanj, ki spusti 

letno v ozračje nad 120 tisoč ton 

žveplovega dioksida, da pa pred-

vsem območje laške in žalske ob-

čine dosegajo podobne škodljive 

snovi iz visokega d imnika trbo-

veljske termoelektrarne. Nevarni 

fluoridi so najbol j navzoči v Ce-

lju, Libojah, Gorenj i vasi in Ro-

gaški Slatini. Nasploh je najbol j 

prizadeto ozračje v Celju in Za-

vodnjah nad Šoštanjem (4. stop-

nja), sledijo pa j im Laško, Štore, 

Radeče, Rimske Toplice, Sedraž, 

Šentjur, Dramlje, Rogaška Slati-

na (prav po zaslugi fruoridov iz 

Steklarne), Žalec in Prebold(3. 

stopnja). 

Ravnovesja v naravi seveda ne 

ruši le onesnaženo ozračje, am-

pak so močno prizadete tudi re-

ke. Paka je pod Titovim Vele-

njem in Šoštanjem le še bolj ali 

man j odtočni kanal , podobno 

Mestinjščica pod Mestinjem ozi-

roma tovarno Vital, pa Smarski 

potok pod Šmarjem, Rečica pod 

laškim rudnikom — pa še bi lah-

ko naštevali. In če ne bodo ures-

ničili vseh predvidenih ukrepov 

lahko postane podobna mrtva re-

ka celo Sava ob hidroelektrarni 

Vrhovo. 

Zaradi vsega tega ni prizadet 

le živelj v rekah in potokih, tudi 

ne le gozdovi (v velenjski občini 

sta zdrava le še dva odstotka goz-

dov, v mozirski pa le en sam bori 

odstotek gozdov ne kaže vidnih 

zunanj ih poškodb), posledice so 

močne tudi na l judeh. Zaskrblju-

je misel, da se lahko podobno 

kot na rastlinah pojavi jo dedne 

poškodbe tudi pri l judeh. Raznih 

manjših raziskav je že bi lo nekaj, 

na celjskem območ ju pa bo do 

konca leta tudi končana zdrav-

stvena anal iza: temeljito namreč 

vsestransko opazujejo večje šte-

vilo Cel janov, ki seveda živijo v 

slabem okol ju, in Konj ičanov, ki 

za zdaj živijo od vseh na celj-

skem območ ju še v najbol j zdra-

vem okolju. 

Podatki o onesnaženosti seve-

da opozarjajo, da na celjskem 

območ ju ni več nikakršnega me-

sta za industrijo, ki bi dodatno 

onesnaževala okol je: ne le to — 

treba je resno razmisliti o tem, 

da bi vendarle v dobro okolja in 

l judi žrtvovali kako umazano 

proizvodnjo. Da je tovrstno pre-

strukturiranje industrije potreb-

no, so opozori l i tudi na seji sveta 

občin. Ekološki svet bo tako v 

najkrajšem času pripravil predlo-

ge in ukrepe. Brez tega namreč 

tudi ta ekološka bi lanca, ki so j o 

pripravili, ne bo imela učinka. 

Sedanji cilj, da okolja ne smemo 

še poslabšati, mora biti res le 

kratkotrajni cilj — končni cilj 

mora biti seveda zboljšanje naše-

ga bivalnega okolja. 

Na seji sveta občin so pred-

stavniki ostalih občin tudi odlo-

čno podprl i Velenjčane, ki so 

nasprotovali spreminjanju repu-

bliškega odloka o čiščenju dim-

nih pl inov v Šoštanjski termoe-

lektrarni.Vsi so vztrajali pri tem, 

da je treba spoštovati dogovor, 

da do leta 1992 90 odstotno oči-

stijo te d imne pline. Velenjčani 

so ostale udeležence tudi sezna-

nili s prizadevanji za oživitev ve-

lenjskega jezera in Pake. 

(fk) 

SAVINJSKO ŠALEŠKA NAVEZA 

Precej stičnih točk 
Pa se je vendarle izkazalo, da 

pri našem poslovanju ne gre le 

za razne monopole, za zapiranje 

i> svoje tovarniške plotove in po-

dobno. Kar pomislile na to. kaj 

so ugotovili po tem. ko so razi-

skali pomembno najdbo v gozdu 

nedaleč od Šentjurja. O najdbi 

20 dvestoliterskih sodov nevar-

nih snovi v tem gozdu smo poro-

čali tudi v Našem času — in 

prav je tako. saj so tudi sledi pri 

tej najdbi vodile prav v velenjsko 

Gorenje. Ampak velenjskim eko-

logom ob tem ni treba skočili ta-

koj pokonci, češ — aha pa smo 

jih tlobili. Gorenje tokrat ni bilo 

krivo; kak zlobnež'bi rekel, da so 

krivi prav velenjski zeleni, ki ni-

so dovolili kuriti teh snovi v šo-

štanjski termoelektrarni, pa je 

tako moralo Gorenje poiskati 

drugo rešitev. 

No in prav pri tem se je poka-

zala podjetnost in odprtost raz-

nih slovenskih in zunajsloven-

skih organizacij, ki so si ta posel 

podajale z roke v roko — en to-

vornjak teh sodov pa je pristal 

kot ekološka bomba v gozdu v 

Trnavcu. Ne vem. ali naj verja-

mem vozniku, ki je rekeI. da je 

tovor zaradi okvare tovornjaka 

tu le začasno razložil, ali dru-

gim. ki pravijo, daje bito gotovo 

pomembnejše, da je s tovornja-

kom potoval prek republiške me-

je les — skratka stvar se je ven-

darle razvezala. 

V zadnjem času pa je bilo na 

šaleško-savinjski navezi še več 

drugih stvari. Na mozirski pro-

blemski konferenci o razvoju tu-

rizma je na primer predsednik 

velenjske turistične zveze Jože 

Kandolf poudaril, da je potreb-

no tesnejše sodelovanje med mo-

zirsko in velenjsko turistično or-

ganizacijo. da je treba enotneje 

nastopati pri ponudbi in podob-

no. In prav ima. Glede na to. da 

je uničenih že nad 90 odstotkov 

mozirskih gozdov, glavna uniče-

valska moč pa prihaja iz velenj-

ske občine, je seveda prav. da tu-

risti vidijo tudi to. 

In končno — dokajšnja pove-

zanost tega območja se je poka-

zala tudi na seji sveta občin celj-

skega območja, predvsem na po-

dročjih. kjer veliko govorimo pa 

vsi skupaj bolj malo naredimo. 

Mislimo na razvoj obrtništva in 

na velike probleme ekologije. 

Očitno nas težave bolj povezuje-

jo kot uspehi. 

(frk) 

Akcija 
na Raduhi 

V nedeljo se je na Raduh i pri-

čela republiška mladinska delo-

vna akcija, mladinski tabor prav-

zaprav, saj so se tudi na tej akciji 

mladi odločil i za nove delovne 

oblike, stare in preživele namreč 

že opuščajo. Pobudo za to akcijo 

je dal center za mladinsko pro-

stovoljno delo pri republiški 

konferenci Z S M S , Zgornjesa-

vinjska kmetijska zadruga pa jo 

je z veseljem sprejela. V nedeljo 

je na Raduho , bolje rečeno do 

planinskega doma na Loki, kre-

nilo 46 mladincev iz vse Sloveni-

je in tudi iz tujine, na planinskih 

pašnikih bodo gradili ograje in 

napajališča, obenem pa pomaga-

li pri gradnji vodovoda za pla-

ninsko postojanko. V njej bodo 

tudi bivali in izvajali različne 

družabne in spremljajoče aktiv-

nosti. Akcija bo trajala tri tedne, 

s tem, da se bo število brigadir-

jev spreminjalo. j .p. 
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ZAČELI SO: Tol iko željeni trenutek je prišel. V Skalah so delavci 

Gradisa prejšnji četrtek začeli zemeljska dela za zgraditev nove osno-

vne šole v kraju. Šola mora biti nared do začetkajolskega leta prihod-

nje leto, saj bi se sicer v kraju znašli še z večjo prostorsko stisko, kot 

je danes. Letos so — tako bo tudi do zgraditve novega objekta — 

učenci imeli pouk v prostorih gasilskega doma. Toda tudi ti bodo pri-

hodnje leto premajhni , ker naj bi se število šoloobveznih otrok v šol-

skem letu 1989/90 precej povečalo, (vos) 

Obisk poljske partijske delegacije 
V torek se je končal enoteden-

ski obisk partijske delegacije iz 

Dabrowe Gornicze s Poljske. Šti-

ričlanska delegacija je bila na 

obisku pri našem partijskem 

vodstvu. V teh dneh so si ogleda-

li številne delovne organizacije v 

naši dol ini ter se dogovarjali o 

morebitnih obl ikah gospodarske-

ga in kulturno umetniškega sode-

lovanja. 

Med drugim pa so bili tudi 

gostje predsednika skupščine ob-

čine Velenje, ki j ih je seznanil z 

gospodarskim in polit ičnim utri-

pom naše doline. Iz Dabrowe 

Gornicze, ki je rudarsko mesto v 

bližini Krakowa, so bili v teh 

dneh na obisku tudi predstavniki 

rudarskega kolektiva ter osnov-

nošolci, ki so se udeležili dva-

najstdnevnega srečanja pionirjev 

Titovih mest Jugoslavije. Na sli-

ki: Med obiskom pri predsedni : 

ku skupščine občine Velenje 

Dragu Šuleku. 

Svečano 
ob šoferskem 
prazniku 

Letošnji praznik šoferjev in 

avtomehanikov ter vseh tistih, ki 

delajo v prometnih dejavnostih, 

bo v Titovem Velenju še posebno 

svečano obeležen. Domač i člani 

Združenja šoferjev in avtomeha-

nikov so namreč gostitelji vseh 

stanovskih organizacij iz občin 

Celjske regije. Zbral i se bodo v 

nedeljo, 10. ju l i ja , ob 9 uri na ko-

talkališču, od koder bodo v sve-

čani paradi prikorakali in pripe-

ljali na Titov trg, kjer bo osred-

nja regijska proslava ob »13. ju-

l i ju« . Dnevu šoferjev in avtome-

hanikov. Po proslavi in kultur-

nem programu ter položitvi cve-

tja k spomeniku Tita na Titovem 

trgu so bo srečanje nadaljevalo 

pri Delavskem klubu z družab-

nim programom in zabavo. 

Vse preredko se spomn imo de-

lavcev v prometu in transportu, 

men imo pa,da se tudi sami pre-

[ malo vkl jučujejo v družbeno ži-

vljenje ter s problemat iko obveš-

čajo ostale o pomenu ter zahtev-

nosti šoferskega poklica. 

J .M . 

Teritorialci so 
se usposabljali 

V mesecu jun i ju je Pokrajinski 

štab ZŠP v sodelovanju s štabi 

T O občin organiziral večdnevno 

urjenje nekaterih enot iz celotne 

Zahodnoštajerske pokrajine. 

Ci l j urjenja je bil utrjevanje 

vojaško strokovnih znanj , pa tu-

di medsebojno spoznavanje in 

tovariško druženje vojaških ob-

veznikov iz sosednjih občin. 

Čeprav vreme ni bi lo poletno, 

so bili pr ipadniki zadovol jni , 

prepričani, da so obnovil i in utr-

dili svoja znanja ter se z novimi 

spoznanj i vrnili v svoje občine, 

na delovna mesta, kjer se zopet 

spopri jemajo z vsakodnevnimi 

gospodarskimi obveznostmi in 

težavami, ki nas spremljajo v tem 

obdob ju . F r a n c c V 0 L K 

EMONA EKSPRES 

Suvere-
nost 

Še do trenutka, ko še ni bilo 

znano najnovejše sporoči lo vo-

jaškega tožilca v Ljubl jani , je 

vladalo upanje (in zaupanje), 

da se — kot pravi star pregovor 

- nobena kaša ne poje tako 

vroča, kot se skuha. Zda j so 

razmere takšne, da ni nič več 

jasno, ali pa je jasno že prav 

vse. Ko je v svoji stari maniri 

Stane Dolanc na seji sloven-

skega partijskega CK-aja govo-

ril o »primeru Janša in ostali«, 

je bi lo celo med prisotnimi čla-

ni videti precej nelagodja ob 

njegovem novem »pre jud icu« , 

ko je v bistvu že sestavil obtož-

nico za trojico priprtih (zdaj so 

skupaj z odgovornim uredni-

kom Mlad ine obtoženi že štir-

je). Dva dni kasneje je sporoči-

lo vojaškega javnega tožilca v 

bistvu povedalo to, kar je pove-

dal že Dolanc. Torej vendarle 

ni šlo za prejudiciranje in nes-

prejemljiv pritisk visokega par-

tijskega funkcionarja na naše 

— kot pravimo — res neodvi-

sno sodstvo. Gre pa za nekaj 

več in še mnogo bol j resnega: 

Do lanc je s svojim nastopom 

samo povedal, da ve več, kot 

vedo ne samo navadni smrtni-

ki, ampak tudi nekateri bolj 

posvečeni v zadevo. To vseka-

kor z vso resnostjo postavlja 

številna nova (stara!) vprašanja 

in ugotovitve! Ali je torej res, 

da slovenski polit ični vrh o na-

meravanih »posegih« vojaških 

oblasti ni vedel ničesar? Izku-

šen politik in d ip lomat Mit ja 

Ribič ič trdi (v intervjuju za Te-

leks), da »tudi v najbol j trdem 

administrativnem obdobjun i 

mogel nihče opraviti aretacije 

(ki je javno dejanje), ne da bi 

bi lo polit ično vodstvo Sloveni-

je o tem obveščeno. In ne samo 

obveščeno: ne da bi tudi razso-

di lo o vseh polit ičnih implika-

cijah takega dejanja. To je su-

verena pravica, ki jo moramo 

zelo spoštovati.« Tako Ribičič, 

ki mu izkušenj res ne gre opo-

rekati. 

Že zadnj ič sem zapisal, da 

vse kaže, da ima primer »Janša 

in ostali« več možn ih podmen ! 

Ena je ta, da slovenski politični 

vrh o nameravanih aretacijah 

in priprtjih res ni bil obveščen. 

Č e to drži, "potem ne gre zgolj 

za kratkovidnost tistih, ki so ta-

ko postopali (na jmanj , kar j im 

lahko oči tamo je pomanjkanje 

polit ične modrosti), ampak za 

vprašanje, kol iko je suverena 

slovenska država, če se m imo 

nje in nad njo dogajajo stvari, 

za katere tudi politični laik ve, 

da so ne samo stvar pravosod ja 

(tožilcev in sodišč) ampak tudi 

stvar politike v najširšem smi-

slu te besede. Kar je huje, je 

»sestavljanje moza ika« v trdi-

tev, da je (določen) de! sloven-

skih politikov o vsem bil sproti 

in zelo natančno obveščen, kar 

pomeni , da je na »scenarij« ti-

ho ali celo glasno pristal(ja)l. V 

tem primeru bi v Sloveniji ime-

li ta h ip nekakšno dvovladje, o 

katerem se po kuloarjih govori 

že od lanske jeseni dalje. Je pa 

še tretja možnost — namreč ta, 

da se prav z imput iranjem trdi-

tve, da je slovenski vrh vedel 

vse, vsekakor pa več, kot je pri-

pravljen povedati — da se torej 

s to trditvijo skuša kompromiti-

rati tisto, čemur pravimo »slo-

venska demokrat ična struja«, 

ali še bolj neposredno, Kučana 

samega, ki je njeno pooseblje-

nje, o čemer ni dvoma. Če na-

mreč »slovenske pomlad i « ni 

mogoče utišati s-pomočjo no-

tranjih (slovenskih) »zdravih 

sil«, je seveda kompromitaci ja 

tistih, ki so po nekaterih oce-

nah zveznih vrhov (partijskih 

in državnih) premalo storili, da 

bi preprečili in učinkovito sto-

pili na prste — kot pravijo — 

nesprejemljivim tendecam v 

Sloveniji, lahko zelo učinkovi-

ta. Potem bi se stvari lahko ze-

lo hitro razpletle v duhu boja 

Piše: 

Vinko 

Vasle 

proti slovenski »kontrarevolu-

cij i«. 

Očitek, da gre za špekulati-

vne možne scenarije seveda 

sprejemam. V pomanjkanju ve-

rodostojnih informacij in ob 

vseh protislovnih izjavah, ki 

smo j ih slišali v zadnjem času, 

je o dogajanj ih v Sloveniji mo-

goče samo tako razmišljati. In 

niti ni pomembno (vsaj ta hip 

ne, za zgodovino pa vsekakor), 

kdo je kaj vedel, ali kdo ni nič 

vedei! Zelo razpoznavna je na-

mreč »centralna« usmeritev, ki 

je vsaj v političnih telesih neka-

terih republik in pokrajin, zla-

sti pa v zveznih vrhovih dobila 

potrditev in zeleno luč: da so v 

Sloveniji izredne razmere, zato 

zahtevajo izredne ukrepe. Za 

začetek omenjene aretacije, 

priprtja in obtožnice. To je lah-

ko tudi jasno opozorilo, ali pa 

grožnja tistim, ki si že nekaj ča-

sa ne dajo dopovedati , da »ta-

ko pač ne gre« in da ima tudi 

demokraci ja svoje meje. Za te 

se pa ve, kdo j ih postavlja. 

Ker je že nekaj let nosilec 

demokrat ičnih idej in zamisli 

prav slovenska mladinska or-

ganizacija, seveda ni dovol j, da 

se z njenimi pogledi civilizira-

mo in z močjo argumentov po-

lemizira, ampak samo z argu-

mentom moči. V prvih fazah je 

zato slovenska mladinska orga-

nizacija doživljala politične 

diskvalifikacije, potem se je ja-

vno podvomi lo v legitimnost 

njenih predstavnikov, da bi se 

prav zdaj njeno delovanje in 

njen obstoj skušalo celo krimi-

nalizirati. Kar naenkrat so po-

stale popo lnoma nesprejemlji-

ve celo razprave o tistih vpraša-

njih (na primer civilno služenje 

vojaškega roka), za katere so se 

celo v najvišjih zveznih vrhovih 

še pred kratkim strinjali, da so 

seveda lahko predmet polemi-

ke in razprav. Zda j nič več, 

zdaj se vse proglaša za napad 

na armado, na socializem, sa-

moupravl janje, na ustavno ure-

ditev in za kontrarevolucijo. 

Kaže, da so nekateri v Jugo-

slaviji prepričani, da je duha 

slovenske demokracije možno 

zlomiti preko ramen mladinske 

organizacije, ki je — resnici na 

l jubo — prva postavila nekate-

ra neprijetna vprašanja. Še zla-

sti pa po kongresu v Krškem 

vnesla na slovensko politično 

prizorišče (in jugoslovansko tu-

di) pravi mali vihar novih po-

bud , želja in zahtev. Če tem po-

budam slovenske mladine vza-

memo legitimnost, j i vzamemo 

politični prostor njenega delo-

vanja in jo učinkovito znova 

spravimo na obrobje družbene-

ga dogajanja, kjer je desetletja 

dolgo tičala. Ali, kot je rekel 

Tone Anderl ič prejšnji teden, 

spravimo j o v polit ično pred-

dverje, j o marginal iziramo in 

utišamo. To pa je seveda očiten 

poskus demontaže neodvisne 

mladinske politike, politike ge-

neracije, ki ima vsakršno pravi-

co, da si v sedanjosti kroji svo-

jo bodočnost. Zato ima pravico 

tudi do sebi samosvoje radikal-

nosti, do podiranja tabujev in 

zaletavosti. 

Drugo dejanje primera »Jan-

ša in ostali« pa v mnogočem še 

zaostruje spopad med politi-

čno državo in civilno družbo. 

Demokrat ična slovenska jav-

nost je namreč v najvišjem 

predstavniškem telesu (v repu-

bliški skupščini) dobila samo-

potrditev s sprejemom nekate-

rih pomembn ih stališč in skle-

pov. To je bilo suvereno naro-

dovo dejanje, ki ga brez, tudi 

katastrofalnih polit ičnih posle-

dic, ni mogoče zaobiti in igno-

rirati. Kajti , če skupščinski 

sklepi ne bodo uresničeni, ne 

bo uresničena suverena volja 

Slovencev, ki je ustavno zajam-

čena. Potem ne bo mogoče go-

voriti niti o suverenosti, še 

man j o ustavnosti. Kaj bi ures-

ničitev takšne »pol i t ike« po-

meni la, pa si niti razmišljati ne 

upam. 

>NAŠ ČAS<, glasilo Socialisti-

čne zveze delovnega ljudstva 

Velenje, izdaja Center za infor-

miranje, propagando in založ-

ništvo Velenje, cesta Františka 

Foita 10. 

>NAŠ ČAS< je bil ustano-

vljen 1. maja 1965; od 1. janu-

arja 1973 je izhajal kot štiri-

najstdnevnik >Šaleški rudar< 

kot tednik pa izhaja >NAS 

ČAS< od 1. marca 1973. 

Uredništvo: Stane Vovk (di-

rektor in glavni urednik), Boris 

Zakošek (odgovorni urednik), 

Mi lena Krstič-Planinc, Bogdan 

Mugerle, Janez Plesnik, Tatja-

na Podgoršek, Mira Zakošek 

(novinarji). 

Izhaja ob četrtkih. 

Sedež uredništva in uprave: 

Titovo Velenje, cesta Františka 

i Foita 10, telefon (063) 853 451, 

J 856 955, 855 450. Brzojavni 

naslov: Informat ivni center Ve-
lenje. 

Čena posameznega izvoda je 

700 dinarjev. Mesečna naro-

čnina 2.540 dinarjev, polletna 

naročnina za ind iv idualne na- j 

ročnike 15.240 dinarjev, za tu-

j ino 25.900 dinarjev. 

Žiro račun pri S D K , podruž-

nica Titovo Velenje, številka 

52800-603-38482. 

Graf ična priprava, korektu-

re, tisk in odprema: Č G P Večer 

Maribor . 

Nenaročenih rokopisov in 

fotografij ne vračamo. 

Za >NAŠ GLAS< se po mne-

nju sekretariata za informira-

nje izvršnega sveta Skupščine 

SR Slovenije, številka 421-1/72 

od 8. februarja 1974 ne plačuje 

temeljni davek od prometa 

proizvodov. 
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Sestavljena organizacija združenega dela Gorenje 

Devize kuje dobro delo 
Delavci Gorenja so v prvih letošnjih šestih mesecih dokaj dobro 

uresničevali zahtevne planske cilje. Kljub temu, da smo jih že nekajkrat 
zapisali, ne bo odveč, če jih še enkrat predstavimo: 10 % povečanje fizi-
čnega obsega proizvodnje, 7 % povečanje storilnosti dela in 33 % poveča-
nje konvertibilnega izvoza. V prvih petih mesecih so bile naloge uresni-
čene. dosežene in tudi presežene, pa tudi junijska gibanja kažejo. da bo-
do poglavitni cilji izpolnjeni. Torej so lahko delavci Gorenja upravičeno 
ponosni na letošnje dosežke. 

V vseh delovnih okol j ih Gore-

nja so že na začetku leta, hkrati s 

sprejemom planskih dokumen-

tov za leto 1988, izoblikovali tudi 

podrobne ukrepe za uresničitev 

zahtevnih nalog. Po sprejemu 

zadnj ih ukrepov so znova pre-

verjali sprejete ukrepe, pri čemer 

so ugotovili , da ostajajo tudi za 

naprej zlasti še naslednji poglavi-

tni cilji: zadržanje visoke ravni 

proizvodnje in s tem tudi izkoriš-

čenosti zmoglj ivosti , ohranitev 

dosežene storilnosti dela in pro-

daje na tuje ter zadržanje likvid-

nosti. Seveda pa bodo še naprej 

krepili sicer že zdaj zgledno de-

lovno zavest zaposlenih. 

Ne bo odveč poudarit i , da do-

segajo v Gorenjevih delovnih or-

ganizacijah načrtovano visoko 

gibanje proizvodnje, produktiv-

nosti in izvoza kl jub težavam, ki 

se pojavl jajo v zadnjem času pri 

oskrbi z reprodukcijskim mate-

rialom in sestavnimi deli. -Zaradi 

kasnitev dobav oziroma poslab-

šane kakovosti je treba pogoste-

je, kot sicer, menjati izdelke, kar 

terja od vseh zaposlenih izjemne 

napore. Vsi v Gorenju pa si pri-

zadevajo, da bi bi lo tovrstnih 

menjav in v tej zvezi zastojev 

proizvodnje čim manj . 

V zadnjem času so v Gorenju 

začeli vrsto novih aktivnosti na 

prodajnem področju, da bi viso-

ko proizvodnjo tudi prodali . D o 

konca maja so iz Gorenja proda-

li na tuje za skoraj 101 mil i jn do-

larjev izdelkov, juni jski izvoz pa 

je, kot kaže, presegel 25 milijo-

nov dolarjev. To pomeni , da bo 

dosežen polletni izvozni načrt. 

Seveda pa so v tem poslovnem 

sistemu na najboljši poti, da v 

pr ihodnj ih mesecih prodajo na 

tuje še povečajo. 

Občinska zdravstvena skupnost 

Proti omejevanju pravic 
Na izredni seji skupščine občinske zdravstvene skupnosti, konec ju-

nija, so bili tako izvajalci kot uporabniki proti stališčem oziroma ukre-
pom za prilagoditev programa zdravstvenega varstva SR Slovenije z. ma-
terialnimi možnostmi v tem letu, ki naj bi prvini kolikortoliko omilili 
slab ekonomski poiožaj, uporabnikom pa omejili individualne pravice 
na tem področju. 

Po mnenju izvajalcev, ki so se 

f >zbali za delo<, imajo ukrepi ne-

zaželjene dolgoročne posledice, 

saj bodo odslej iskali zdravstve-

ne storitve le tisti uporabnik i , ki 

jih bodo zmogli tudi plačati. 

Akademskega naslova si niso 

pridobili zato, da bi se »prereka-

li< z uporabniki , kol iko morajo 

plačati za storitev in zakaj, am-

pak da opravijo humano- delo. 

Predlagani ukrepi so tako po-

vsem skregani z zdravniško eti-

ko. Izrazili pa so med drugim tu-

di bojazen o kakovostno oprav-

ljenem delu. 

Pri uporabnikih je jasno zašu-

melo ob naštevanju sprememb, 

ki omejujejo njihove individual-

ne pravice na področju zdrav-

stvenega varstva in krepko udar-

ja jo po nj ihovem že tako plitkem 

žepu. Po mnenju delegatov Go-

renja predlagani ukrepi krčijo že 

tako oskubljene programe, pov-

zročajo socialne razlike, delijo 

občinske zdravstvene skupnosti 

na dobre in slabe gospodarje. Pi-

po odp i ramo in zapiramo na naj-

bolj občutl j ivem področju. Dej-

stvo, da je k ukrepom na tem po-

dročju treba' pristopiti, je neizo-

gibno, vendar pa se je treba 

vprašati, kako in h katerim. Os-

nova za dolgoročne sistemske re-

šitve slednji ne morejo biti, am-

pak je treba k odprt im vpraša-

njem v zdravstvenem varstvu pri-

j stopiti kako drugače. Čeprav naj 

| bi predlagani ukrepi veljali le do 

konca leta in preprečili nezažele-

ne pojave na tem področju, ki bi 

med drugim lahko pripeljali do 

razpada sistema, so delegati vso 

odgovornost ob morebitnem nji-

hovem sprejemu naložil i na ra-

mena občinske zdravstvene 

skupnosti. 

Že februarja lani so strokovne 

službe na slednji ugotavljale, da 

bo l&to 1988 zelo trdo in težko. 

In niso se uštele. Kl jub vrsti te-

žav so uspele obdržati doseženo 

raven zdravstvenega varstva iz 

leta 1986 tako. da so preteklo le-

to zaključile z mi l jardo 250 mili-

jon i dinarjev izgube. Zato mora-

jo račune za opravljene storitve v 

preteklem letu plačati z letošnji-

mi sredstvi. Interventna zakono-

daja je neglede na specifičnost 

neusmiljena. Dovol ju je namreč 

rast skupne porabe le na osnovi 

lanske dosežene. To pomeni za 

občinsko zdravstveno skupnost 

precej manj denarja, saj ga tudi 

ta ni uspela zbrati toliko kot bi 

ga lahko. Tako je k slabi startni 

osnovi za letos treba prišteti še 

primanjkl jaj iz preteklega leta, ki 

ga bo letos tako ali drugače treba 

pokriti. Izračuni kažejo, da bo 

po določi l ih letošnje interventne 

zakonodaje zman jka lo za pokri-

tje potreb občinske zdravstvene 

skupnosti okrog 7,3 odstotke 

sredstev ali 2 mil jardi 260 mili jo-

nov dinarjev, seveda brez nepo-

ravnanih obveznosti iz pretekle-

ga leta. 

Kako zbrati manjkajoča sred-

stva, pri občinski zdravstveni 

skupnosti Velenje v tem trenutku 

ne vedo. S povečano prispevno 

stopnjo zagotovo ne. Delegati 

zbora uporabnikov pa tudi niso 

bili za to, da bi man jka joč i denar 

zbrali z n j ihovimi prispevki. Kot 

vemo, so ukrepi, ki naj bi finan-

čne zagate na področju zdrav-

stvenega varstva samo omili l i in 

ne v celoti opravil i , bili sprejeti. 

Zato so bile kar pravšnje ugoto-

vitve delegatov občinske zdrav-

stvene skupnosti : nikar k zdrav-

niku zadnja dva meseca oziroma 

v primeru bolezni imeti priprav-

ljeno bančno knjižico, na osnovi 

katere te bo lahko zdravil zdrav-

nik tako dolgo, dokler ne bo 

ostala prazna, 

(tap) 

Štiri mesece po ukrepu v SIS gospodarskih dejavnosti 

Čiščenje lastne hiše 
Onemogočanje odločanja delavcem o njihovem delu in poslovanju, 

slabo informiranje, kritičen položaj zaradi odhajanja delavcev kot po-
sledice nesoglasij med njimi in vodstvom, nenehno slabšanje delovnih re-
zultatov, so delovno skupnost skupnih služb SIS gospodarskih dejavno-
sti konec februarja letošnjega leta prevedli pred delegate zborov velenj-
ske občinske skupščine. Na predlog izvršnega sveta, seveda po predhod-
nem mnenju družbenega pravobranilca samoupravljanja in zahteve zbo-
ra delavcev te delovne skupnosti je Skupščina občine Velenje 25. febru-
arja izrekla ukrep družbenega varstva, za začasnega vodjo pa imenovala 
Toneta Hladina. 

Od izreka ukrepa do danes so 

minili štirje meseci. V tem času 

se vsi zaposleni trudijo, da čim 

prej uredijo stanje, vsak mesec o 

poteku poročajo izvršnemu sve-

tu, prejšnji teden pa so z rezultati 

seznanili tudi delegate Samou-

pravne stanovanjske skupnosti 

in Skupnosti za ceste. 

Bistveno so v prvih štirih 

mesecih izboljšali poslovne re-

zultate. Nekatere materialne 

stroške, tiste seveda na katere 

imajo vpliv, so v primerjavi z 

istim obdob jem lanskega leta 

zmanjšal i za 19 odstotkov, izpla-

čane dnevnice za potovanja za 

31 odstotkov, reprezentanco za 

16 odstotkov in to brez upošteva-

nja inflacije. 

Odpravi l i so motnje v med-

sebojnih odnosih in redno, če-

prav s težavo, zagotavljajo tudi 

tekoče poslovanje. V drugem 

polletju lanskega leta je bilo v 

skupnih službah SIS gosodar-

skih dejavnosti zaposlenih 27 de-

lavcev, ob izreku ukrepa le še 22, 

toliko j ih je tudi tokrat, a kar šest 

od teh j ih je na bolniških in po-

rodniških dopust ih. Zato so iz-

vedli nekatere nu jne notranje 

prerazporeditve delavcev in od-

pravili vso nepotrebno režijo. Iz 

razvida del in nalog so črtali 

opravila vodenja gospodarskega 

sektorja in vodenje splošne služ-

be, ker so ugotovil i , da sta ti dve 

nalogi povsem nepotrebni. 

Ot> urejanju razmer pa je po-

trebno ugotoviti tudi odgovor-

nost za položaj , ki je privedel de-

lovno skupnost do ukrepa druž-

benega varstva. Nekatere vod-

stvene delavce, odgovorne za na-

stali položaj , so prijavili disci-

plinski komisij i , osnovna organi-

zacija zveze komunistov delovne 

skupnosti pa je izrekla kazen biv-

šemu vodji — izključil i so ga iz 

članstva v Zvezi komunistov. 

(mkp) 

Skupnost za ceste občine Velenje 

Odločijo naj se v krajevnih skupnostih 
Na zadnji seji zborov uporabnikov in izvajalcev skupščine 

skupnosti za ceste občine Velenje so delegati najprej obravnava-
li delegatska vprašanja. 

Kar precej j ih je bilo, med 

drugim je bilo vprašanje tudi o 

širini zemljišča ob cestišču. Od-

govor: natančne širine, v kakršno 

smemo posegati ob širitvi ali ob-

novi ni, vsekakor pa bankina in 

odtočni jarek sodita k cestišču. O 

tej širini je bi lo v preteklosti pre-

cej sporov z lastniki zemljišč, v 

zadnjih letih pa se to vprašanje v 

velenjski občini rešuje sistemati-

čno. Delegati so opozoril i tudi 

na neodgovorno početje nekate-

rih lastnikov, ki zemljo strojno 

obdelujejo, oziroma orjejo prav 

do asfalta in s tem seveda poško-

dujejo trdnost cestišča. Prav tako 

niso osamljeni primeri onesnaže-

vanja cestišča z blatom, pa po-

tem cestišče ne očistijo, čeprav to 

narekujejo zakonska določila. 

Delegat krajevne skupnosti To-

polšica je vprašal, kako je z mo-

stom v Lajšah, ki je dotrajan, po 

njem pa poteka promet osebnih 

avtomobilov, pa tudi avtobusov 

in težkih tovornjakov. Odgovor 

je bil kratek. Ta cesta je regional-

na in sodi v republiško pristoj-

nost, zato obnova mostu ni zaje-

ta v načrtu skupnosti za ceste ob-

čine Velenje. 

Delegatsko vprašan je je posta-

• vil tudi delegat krajevne skupno-

sti Šentilj, ki je najprej pohvalil 
k opravl jena dela Cestnega podje-

tja Celje, zatem pa vprašal kdaj 

bodo nadaljevali z deli na cesti v 

Laze. Odgovor: kaj kmalu. 

V nadaljevanju so se delegati 

seznanili s poroči lom o uresniči-

tvi plana sisa za ceste občine Ve-

lenje za preteklo leto. Plan je bil 

v celoti uresničen in delegati so 

poroči lo soglasno potrdili. Pri 

obravnavi uresničevanja plana 

sisa za letošnje prvo polletje so 

povedali , da teče po načrtu in so 

ga dosegli 57-odstotno. Tudi to 

so sprejeli. 

Na seji so za predsednika 

skupščine soglasno izvolili Anto-

na Tanjška in za namestnika Iva-

na Stvarnika. 

Tone Hladiti je delegatom po-

drobneje opisal prizadevanja, 

skrb in delo delovne skupnosti 

skupnih služb sisov gospodar-

skih dejavnosti, ki ima ukrep 

družbenega varstva. Poudaril je, 

da so veliko pozornosti namenil i 

odpravi odvečne režije in delega-

tom skupnosti predlagali tudi 

ukinitev vodje gospodarskega 

sektorja in vodje splošne službe. 

Ta predlog so .delegati soglasno 

sprejeli. 

V nadal jevanju so obravnavali 

še predlog združitve cestne in ko-

munalne skupnosti. 

Bili so različni komentarji . Ali 

nas dosedanje reorganizacije ni-

so dovol j izučile? Ali spreminja-

mo že ustaljeno delo zgolj zato, 

da pač nekaj spremin jamo? In 

podobno . Nekateri razpravljalci 

so od ločno zahtevali, da se pri-

pravi analiza tistih skupnosti, ki 

so bile preko leta nesklepčne, o 

resnosti dela delegacij, delegatov 

in podobno . Predstavnik Cestne-

ga podjetja Celje je povedal, da 

so o tem razpravljali in med dru-

gim ugotovili , da so takoj po 

ustanovitvi skupnosti za ceste 

spoznali , kako koristna je bila 

njena ustanovitev. Preko nje se 

namreč lahko vse krajevne skup-

nosti, tudi tiste obrobne, enako-

!#avno pogovarjajo o cestnih te-

žavah. Pripomnil je še, da naj o 

vprašanju združevanja cestne in 

komuna lne skupnosti spregovo-

rijo v krajevnih skupnostih. Po-

vsem enako stališče so zavzeli tu-

di delegati obeh zborov skupšči-

ne skupnosti za ceste občine Ve-

lenje. B. Mugerle 

Tisoča toplotna črpalka 
Delavci Gorenja Servis, še po-

sebej njegovega oddelka proizvod-
nje toplotnih črpalk, so konec ju-
nija slovesno obeležili proizvodnjo 
tisoče toplotne črpalke. 

Glede na prehojeno pot od 

razvoja Gorenjeve toplotne čr-

palke do njene proizvodnje, pol-

no iskanj in negotovosti, je ta de-

lovni dosežek tem bol j pomem-

ben. 

Z uresničevanjem preobrazbe 

takratnega Goren ja T G O se je 

začela tudi nova pot Gorenjeve 

toplotne črpalke. Kot je bilo do-

govorjeno, je skrb za razvoj in 

proizvodnjo teh izdelkov prevze-

la septembra 1985 delovna orga-

nizacija Gorenje Servis. V Servi-

sovem sektorju obnove in proiz-

vodnje so se načrtno in organizi-

rano lotili reševanja vseh priso-

tnih problemov tako v nabavi 

kot tudi v prodaji in montaži na 

domu uporabnika. 

S premišljenimi koraki je sku-

pina strokovnih in proizvodnih 

delavcev uspela, da so toplotne 

črpalke postale znan in iskan iz-

delek na tržišču. V preteklem ob-

dobju so proizvajali tri inačice 

toplotne črpalke, letos pa je na 

tržišču posebej iskana TČ 102 

Op t imma l , ki se lahko priključi 

tudi na druge vire energije kot so 

kolektorji ali peči za centralno 

ogrevanje. 

V oddelku proizvodnje toplo-

tnih črpalk 6 delavcev mesečno 

izdela do 60 črpalk in sicer ved-

no za znanega kupca, ko je na tr-

žišču povečano povpraševanje, 

kot je ta mesec, pa z dodatnim 

delom izdelajo tudi do 100 toplo-

tnih črpalk. Poprečno 20 % pro-

izvedenih oziroma prodanih to-

plotnih črpalk tudi sami priklju-

čijo na domu uporabnika. 

Ker poteka prodaja toplotnih 

črpalk na tržišču Slovenije, so se 

za smelejši in dogloročnejši pro-

dor na jugoslovansko tržišče po-

vezali z delavci prodaje Gorenja 

Commerce, ki z Gorenjevimi iz-

delki oskrbuje in obvladuje ce-

lotno jugoslovansko tržiščež 

V Gorenju Servis ocenjujejo, 

da imajo Gorenjeve toplotne čr-

palke prihodnost na tržišču. Zato 

že snujejo določene tehnične iz-

boljšave toplotne črpalke in na-

črtujejo širitev proizvodnih zmo-

gljivosti. Servisova odločenost v 

tej smeri sloni tako na spozna-

nju, da je 2 % vsega jugoslovan-

skega prebivalstva sposobno ku-

piti ta izdelek, kot na vse večji 

družbeni skrbi za varčevanje z 

energijo oziroma za izkoriščanje 

cenejših energetskih virov. 

Dušanka Založnik 

Komite za družbene dejavnosti 

Izhod iz težav le v 
boljšem delu 

Obravnava poročila o uresničevanju razvojne politike in 
svobodne menjave dela v družbenih dejavnostih v SR Sloveniji je 
bila osrednja točka zadnje seje komiteja za družbene dejavnosti 
občine Velenje. 

Jasno je, da je položaj na pod-

ročju negospodarstva odraz sta-

nja celotne družbe. Da se sisi 

družbenih dejavnosti ne bi znašli 

v takšnem položaju kot pred pe-

timi leti, je nekatere predloge po-

ročila treba podpreti. Za koreni-

te posege na tem področju in 

ureditev razmer je sprememba 

zakona več kot nujna. Spremem-

be pa je v danem trenutku moč 

doseči le z uskladitvi jo hotenj in 

želja z realnimi možnostmi go-

spodarstva. Anal izo je zato na 

nekaterih segmentih treba smi-

selno graditi, predvsem pa opre-

deliti učinke, ki bi iz tega izvirali. 

Prava pot iz zapletenega položa-

ja je le v boljšem in več delu ter 

zmanjšanju obsega družbeno ne-

koristnega dela. To je bila osno-

vna ugotovitev razprave članov 

komiteja za družbene dejavnosti 

ob obravnavi prej omenjenega 

poročila. 

Nič odveč pri tem ne bi bila 

konkretnejša opredelitev odgo-

vornosti za razvoj samoupravne-

ga delegatskega sistema, razmeji-

tev pristojnosti med državno 

upravo in sisi ter povezava stro-

kovnih funkcij planiranja. Krat-

koročni ukrepi, vezani na racio-

nalizacijo služb in programov 

sis, razvoj, delegiranje delegatov 

so do neke mere sprejemljivi. 

Vendar tiči možnost za rešitev 

vprašanj v družbenih dejavno-

stih le v ustvarjanju možnosti za 

povečanje proizvodnje in v spre-

menjenem odnosu do njih. Naj 

bo tako ali drugače, je po mne-

nju članov komiteja treba ohra-

niti temeljni interes občanov, da 

bodo ti razpolagali s sredstvi in 

rezultati svojega dela. Pri zado-

voljevanju potreb pa je treba da-

ti večji poudarek zbiranju denar-

ja z neposredno in posredno me-

njavo dela ter tudi s sredstvi ob-

čanov. Predlagano združevanje 

in povezovanje sisov bo veliko 

bolj smiselno predvsem na ravni 

občine, seveda ob konkretnejši 

razmejitvi ravni in vsebini odlo-

čanja. 

DO £ra — tozd Vino Šmartno ob Paki 

Spogledovanje z žlahtno kapljico 
Prestrukturiranje gospodarstva je temeljni pogoj za uspešen na-

daljnji razvoj. To že dolgo ni več fraza, ampak dejstvo, ki so se ga v pra-
vem trenutku zavedli tudi zaposleni Erine temeljne organizacije Vino iz 
Šmartnega ob Paki. Dejavnost, s katero se ukvarjajo, je namreč močno 
odvisna od kupne moči potrošnikov, za nameček pa je zelo velika tudi 
konkurenca na domačem trgu. 

Če je bila pred leti trgovina na 

debelo — prodaja brezalkohol-

nih in a lkoholn ih pijač — pred-

nostna dejavnost, odslej temu ne 

bo več tako. Prag prestrukturira-

nja so zaposleni tega kolektiva 

prestopili s prizadevanji za zago-

tovitev lastnega proizvodnega 

zaledja. S tem pa tudi niso daleč 

od ciljev, ki j ih ima jo na področ-

ju lastnih polnitvenih zmgoljivo-

sti. Nj ihova klet naj bi postala 

namreč nosilka razvoja vino-

gradništva in vinarstva v občini 

Velenje. 

Prvi korak k prej omenjenim 

prizadevanjem je bil konec lan-

skega leta dopoln jen Pravilnik o 

racionalizaciji vinogradniškega 

območja SR Slovenije, o sortah, 

ki se smejo saditi in o območj ih 

za proizvodnjo kakovostnih vin. 

V njem je namreč zapisana razši-

ritev zahodne meje šmarško-vir-

štanjskega vinorodnega okoliša 

znotraj Posavskega rajona z 

vključitvijo večjega d d a naše ob-

čine. Za takšen korak so se de-

lavci Vina odloči l i na osnovi iz-

delane študije oziroma elaborata 

o razvoju vinarstva na tem ob-

močju. Raziskava je med drugim 

pokazala, da so na ožjem območ-

ju možnosti za proizvodnjo ka-

kovostnih vin, in da je žlahtna 

vinska trta tod nekoč že uspeva-

la. 

Po sprejetju prej omenjenega 

pravilnika so se zaposleni v tem 

kolektivu tega dokaj obsežnega 

in zahtevnega dela tudi takoj lo-

tili. Tako so po letošnjih prvo-

majskih praznikih dva vzorčna 

nasada posadili z novejšimi žlah-

tn imi sortami vinskih trt: od be-

lih vin chardonay, kerner, zeleni 

silvanec, rizvanec, od Rdečih pa 

modri pinot in zvveigelt. Katera 

od teh vrst bo najbolje ustrezala 

zahtevam kakovostnega in vr-

hunskega vina, bo pokazal po-

skus na teh vzorčnih nasadih, ki 

naj bi dal prve rezultate šele po 

petih letih oz iroma leta 1991. 

Projekt, ki je tako že začel ži-

veti, ne bo preusmeril dejavnost 

Vinove kleti iz komercialne v 

proizvodno, ampak omogoči l tu-

di občanom, ki so se ali se še bo-

do ukvarjali s to dejavnostjo, 

možnost vpisa v register proizva-

jalcev kakovostnih vin. »Zani-

manje za obnovo vinogradov na 

področju naše občine je veliko. 

Zato moramo čimprej urediti ko-

operantske odnose ter ustanoviti 

pospeševalno službo, ki bo nare-

dila »posnetek« obstoječega sta-

nja ter s strokovnimi nasveti ko- * 

operante tudi usmerjala, poudar-

ja vodja Erine temeljne organiza-

cije Vino Gv ido Omlad ič . 

Program izpred petih let, s ka-

terim so potrošnikom ponudi l i le 

namizna vina, brez geografskega 

porekla, so pred letom razširili s 

kakovostnim Virštanjčanom. O d 

leta 1991 pa naj bi se Vino uvrš-

čalo že med pomembne proizva-

jalce kakovostnega in vrhunske-

ga vina. 
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Iz analize uresničevanja družbenega plana občine Velenje 

Bomo zadržali ugodno gospodarsko rast? 
Zaposlenost po stopnjah strokovne izobrazbe 

Z družbenim planom občine Velenje za obdobje 
1986—1990 smo začrtali umirjeno gospodarsko rast, ki bi jo 
dosegli z manj kot odstotno rastjo zaposlovanja in močnejšim 
povečanjem produktivnosti. Začrtali smo precej dinamično na-
ložbeno dejavnost, katere učinek pa bi se jasneje odražal šele v 
naslednjem srednjeročnem obdobju. Precej zahtevne cilje smo si 
zadali na področju izboljšanja izobrazbene strukture zaposle-
nih. Obremenitve dohodka pa naj bi naraščale počasneje od do-
hodka, pa tudi v strukturi dohodka, naj bi zmanjšali njihov de-
lež. Vse to pa naj bi se pozitivno odrazilo v krepitvi akumulaci-
je. Precej poudarka smo z družbenim pianom namenili tudi va-
rovanju in izboljšanju življenjskega okolja ter smotrni rabi pro-
stora. Pričeli pa naj bi tudi kakovostno preobrazbo družbenih 
dejavnosti. 

To so bili torej cilji, ki smo si 
jih zadali s srednjeročnim pla-
nom. Zdaj smo na sredini tega 
srednjeročnega obdobja in na 
Komiteju za planiranje, gospo-
darstvo in varstvo okolja velenj-
ske občinske skupščine so izdela-
li celovito analizo uresničevanja 
srednjeročnega družbenega pla-
na, poznano pod imenom Maj-
ska analiza. Obravnavali sojo že 
na številnih organih in povsod so 
jo ocenili kot izredno dobro oce-
no trenutnih razmer. Pa ne le to. 
Na osnovi nje bo mogoče predla-
gati usmeritve, kako se organizi-
rati, da bomo željene cilje ven-
darle uresničili. Takšne usmeri-
tve bo delegatom ob obravnavi 
majske analize posredoval izvr-
šni svet. 

ŠTEVILO PREBIVAL-
CEV NARAŠČA 

Občina Velenje sodi še naprej 
med tista okolja, kjer število pre-
bivalcev močno narašča, visoko 
nad slovenskim povprečjem. V' 
teh dveh letih in pol se je število 
prebivalcev v občini povečalo za 
odstotek in pol. Delež starejših 
oseb (nad 65 let) se rahlo pove-
čuje, še naprej pa močno raste 
delež aktivnega prebivalstva ter 
šolskih otrok, medtem ko je de-
lež predšolskih otrok že nekoliko 
upadel. Število zaposlenih se po-
večuje skladno z začrtano enood-
stotno rastjo. Izredno skromen 
premik pa smo dosegli na po-
dročju izboljšanja izobrazbene 
strukture zaposlenih, saj smo od 
leta 1985 število delavcev s prvo 
in drugo stopnjo strokovne zah-
tevnosti znižali le za 0,3 odstot-
ka. Stopnja relativne stopnje 
brezposelnosti se je povečala iz 
enega na 1,6 odstotka, kar pa za 
občino še ne predstavlja poseb-
nega problema. Fluktuacija je še 
vedno velika, saj se giblje okoli 
desetih odstotkov. 

VIŠJI DRUŽBENI PRO-
IZVOD 

Pripravljalci imajo pri izdelavi 
analiz o gospodarskih gibanjih 
veliko težav zaradi neprimerlji-
vosti posameznih podatkov, ki 
so pogosto tudi netočni in pozni. 
Sleherni podatek je potrebno za-
radi tega najprej temeljito pre-
analizirati, predno izdelajo real-
no informacijo. 

Vse to velja tudi za ugotavlja-
nje rasti družbenega proizvoda. 
Ta je v prvih treh mesecih letoš-
njega leta narasel v primerjavi z 
enakim obdobjem lani karža 220 
odstotkov. Vendar pa pripra-
vljalci analize menijo, da ta pri-
kaz ni povsem točen, še posebej 
zaradi velikega nihanja izgub v 
občini Velenje. Žal pa metodolo-
škega izračuna, ki ga uporablja 
zavod za statistiko, še nimajo. 
Vseeno pa ocenjujejo, da bo v 
občini Velenje za letošnje prvo 
polletje družbeni proizvod real-
no narasel in bo celo nekoliko 
presegal načrtovano višino. 

OŽIVLJANJE PROIZ-

VODNJE 

Za prvo polovico tega srednje-
ročnega obdobja je značilno ne-
doseganje načrtovane proizvod-
nje. V primerjavi z letom 1985 
nam je ta leta 1986 padla za do-
brih 6 odstotkov, naslednje leto 
pa še za dobrih 8 odstotkov. Le-
tošnji rezultati so ugodnejši, saj 
kažejo na oživljanje gospodarske 
aktivnosti. V prvih štirih mesecih 
tega leta smo namreč zabeležili 
4,6 odstotno rast (kljub temu, da 
industrijska proizvodnja po Slo-
veniji še naprej upada). Največji 
porast proizvodnje (36,6 odstot-
ka) beležimo v namenski skupini 
drugega blaga, proizvodnji blaga 
za potrošnjo (25 odstotkov). Ne-
koliko pa je padla proizvodnja 
reprodukcijskega materiala in 
proizvodnjo sredstev za delo. 

Po statističnih podatkih smo v 
občini Velenje nakopali v prvih 
štirih mesecih 1 680 901 ton li-
gnita, proizvedli 1 080 147 
MWhtermoelektrične energije, 6 
625 ton talnih keramičnih plo-

ščic, 6 229 plinskih štedilnikov in 
kuhalnikov, 25 102 barvnih tele-
vizorjev, 1 388 avdio in video na-
prav, 204 423 štedilnikov,113 038 
hladilnikov, 121 505 zamrzoval-
nikov za gospodinjstvo, razžagali 
smo 1 851 kubičnih metrov lesa 
in še bi lahko naštevali. 

Še posebej se lahko pohvalimo 
tudi s podatkom, da nam je 
uspelo ustaviti padajočo produ-
ktivnost. 

Pripravljalci majske analize 
ocenjujejo, da se bo fizični obseg 
proizvodnje povečeval še naprej 
in da bo mogoče doseči do kon-
ca leta 2,6 odstotno načrtovano 
rast proizvodnje. Ob polletju bo 
proizvodnja električne energije 
okoli 8,5 odstotka, premoga pa 
0,5 odstotka nižja kot v enakem 
obdobju lani. 

Za letošnje leto je značilno na-
raščanje proizvodnje strojne in-
dustrije, proizvodnje električnih 
strojev in naprav ter tekstilne 
konfekcije. Pada pa proizvodnja 
električne energije, premoga in 
proizvodnja v kovinsko predelo-
valni industriji. Gradbena dejav-
nost je bila šibka vse do letošnje-
ga leta, trgovina pa kaže na rahlo 
dohodkovno upadanje. Kljub 
neugodnim pogojem v občini, 
kmetijstvo dobro napreduje, 
ugodnejše rezultate pa izkazuje 
tudi drobno gospodarstvo, ki pa 
še vedno ne prispeva dovolj k 
občinskemu družbenemu proiz-
vodu. To pa velja tudi za turi-
zem. 

MANJŠE ZALOGE 
V letu 1985 smo beležili v ob-

čini Velenje izredno visoke zalo-
ge, ki so nam potem strmo pada-
le vse do konca leta. Letos pa 
nam naraščajo zaloge blaga za ši-
roko potrošnjo. 

SKROMNA NALOŽBE-
NA AKTIVNOST 

Za to srednjeročno obdobje 
smo načrtovali 34- odstotni delež 
sredstev za naložbe v družbenem 
proizvodu. Leta 1986 je ta delež 
še znašal 30 odstotkov. Na tolik-
šno zaostajanje vpliva nedosega-
nje načrtovanih naložb v gospo-
darstvu, medtem ko v negospo-
darstvu celo nekoliko presegajo 
načrtovano udeležbo v družbe-
nem proizvodu. 

Za vse naložbe smo v občini 
Velenje namenili v prvih štirih 
mesecih tega leta 24,4 milijarde 
dinarjev. Obseg gospodarskih in-
vesticij je (nominalno) večji za 
96 odstotkov, negospodarskih za 
733 odstotkov. Če primerjamo te 
rasti z rastjo cen (okoli 90 odsto-
tkov), vidimo, da so nam v letoš-
njem letu investicije reaino po-
rastle. Negospodarske investicije 
so se nam toliko povečale zaradi 
gradnje sedme osnovne šole in 
prizidka k zdravstvenemu domu. 
V prejšnjem obdobju pa so bila 
negospodarska vlaganja skrom-
na. V tem obdobju so zajemale 
negospodarske investicije 13 od-
stotkov vseh naložb v občini. 

USPEŠNI NA PODROČ-
JU MEDNARODNE 
MENJA VE 

V prvih dveh letih tega sred-
njeročnega obdobja v občini Ve-

UH 

1enje nismo dosegli načrtovanih 
izvoznih rezultatov, letos pa smo 
mnogo uspešnejši. 

Tako leta 1986 kot 1987 smo 
izvozili manj kot leto prej. Na 
konvertibilni trg pa smo usmer-
jali 94 odstotkov skupnega izvo-
za. Skupni izvoz je presegel uvoz 
za 20, na konvertibilnem področ-
ju pa celo za 25 odstotkov. 

Letošnji izvoz je torej ugodnej-
ši. V prvih treh mesecih smo pro-
dali na tuje za 48 odstotkov več 
kot lani v enakem času, zaslužili 
smo 52 milijonov dolaijev. Uvo-
zna dinamika je bila v tem času 
precej šibkejša od izvozne, uvo-
zili pa smo za 16 odstotkov več 
kot lani. Konvertibilni uvoz smo 
povečali za 16, klirinškega pa za 
22 odstotkov. 

Ob nižjem uvozu se nam je ta-
ko še povečalo pokritje uvoza z 
izvozom in je znašalo 144,4 od-
stotka na skupnem oziroma 136 
odstotkov na konvertibilnem po-
dročju. 

Po predvidevanjih bo polletni 
izvoz večji za 35 na skupnem in 
30 odstotkov na konvertibilnem 
področju (v primerjavi z lanskim 
polletjem), okoli 88 odstotkov 
vsega izvoza pa bomo uresničili 
na konvertibili. Uvoz pa se bo po 
ocenah povečal za okoli 33 od-
stotkov, tako da bi dosegli ob 
polletju 130- odstotno pokritost 
uvoza z izvozom. 

UGODNEJŠI FINAN-
ČNI POKAZATELJI 

V prvem četrtletju letošnjega 
leta je ustvarilo gospodarstvo ob-
čine Velenje za 427,6 milijard di-
narjev celotnega prihodka (174 
odstotna rast). Najhitrejšo rast 
so zabeležili v Gorenju (198 od-
stotkov), ki predstavlja 57 odsto-
tni delež celotnega prihodka go-
spodarstva občine Velenje. V 
energetiki je celotni prihodek na-
rasel za 184 odstotkov, v ostalem 
delu gospodarstva pa le za 130 
odstotkov. Podatki o ustvarje-
nem dohodku niso primerljivi z 
lanskimi. Izkazan dohodek pa je 
bil ob tromesečju letos kar za 
231 odstotkov višji od lanskega. 
Na tako visoko rast dohodka je 
vplivalo zniževanje izgub, iri so v 
prvem tromesečju dosegle le 0,8 
odstotka dohodka, lani pa kar 
6,1 odstotek. Doseženi dohodek 
se je ob tromesečju najbolj pove-
čal v energetiki (309 odstotka), v 
Gorenju (244) in v ostalem delu 
gospodarstva (143). V strukturi 
doseženega dohodka predstavlja 
energetika 40,5 odstotni. Gore-
nje 34,8 odstotni in ostali del go-
spodarstva 24,7 odstotni delež. 

Z razporejanjem dohodka ne 
moremo biti zadovoljni, saj so 
obveznosti iz dohodka od leta 
1985 narastle za pet indeksnih 
točk. Vse to je seveda vplivalo na 
nižjo akumulacijo, ki se je ves 
čas nižala, v letošnjem letu pa 
precej nara$tla, predstavljala je 
kar 19 odstotni delež vsega do-
hodka, lani 6,7 odstotni. 

Izboljšuje se nam tudi ekono-
mičnost poslovanja. V prv ih treh 
mesecih letos se je povečala za 
slabih 7 odstotkov in sicer naj-
bolj v energetiki (57 odstotkov), 
v Gorenju (2,7 odstotka) in v 
ostalem delu gospodarstva (2 od-
stotka). Nekoliko smo izboljšali 
tudi materialno podlago in s tem 
razvojne možnosti, saj ustvarjena 
sredstva za reprodukcijo prehite-
vajo rast cen. Ta sredstva izkazu-
jejo kar 345 odstotno rast. V re-
produkcijskih sredstvih prevla-
duje akumulacija. 

Učinkovitost občinskega po-
slovanja pa poleg organizacij 
združenega dela, ki poslujejo z 
izgubo, znižujejo še tiste, ki po-
slujejo z motnjami v poslovanju, 
na meji rentabilnosti. Število 
takšnih pa se iz leta v leto pove-
čuje. Pred dvema letoma smo za-
beležili dve takšni ozd, ki niso 
oblikovale akumulacije, lani že 
tri, ob tromesečju pa štiri. To so 
bile Elektrokovinarska oprema 
tozd Tehnološka oprema, tozd 
Elektro oprema, tozd Vzdrževa-
nje in tozd Komerciala promet. 
Nizko stopnjo akumulacijske 
sposobnosti pa izkazujejo Sipak, 
Gorenje Gospodinjski aparati 
tozd Žamrzovalno hladilna teh-
nika, Veplas, Vekos tozd Komu-
nalna oskrba, tozd Stanovanjska 
oskrba, RLV tozd Mizarska de-
javnost, pft. Projektivni biro in 
Inženiring. 

Izgube nam je uspelo v tem le-
tu močno zmanjšati. Izkazalo jih 
je 5 organizacij združenega dela, 
njihova skupna višina pa je zna-
šala 995 milijonov dinaijev, kar 
je 54 odstotkov manj kot lani. V 
tem obdobju ni bilo izkazanih iz-
gub na substanci. 

REALNO PADANJE 
OSEBNIH DOHODKOV 

Skladno s srednjeročnimi na-
črti, so nam leta 1986 osebni do-
hodki realno naraščali. Omeje-
valna politika pa je povzročila, 
da so začeli že naslednje leto iz 
meseca v mesec realno padati. 
Tako smo na primer izplačali 
aprila letos povprečno za 18 od-
stotkov nižje plače kot decembra 

1985 oziroma kar 29 odstotkov 
nižje kot decembra 1986. 

V prvem tromesečju je bila re-
alna rast osebnih dohodkov v ne-
gospodarstvu nekoliko počasnej-
ša kot v gospodarstvu, ob upo-
števanju rasti cen, pa so osebni 
dohodki realno upadli v energe-
tiki za 17,5 odstotka, v Gorenju 
in ostalem delu gospodarstva za 
slabih II in v negospodarstvu za 
14 odstotkov. V energetiki je zna-
šal povprečni osebni dohodek na 
zaposlenega 621 tisočakov, v Go-
renju 387 tisoč, ostalem delu go-
spodarstva 432 tisoč in v nego-
spodarstvu 509 tisoč dinarjev. 

TEŽAVE NA PODROČ-
JU ZADOVOLJEVANJA 
SKUPNIH IN SPLOŠ-
NIH POTREB 

Na področju družbenih dejav-
nosti imamo v občini Velenje 
precej večje probleme kot drugje 
in to zaradi naraščanja števila 
prebivalstva. V občini je 32 od-
stotkov prebivalcev starih do 19 
let, 62,3 odstotka je takoimeno-
vanega aktivnega prebivalstva in 
le 6 odstotkov je starejših od 64 
let. Vse to, pa tudi dve težki de-
javnosti (jamsko delo, serijska 
proizvodnja) močno obremenju-
jeta družbene dejavnosti. Obre-
menjujejo pa nas tudi visoke ob-
veznosti solidarnosti, saj smo po 
bilančno izkazanih rezultatih 
uvrščeni na visoko mesto. 

Kljub vsemu pa ugotavljamo, 
da se je družbenim dejavnostim 
v tem srednjeročnem obdobju 
nekoliko izboljšal dohodkovni 
položaj, ki jim je omogočil tudi 
uskladitev osebnih dohodkov. 

Teževe pa imajo tudi v samou-
pravnih interesnih skupnostih 
gospodarskih dejavnosti, kjer 
prihodki zaostajajo za načrtova-
nimi, to pa seveda povzroča vsa-
koletno krčenje programov. Naj-
večje izpade so imeli v komunal-
ni skupnosti in skladu stavbnih 
zemljišč. V strukturi doseženega 
družbenega proizvoda občine se 
sredstva za te potrebe (kljub veli-
kim problemom) iz leta v leto 
znižujejo in so koncem lanskega 
leta predstavljala le še 3,9 odsto-
tni delež. 

S številnimi težavami pa se 
srečujemo tudi na področju splo-
šne porabe, saj je občinski prora-
čun vse siromašnejši in vse bolj 
odvisen od republike. 

VARSTVO OKOLJA 
Kljub aktivnostim in velikemu 

zagonu, ki smo ga pokazali ob 
spoznavanju problemov in ne-
varnosti zaradi našega odnosa 
do narave, naše okolje še vedno 
hira. Zastavili smo si veliko na-
log, zahtevnih tako tehnično kot 
finančno. 

Na območju občine smo začeli 
meriti onesnaženost zraka. V 
TEŠ razrešujejo ekološko pro-
blematiko po sprejetem sanacij-
skem programu. Začeli smo tudi 
s pripravljalnimi deli pri gradnji 
čistilne naprave Šaleške doline, 
vendar pa Vodna skupnost (gla-
vni financer) še ni zagotovila 
sredstev. Pripravljamo lokacijski 
načrt za razrešitev obstoječega 
odlagališča komunalnih odpad-
kov, zbrane pa imamo tudi po-
datke za izdelavo katastra poseb-
nih odpadkov. 

Tečejo tudi dela sanacije in re-
kultivacije ugreznjenih površin, 
izdelujejo pa tudi krajinsko za-
snovo ugrezninskega območja. V 
izvajanje 'nalog s področja var-
stva okolja se je vključila občin-
ska raziskovalna skupnost. 
Aktivnosti pa tečejo še po števil-
nih drugih področjih. 

To je seveda zelo kratek pov-
zetek majske analize, ki je kako-
vosten in obsežen dokument, za-
to ga je vredno vzeti v roke. De-
legati bodo o njem razpravljali v 
začetku prihodnjega tedna. Čla-
ni izvršnega sveta pa jim bodo 
ob tem predlagali v sprejem tudi 
usmeritve, ki naj bi vplivale na 
to, da v občini zadržimo vse 
ugodne trende, odpravimo po-
manjkljivosti, skratka dosežemo, 
da bo naš nadaljnji razvoj uspeš-
nejši. 

Po gradivu povzela M. Zakošek 
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Čeprav smo si začrtali, da bomo izboljšali kvalifikacijsko struk-
turo zaposlenih, se stanje po dveh letih ni bistveno spremenilo, o 
čemer dovolj zgovorno priča gornji grafikon o zaposlenosti po 
stopnjah strokovne izobrazbe. 
Industrijska proizvodnja 
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Vse od leta 1985 je v občini Velenje industrijska proizvodnja 
konstantno padala in nismo dosegali načrtovane ravni. V letoš-
njem letu pa narašča, kar je spodbudno. V Sloveniji namreč še 
naprej upada. 
Na grafikonu — Primerjava kumulativnega obdobja z enakim 
obdobjem preteklega leta; — primerjava z enakim mese-
cem preteklega leta. 

Struktura razporejenega dohodka 
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Grafikon prikazuje, kako v občini Velenje razporejamo doho-
dek. 

Spodbudna je letošnja rast akumulacije. 

Osebni dohodek na zaposlenega 
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Grafikon prikazuje, kako se gibljejo osebni dohodki. Primerja-
mo jih z enakim mesecem preteklega leta. 
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Kontrola tesnosti plinskih trošil 
Plin je v gospodinjstvu, obrti, 

proizvodnji in še kje, tukorekoč 

nepogrešljiv energetski vir, za 

zdaj tudi nekoliko cenejši od 

elektrike. Večina gospodinjstev 

je opremljenih s plinskimi goril-

ci, predvsem tistimi v štedilnikih. 

V mislih imamo plin propan -

butan, ki ga v jeklenkah po 10 kg 

kupujemo kar v trgovini. 

V zadnjem obdobju so se kup-

ci plina v Erini prodajalni Želez-
nina, enota prodaja in skladišče-

nje plina ob Cesti Simona Bla-

tnika v Titovem Velenju seznani-

li z zahtevo trgovine, da ob naku-

pu plina (menjavi jeklenke) 

predložijo ustrezno izkaznico, 

oz. potrdilo pooblaščenega servi-

sa, da je njihov plinski porabnik 

preizkušen na funkcioniranje in 

tesnost plina. Za nekatere kupce 

je novost presenečenje, ki se vča-

sih konča s prerekanjem s skla-

diščnikom prodajalcem pli-

na,ki jč odgovoren za striktno iz-

vajanje predpisa o distribuciji 

gorilnega plina. Da bi pojasnili 

zahtevo ter seznanili bralce z 

možnostjo pridobitve potrdila o 

pregledu plinskih trošil, smo se 

oglasili na Eri v Titovem Vele-

nju, kjer nam je vodja sektorja 

gradbenega, kmetijskega in teh-

ničnega blaga. Janez Povh. pove-

dal naslednje: 

»Plinarna Celje, s katero ima-

mo sklenjeno pogodbo o prodaji 

plina, s pogodbo zahteva izvaja-

nje varnostno-preventivnih mer 

in ukrepov. Normalno je, da jih 

spoštujemo, oz. se vsaj trudimo, 

da bi ob prodaji zagotavljali sto-

odstotno varnost ter dajali navo-

dila o priključevanju, uporabi in 

skladiščenju plina v jeklenkah. O 

tem nam je pred časom izdal po-

sebno odločbo tudi občinski po-

žarnovarnostni inšpektor. 

Pri Eri smo sklenili s pooblaš-

čenimi serv iserji pogodbe za pre-

gledovanje in izdajanje potrdil 

ter izkaznic o izpravnosti plin-

skih trošil. V pogodbi smo dolo-

čili enotne cene pregledov (zdaj 

znašajo med IG in 18 tisočaki). 

Menimo, da so takšni pregledi 

pomembni tudi zaradi varnosti 

uporabnikov, saj niso osamljeni 

primeri, ko zaradi iztrošenosti ali 

okvare povzroči plinska eksplo-

zija ali požar hujše posledice. Pri 

Eri bomo izvajali kontrolo in 

svetovanje vse leto tako. da se 

lahko kupci plina izkažejo s sta-

rimi ali novimi izkaznicami, oz. 

da obvezno naročijo pregled pri 

serviserju do naslednje menjave. 

Po koncu leta 1988 bomo strikt-

no izvajali predpisano zahtevo, v 

primeru, da bi šest pooblaščenih 

serviserjev ne uspevalo zadovo-

ljiti potreb, bomo sklenili še no-

ve pogodbe. 

Doda jmo še naslove pooblaš-

čenih serviserjev: Brinovšek To-

ne (858 259). Pavčnik Bojan 

(853 498), Krajnc Vinko 

(858 080), Celeč Andrej 

(854 048), Slivar Brane (856 408) 

ter Leskovšek Mi lan (Kardeljev 

trg 8), vsi iz Titovega Velenja. 

J .M. 

Izletnik Celje — poslovna enota Titovo Velenje 

Brez prestopanj v Banja Luko 
Delavci Izletnikove poslovne enote v Titovem Velenju si vsestran-

sko prizadevajo, da bi kljub neugodnim gospodarskim razmeram dobro 
gospodarili. Zaradi ukrepov gospodarske politike skušajo prevoze orga-
nizirati tako, da bi bili čimbolj gospodarni. Kako jim to uspeva, bo seve-
da znano ob polletnem obračunu. Osebnih dohodkov zaenkrat ne bodo 
zmanjševali, ampak bodo izplačila istala normalna. Kljub vsemu na po-
slovni enoti želijo obdržati sedanje avtobusne proge, že zaradi dokaza-
nih potreb občanov in krajevnih skupnosti. Nekaj potnikov je sicer še 
vedno prizadetih zaradi ukinitve direktne linije Celje—Šoštanj ob 15. 
uri. Tako morajo potniki za Šoštanj v Titovem Velenju prestopati, po 
drugi strani pa imajo zaradi slabih cest težave s prevozi v določene kra-
je-

Veliko novih pridobitev v le-

tošnjem letu ne bo. Omembe 

vredno je le, da so na progi v 

Zgornje in Spodnje Ravne staro 

vozilo zamenjali s sodobnejšim. 

Prav tako so boljše vozilo dobili 

potniki med Ponikvo in Titovim 

Velenjem. V voznem parku ni 

večjih težav, preskrba z rezervni-

mi deli je dokaj dobra, zatika pa 

se pri dobavi novih vozil, saj mo-

rajo za že vplačana vozila čakati 

tudi pol leta. Vozni park v 

Titovem Velenju je star 4 — 6 let, 

kar je pod povprečjem v delovni 

organizaciji. Večje pridobitve 

pričakujejo v jeseni, ko naj bi 

dobili dva nova avtobusa za pro-

go Cel je-Ti tovo Velenje —La-

bot. Večjih težav v lokalnem pro-

metu ni, razen na relaciji Šo-

štanj Topolšica. kjer imajo pre-

poved vožnje za zglobni avtobus. 

Upajo, da se bo s posodobitvijo i 

ceste tudi to uredilo. Želijo tudi, 

da bi več občanov kupovalo že-

tone za lokalni promet, ki jih do-

bijo v poslovalnicah v Titovem 

Velenju in Šoštanju ter v kiosku 

Dela pri Zdravstvenem domu. 

Pri daljših progah so s 1. juni-

jem uvedli novo direktno progo 

med Titovim Velenjem in Banja 

Luko. Obratuje ob petkih in dne-

vih pred prazniki, avtobus pa se 

vrača v nedeljo, oziroma zadnji 

dan praznikov. Posebnost te lini-

je je. da dajejo 10-odstotni po-

pust za povratno vozovnico in 

20-odstotni popust za družinsko 

vozovnico. V želji, da bi usluge 

še bolj približali potnikom, se 

dogovarjajo tudi za novo progo 

med Titovim Velenjem in Dobr-

no. 

b. m. 

PISMA BRALCEV. PISMA BRALCEV 

Problem ni v besedah, 
v praksi 

Ob zadnjem zasedanju skupščine občine Velenje je možno razmiš-
ljati tudi takole: Naš današnji položaj je takle — deklarativno smo vsi 
za višjo stopnjo socializma, za nujno potrebno stabilizacijo, revitalizaci-
jo ter ekonomski, kulturni in civilizacijski napredek; v praksi pa neneh-
no delamo korake, kakor da gledamo naprej, hodimo ritensko. Delamo 
korake nazaj, ker se bojimo spopasti z vsemi tistimi protislovji, ki že 
spremljajo in bodo še v večji meri in neizogibno spremljali ta prehod. 

ampak 

Pri tem pa se moramo zaveda-

ti, da problem ni v besedah, tem-

več v praksi, da je ta alternativa 

skrajno boleča in zahteva skraj-

no koncentracijo vseh naporov, 

če hočemo potegniti voz iz blata 

na gladko ravno cesto. 

In za kateri voz gre? 

Med makrorazsežnostmi raz-

vojne politike sodi tudi HIPER-

T R O F I Č N A rast mesta Titovo 

Velenje (hipertrofija - bujna, 

bohotna rast, pretirana rast, za-

radi večjih dejavnosti ali bole-

zenskega procesa). Pri tem gre za 

določeno mero političnega vo-

luntarizma. ki si naprednost UR-

B A N I Z A C I J E razlaga kot pri-

ložnost za M ETRO PO LS K E am-

bicije. In prav to napihovanje, 

daleč preko ekonomskega poten-

ciala pomaga k destabilizaciji 

gospodarstva. in inflaciji. Tudi 

mesto Titovo Velenje, ki je že da-

leč preseglo lasten ekonomski 

potencial, tiho prepričuje, da sa-

mo preživeti ne more. Ker je za-

šlo v tipične socialne in ekološke 

probleme urbane hipertrofije 

(sindrom urbanizacije), zahteva 

od skupnosti vse večja nova in 

nova finančna sredstva. 

Tako je urbana hipertrofija 

pokazala svoje kritične posebno-

sti v treh glavnih sestavinah: v 

ekološki, s hipertrofijo prometa 

in degradacijo okolja; v sociolo-

ški, s problemi nezaposlenosti, 

alkoholizma, priseljevanja; v 

ekonomski, ko na primeru izra-

čunljive. a še ne izračunane veli-

kosti mesta, stroški vzdrževanja 

in restitucije bivalnega okolja, 

začno s svoje strani presegati 

ekonomski potencial mesta in 

njegovega prebivalstva (lep pri-

mer je stanovanjsko gospodar-

stvo, ki že zažira svojo lastno 

substanco), ko manj produktivno 

delo posebno v predimenzionira-

ni družbeni režiji pridobiva, pro-

izvodno delo pa izgublja . . . 

Hudo je. da je te procese zelo 

težko obrniti v skladnost ekolo-

ške, sociološke in ekonomske 

komponente razvoja, najhuje pa 

je to, da v smeri svojih nasprotij 

pridobivajo nove in nove pobu-

de. 

t r 

Sele, ko pogledamo prav, lahko 
pravilno vidimo narobe 

Vsaka akcija ima svoje vzvode 
in povode, tako tudi tole moje pi-
sanje. Kateri so? Poziv doktorice 
novinarstva, da je treba tedensko 
pogrevati in pregrevati vročo temo 
o skakalnicah v Titovem Velenju, 
potem slavospev dežurnega kultu-
roekologa o blagodejnosti in ne-
dotakljivosti anonimnosti zagna-
nih zajedljivežev in neodgovorno 
sklepanje delegatov na zadnji seji 
zborov občinske skupščine. 

V čem je problem? Kaj me ti-

šči? 

Glejte! Tedne in tedne se pro-

svetljeni posamezniki trudijo, da 

ljudstvu šaleškemu in narodu ve-

lenjskemu odpro oči, da pokaže-

jo grdoto in grozoto civilizacij-

skega škandala, ki čepi nad našo 

dolino. Skakalnica in njen v mo-

drino neba štrleči stolp ob lepoti 

mogočnega gradu — prosim vas. 

To ne gre. In zakaj to ljudje niso 

dojeli? Razmišljal sem o tem in 

ugotovil, da je razlog naslednji: 

manj prosvetljeni in kulturoeko-

loško premalo osveščeni ljudje 

so očitno tudi manj zmožni ab-

straktnega mišljenja in dojema-

nja — zato tudi pametni besedi 

ne zaupajo in ji ne verjamejo kot 

je treba. In za ljudi na nižji stop-

nji razvitosti abstraktnega mišlje-

nja je značilna večja stopnja vi-

zualne dojemljivosti. 

Torej? 

Torej j im je treba prav kon-

kretno pokazati, kako morajo 

pogledati na grajski hrib, da bi 

dojeli civilizacijsko škandalozno 

resničnost. Ko sem to sprevidel, 

sem se odločil, da v dobro širših 

ciljev pripravim navodilo za pra-

vilen in vsega zgražanja vreden 

pogled na grad in skakalnico. 

Pogled z južne strani. Ce izza 
grajskega hriba pogledate nav-
zgor, se stolp pokaže v vsej svoji 
nemarni velikosti. Žal pa se s te 
strani grad sploh ne vidi in te 
razgledne točke ne moremo vzeti 
za osnovo. 

Pogled z vzhodne smeri Pogled, 
ki se ti ponudi , ko se pripelješ iz 

Celja za namene eko — kultur-

nega povzdigovanja neukih 

množic ni kaj dosti vreden. Naj-

prej vidiš graa in šele potem, če 

si dovoli pozoren, in če usmeriš 

pogled dovolj v levo — vidiš 

stolp nekje v drevesnih krošnjah. 

Prav gotovo je spodbudno, da bo 

verjetno stolp marsikdo celo 

spregledal in bo tako prikrajšan 

za upravičeno čustvo zgraženja. 

Pogled z zahodne strani. Ta je 
sploh najslabši, saj se ne vidita 

ne grad. ne skakalnica. Zato je ta 

razgled z vidika kulturoekološke-

ga prosvetljevanja brez vredno-

sti. 

Pogled s severne strani. Šele s 
te strani lahko vidimo škandalo-

zno necivilizirano združenje gra-

du in skakalnice oziroma njene-

ga stolpa. Pri tem se nam nudi 

najbolj zgražanja vreden pogled 

le z višjih nadstropij stavb ob kri-

žišču Šaleške in Foitove ceste. 

Ker se nam ta pogled zakrije že 

takoj za prvo vrsto stanovanjskih 

blokov predlagam, da sprejme-

mo občinski odlok, ki bo odrejal, 

da mora vsak občan vsaj enkrat 

na teden priti na razgledno točko 

v prej omenjenih stavbah in vsaj 

pol ure zreti na ta vsega obsoja-

nja vreden razgled. 

Seveda bi bilo treba strokovno 

določiti razgledno točko, od ko-

der se neskladje med nekultur-

nim posegom v naravo (skakalni-

ce) in lepoto zgodovinske dedi-

ščine (grad) na jbo l j ; vidi. Pro-

blem je sicer v tem, da je s te bli-

žine težko z enim pogledom zaje-

ti oba objekta — toda s primerni-

mi tehničnimi pomagali bi se da-

lo tudi to urediti (npr. širokoko-

tni objektivi). Predlagam, da bi 

na tej razgledni točki postavili 

tudi tablo z napisanimi najpri-

mernejšimi izrazi zgražanja, ki bi 

bili takoj pri roki za takojšnjo 

uporabo. 

Tukaj je treba tudi do konca 

razčistiti z nekaterimi povsem 

neprimernimi mnenji. Nekateri 

menijo, da je tudi šport odraz 

kulture človeka. In odraz kulture 

človeka bi naj bila izredna delav-

nost članov kluba, mladih ska-

kalcev in njihovih staršev. Tak-

šno pojmovanje pač preveč vul-

ganizira kulturo. Enako velja za 

ideje, da bi bilo mogoče celotno 

področje ustvarjalno povezati. 

Kot da bi sedanjost in prihod-

njost ter stvaritev narave in stva-

ritev človeka lahko harmonično 

združili. Res je, da je zelo težko 

najti kakšen pomembnejši star 

zapis o velenjskem gradu. Res je, 

da bi z njim težko povezali kak-

šen pomemben del zgodovine 

slovenstva. Res je, da bi težko 

govorili o kakšnem izrednem bi-

seru arhitekture. Toda grad je 

vendarle dokaz, da se je tudi v 

naši dolini pretakala plemiška 

kri in zato bi ne smeli dopustiti 

neumestne skrunitve, kot si jo je 

privoščila peščica (pa čeprav po 

številu velika in po delavnosti za-

gnana) aktivistov skakalnega 

kluba. 

Cas je torej, da začnejo občani 

gledati na pravi način, in da se 

potem preko svojih delegatov ne 

bi odločali tako zgrešeno kot na 

zadnji seji skupščine. Zato naj se 

upošteva predlog o določitvi edi-

no pravilnega zornega kota gle-

danja na grajski hrib, saj je ta 

predlog izoblikovan nesebično 

in v splošno dobro. 

F. Lipec 

Tako. Povedal sem, kar sem 

imel. V morebitne nadaljnje po-

lemike se ne bom spuščal in tudi 

na morebitne provokacije ne 

bom reagiral. 

Tako je M E T R O P O L I Z A C I -

JA vrh vsega postala stvar politi-

čnega prestiža, z instrumentaliza-

cijo ŠPORTA v močni roki pa je 

to povezovanje dobilo svojo dra-

stično obliko. 

Primer ureditvenega načrta 

»Grajski hrib«, ponujenega na 

način: »Napravimo, pa bomo vi-

deli kako izgleda«, je poučen. 

Mnenja sem, da že izpolnjen 

in presežen volumen ureditvene-

ga načrta ob Grajskem hribu, za-

mišljen tudi kot pravo orožje, res 

prinaša pravo moč, bogastvo, 

vendar ne tudi lepote. Načrtova-

na in že skoraj izvedena pobar-

vana, gola, brezdušna oblika 

predstavlja neuspeli način vklju-

čevanja v okolje in ni nikakor 

nadaljevanje že zgrajenih obsto-

ječih vrednot. 

Priznam, najtežje je najbrž pi-

sati tako, da bi bilo razumljivo 

vsem. To se dogaja predvsem da-

nes, ko skušam z besedo pono-

vno povedati vse tisto, kar so ne-

koč že otroka učili starši. Čeprav 

nekateri danes ne verjamejo, ozi-

roma ne vidijo, se je zgodilo, da 

sta se oba sistema območja ska-

kalnic in gradu pomešala. Kako 

čuvati spomenike preteklosti ni 

preprosto vprašanje. N imamo 

pravice, da vanje na kakršenkoli 

način posegamo, oni ne pripada-

jo nam: deloma pripadajo vsem 

tistim, ki so j ih zgradili, deloma 

vsemu človeškemu naraščaju, ki 

prihaja za nami. Največja vred-

nost zgrajenega ni v njegovem 

kamenju niti v njegovem zlatu. 

Njegova vrednost v primeru 

Gradu je v njegovi starosti, v ti-

stem globokem vtisu izraza, ki 

j ih je človek na slovenskem gra-

dil dolga stoletja, da bi sebi, 

predvsem pa drugim ustvaril do-

mač, lep in prijeten prostor. Pri 

pozornem vpogledu v predlog 

ureditvenega načrta lahko opazi-

mo in razčlenimo procese v 

njem. Do protislovij prihaja že 

očitno na samem začetku pri do-

ločitvi obsega — meji obravna-

vanega območja. Obvezno razi-

skovanje nastalih sprememb 

vplivov na ostala obrobna ob-

močja (zakonitosti sedanjega in 

predvidenega z revitalizacijo Sta-

rega Velenja, centra mesta 

Titovo Velenje, območja gradu z 

rezemiranim območjem za pro-

gram Kulturne skupnosti 

ipd . . .) ni dokončano in s tem 

zanemarjeno potrebno upošteva-

nje iz tega izhajajočih omejitve-

nih faktorjev (zemljišča, stroškov 

energije, toka gibanja pešcev, 

prometa vozil, vizuelnih vplivov 

ipd . . .). Osnovna logika in smi-

sel sodobnega načrtovanja v pro-

storu leži v obveznem raziskova-

nju vsake njegove komponente 

(dela, elementa) v sklopu celovi-

tega urejanja daleč preko meje 

območja. Prikazani neugodni vi-

zuelni vplivi pretirane vertikal-

nosti zaletnega stolpa in njegove 

vizuelne sence niso odpravljeni; 

na ta način pa ni bila spoštovana 

pravica soseda Gradu , da se ne 

zabriše, utopi v to senco. Zato je 

jasno, da bi mejne višine stolpa, 

katere bi morale biti prikazane, 

nujno predstavljale določeno ira-

cionalno oviro in to že na samem 

začetku pri nastanku ideje, da se 

ta gradi. 

Naš sistem bazira na medse-

bojnem dogovarjanju in zahteva 

določena sporazumevanja. To pa 

predstavlja tudi določene pripra-

ve, če se želi odpraviti vtis izsilje-

vanja. 

Mislimo, da smo prišli do za-

četka »začaranega kroga«, če 

pravimo, da razumevanje vseob-

sežnih raziskav in dobrih pri-

prav, predstavlja ključ za kvalifi-

cirana odločanja in kvalitetno re-

ševanje nastalih problemov. Ce 

se strinjamo s takšno ugotovitvi-

jo, to je če jo sprejemamo, je 

mnogo lažje opredeliti značaj in 

vlogo vseh akterjev v kreiranju 

predvidenega in zmanjšujejo se 

napori za njihovo realizacijo. 

Vloga strokovnjaka se lahko 

definira skozi stalno vztrajanje 

na vsakem mestu, da se material-

na dejstva upoštevajo in respek-

tirajo. Brez vseh potrebnih mate-

rialov se ne bi smela sprejemati 

niti ena strokovna etika, kar zah-

tevajo tudi surovi ekonomski za-

koni. Vsakomur bi že moralo biti 

jasno, da prihaja čas, ko bo vsa-

ka želja in zahteva za investicijo 

odložena, vse dokler ne pride do 

realnih rešitev. Praksa tistih, ki 

so podobno pot prehodili, kaže 

na splošne zakonitosti, katerim 

smo vsi podrejeni. Rezultanta se 

kaže v znatno daljšem načrtova-

nju, a potem hitri realizaciji. 

Ob vsem povedanem, pa ne 

navajam vsega tega zaradi kriti-

ke kogarkoli, ampak, ker je to 

splošen pojav, ki je pod vplivom 

splošnih zakonitosti, katerim 

smo vsi podrejeni. 

Prav tako si ne bi upal trditi, 

da so to napake ker je to diskutu-

bilno: kdo ve, če v podobnih pri-

merih ne bi bilo podobno nareje-

no. 

Ostaja le star nauk: 

Kdor ne ve, pa ne ve, da ne ve, 

je nevaren, izognite se ga, 

kdor ne ve, pa ve, da ne ve, 

je otrok, naučite ga, 

kdor ve, pa ne ve, da ve, 

spi, zbudite ga, 

kdor ve, pa ve, da ve, 

je moder, sledite mu. 

PRIPIS: 
S tem sestavkom, v skladu s 

poslovnikom skupščine Sob Ve-

lenje, odstopam kot delegat v 

družbeno političnem zboru. 

Aleksander Kneževič 

Odmev na prigovor o ekološkem gibanju 
Praviloma vsak vprašaj terja 

odgovor. Zato odgovarjam na 

začetku kar na zadnji stavek v 

vašem prigovoru, ki pa je bil za-

me žaljiv. Nisem si predstavljala, 

da lahko odgovornemu uredniku 

časopisa nekaj takega zdrsne mi-

mo novinarske etike. Bila sem na 

zboru v Velenju novembra 1987 

z soprogom in vnukom, udeležila 

sva se Ustavnega občnega zbora 

z željo, da bi nam to gibanje ka-

korkoli pripomoglo k boljšemu 

ekološkemu stanju v naši dolini. 

Nisem bila službeno in ne priča-

kujem pohval ali omembe tega v 

vašem časopisu. Ponovila bom še 

enkrat to, kar ste že napisali v 

prigovoru: » K d o je to mali člo-

vek?« To so tisti, ki j ih vi niste 

videli in j ih niste omenili. Tisti 

nastopajoči, ki so ves čas poteka 

povezovali program s kulturnimi 

nastopi. Mlad ina s svojim recita-

lom, kakšno je stanje danes, ka-

ko bo naprej in kaj j im bo sploh 

ostalo. Pevski zJbor, domači pes-

nik itd. Ali je to premalo po-

membno za časopis, ki je lociran 

za to področje. Vse priznanje in 

spoštovanje l jubljanskim ekolo-

gom, ampak ti so bili samo štirje, 

nastopajočih pa precej več. In 

nihče ni dobil zato plačila ali 

dnevnice. 

Ne vem, ali mojega preprosto 

napisanega članka niste razume-

li, ali je kaj drugega posredi, ven-

dar vaša ugotovitev, da stresam 

enostransko slabo voljo, ni to-

čna. Članek je izšel o Ustanov-

nem občnem zboru ŠED , vendar 

j jaz jemljem to gibanje tako re-

sno, da sem pričakovala resnično 

bolj toplo in človeško napisan 

članek s podrobnostmi, ne pa ta-

kega, kakor iz kake nepomemb-

ne seje. Že mogoče res, da se 

midva ne razumeva, ker pišete 

»vi — ekologi«. Jaz nisem noben 

ekolog, sem od takrat, ko sem se 

prijavila član Š A L E Š K O EKO-

L O Š K E G A DRUŠTVA. A to s 

srcem in dušo. Sem toliko stara, 

da še pomnim, kako čist zrak 

smo v mladosti vdihavali, v Paki 

sem se naučila plavati, kjer smo 

se redno kopali, pili pa smo tudi 

čisto vodo. Zato spoštovani tova-

riš Zakošek, starejši vemo, da je 

tako gibanje potrebno in ga ne 

omalovažujemo. Nihče nikogar 

ne sili, naj se včlani, vendar bi 

bilo lepo, če bi v vašem žargonu 

rekli lahko tudi vi »mi ekologi«. 

Čudite se, da se za tenkočutno in 

točno izražanje nisem zavzela že 

tam. Čakala sem, kaj bo prinesel 

časopis, ker ste vi bili službeno 

pozvani za to. Tam se je govorilo 

o tistem, ki je bilo bistvo prihoda 

nas prisotnih. 

Vaš stavek: »K je je torej bi-

stvo nesporazuma?« Saj to je ti-

sto, kar se tudi jaz vprašujem, 

kaj je tako narobe z moj im član-

kom, da se je sprevrgel v vašem 

uredništvu v nesporazum? Čla-

nek je bil namenjen v dopolni lo 

in pa tudi v malo kritiko o suho-

parnem uradnem pisanju, žaljiv 

pa nikakor ni bil, kakor je bil v 

celoti vaš prigovor. Še pesnika 

TONETA K U N T N E R J A , ki 

sem ga omenila, sem dobila pod 

nos, ki pa je zame že veliki člo-

vek in sta ga omenili tudi vi. S ti-

sto pesmijo M O J S IN JE GO-

S P O D je namreč izpovedal resni-

čnost današnjega časa. In lepo bi 

bilo, če bi jo nekoč lahko prebra-

la natisnjeno v N A Š E M ČASU . 

Vem, da bo prenekateri član 

ŠED-a na mnogih mestih imel 

težave, če bo hotel to resnično 

zagovarjati, se boriti, morda celo 

v svoji delovni organizaciji, kajti 

iz izkušenj vemo, da si včasih na 

delovnem mestu eno, kot delegat 

v KS pa drugo. Zato članstvo ni 

nikakršno darilo, ampak hudi-

mano težko delo, če ga bomo re-

sno vzeli. No, jaz sem svoje mo-

rala že »požreti«. Pa me to ne bo 

omajalo v mojem načelu. Mi-

slim, da ne smemo biti tako hitro 

užaljeni v današnjem času, tudi 

novinarji ne, če j ih kdo opomi-

nja na nedoslednost. 

S tem sem zadevo končala in 

ne bom več pisala, vaši morebi-

tni prigovori pa naj ne zvenijo v 

žaljivem tonu. 

Marinka Obu , Gorenje 9a 

PS: Tovarišica Obu , vsi dobro 

ločimo, kaj je dopolnitev in kaj 

graja in vaš prvi in današnji pri-

spevek dopolni lo vsekakor nista. 

Pa bi ga bili, tako jaz kot verjet-

no tudi tisti kulturniki, ki j ih do-

slej še vedno nisva omenila, bolj 

veseli. Tudi dvigu naše ekološke 

zavesti bi dopolni lo gotovo bolj 

koristilo, kot naj ino besedičenje. 

B. Zakošek 
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KS Luče 

Zavzeto v novo obdobje 
V krajevni skupnosti Luče ob 

Savinji so z uspehom nedavnega 
referenduma za uvedbo 4. samo-
prispevka, prej občinskega sedaj 
krajevnega, zelo zadovoljni in so 
ob tem kar pozabili na svojo 
(ne)uspešnost ob preteklih treh 
glasovanjih. Izzid glasovanja je 
bil tokrat zelo dober, kar kaže, 

da Lučanom vendarle ni vseeno 
kako se bosta kraj in krajevna 
skupnost razvijala v prihodnje. 
Ob tem je posebno olajšanje dej-
stvo, da lahko nadaljujejo z ures-
ničevanjem skupno sprejetega 
referendumskega programa, v 
katerem zahtevnih nalog ne 
manjka. 

Trenutno namenjajo največ pozor-
nosti razširitvi avtomatske PTT cen-
trale, ki je v načrtih za prihodnje leto, 
vendar morajo v Lučah poskrbeti za 
nov prostor. Sproti urejajo komunal-
ne zadeve v samem središču in dru-
god, že kar na začetku pa so se spo-
prijeli s spremembo referendumskega 
programa. Vendar ne z bolečo, zelo 
obetavna je. V program so namreč 
vnesli tudi izgradnjo športnega in re-
kreacijskega središča, novost pa je v 
tem, da se je pojavil nov ponudnik — 
zasebnik, ki bi sam vlagal v izgradnjo. 
Na krajevni skupnosti so to možnost 
temelji lo pretehtali in se odločil i , da 
dajo prostor v najem, ponudnik pa bo 
sam vlagal v izgradnjo kampa, teni-

ških in drugih igrišč, med drugim bo 
uredil tudi zabavni del za najrazli-
čnejše prireditve. 

Največja naloga izven referendum-
skega programa je dokončna izgrad-
nja smučarske vlečnice," ki se zaradi 
najrazličnejših zapletov in težav vleče 
že vrsto let. Problemi se sicer razrešu-
jejo, vendar še danes ne morejo z go-
tovostjo trdit i , kdaj bo postavljena. 
Naslednja, še zahtevnejša in dolgoro-
čna naloge, je nujno potrebna obnova 
ceste od Luč do Ljubnega, ki seveda 
ni le problem Lučanov, ampak vse 
doline. Cesta je dotrajana in več kot 
nevarna, kar velja za domačine in za 
turiste in nekaj bo treba ukreniti. 

j . p. 

mmm* rnmrnm 
Marija Žerjav 

Društvo upokojencev Šmartno ob Paki 

Več športa in rekreacije 
Marljivost in pestrost sta odliki 

delovanja marsikaterega društva 
upokojencev naše občine. Nobena 
izjema ni pri tem tovrstno društvo 
iz Šmartnega ob Paki. 

Skrb za člane z nižjimi pokojni-
nami, težave pri nakupu premoga 
sta bili prednostni nalogi prete-
klega leta, ki jih je 427 članov do-
kaj uspešno uresničilo. Tudi nji-
hov delež pri organizaciji srečanja 
starejših krajanov je bil precejšen, 
da ne omenjamo posebej obiskov 
bolnih in onemoglih članov ob 
raznih priložnostih. 

Sploh pa s eponašajo šmarški 
upokojenci z raznovrstno šport-
no, rekreativno in družabno de-
javnostjo. Pred društvenimi pro-
stori so udarniško uredili rusko 
kegljišče, ki ga sedaj koristi že 
kar nekaj članov. Tudi strelišče 
je vsaj dvakrat na teden dobro 
obiskano. Za šahovnice pogosto 
sedejo tudi ljubitelji te kraljevske 
igre. Čeprav upokojenci vztrajno 
zatrjujejo, da nimajo manj časa 
kot pred upokojitvijo, si ga šmar-
ški vzamejo za resnično pestro 

družabno dejavnost, za vrsto pik-
nikov, izletov in srečanj. Pripra-
vijo jih ob pomoči zveze društva 
upokojencev Velenje in delovnih 
organizacij Šaleške doline. 

Letošnja društvena dejavnost 
se od lanske ne bo bistveno razli-
kovala. Prednostne naloge osta-
jajo še naprej skrb za člane dru-
štva z nizkimi pokojninami, bol-
ne in onemogle, obdaritev ob no-
vem letu, za dan žena,.. . Izleti 
po domovini, srečanja, pikniki 
so sestavni del družabnega ži-
vljenja društva. Nekaj novosti se 
obeta na športno-rekreativnem 
področju, kjer naj bi se poleg že 
prej omenjenih zvrsti ukvarjali še 
z balinanjem. Seveda, če bodo 
lahko zgradili balinišče. Njihova 
velika želja pa je tudi ureditev 
strelišča. »Naši člani«, poudarja 
predsednik društva upokojencev 
iz Šmartnega ob Paki Jože Volk, 
niso marljivi le pri uresničevanju 
društvenega delovnega progra-
ma, ampak sodelujejo tudi na 
drugih področjih dela in življe-
nja v krajevni skupnosti.« 

Strelska sekcija obstaja pri društvu šele tretje leto. Kljub neu-
streznim pogojem so njeni člani na nedavnem regijskem prven-
stvu na Ravnah na Koroškem med devetimi ekipami dosegli naj-
boljši rezultat 

Ravne — Gaberke 

Veliko domačinov in drugih krajanov se je v soboto, 2. julija, 
navkljub spremenljivemu vremenu, zbralo na Skrubovem domu, po 
domače pri Bršeku, na meji med krajevnima skupnostima Ravne — 
Gaberke in tako počastilo spomin na veliko medvojno tragedijo Škru-
bove družine. Kmet Lovrenc Škruba in njegov sin Franc sta bila 
ustreljena leta 1942, njegova žena, njeni trije preostali sinovi in ena 
od hčera, pa so preminili v koncentracijskem taborišču. Spomin na te 
boleče dogodke je ob otvoritvi spominske plošče sedmim padlim žrt-
vam fašističnega terorja obudil Franc Hudomal, sekretar ZB NOV 
Ravne. 

Član predsedstva OO ZZB NOV Velenje Fedo Kovič pa je v svo-
jem slavnostnem govoru kritično ocenil sedanje gospodarske razmere 
v Jugoslaviji, propadanje moralnih norm in razraščanje nacionalizma. 
Opozoril je tudi mlade, da ne morejo zaletavo terjati uveljavitev svo-
jih hotenj, obenem pa je podprl njihova prizadevanja pri oblikovanju 
novih pogledov in razgaljanju napačnih dejanj. 

Z vsemi močmi si moramo prizadevati, je med drugim menil, da 
bomo mobilizirali čim večjo množico delovnih ljudi, saj bomo le eko-
nomsko učinkovitejši lahko uspešno nadaljevali naš model socialisti-
čnega samoupravljanja. 

Z doživetim kulturnim programom so se nato predstavile razli-
čne kulturne skupine, spominsko ploščo, obeležje boleče tragedije 
Škrubove družine, pa so odkrili tamkajšnji mladinci in preživele se-

Ob dnevih kot je 4. julij, dan 
izgnancev, ob raznih spominskih 
svečanostih, ob prebiranju knjig 
iz časov NOB, se človek nehote 
spomni na pripovedi o dogodkih 
iz polpretekle zgodovine, na dni, 
ki bi jih marsikdo od starejših z 
veseljem zbrisal iz spomina. To-
da, preveč je bilo gorja, hudega, 
da bi lahko čas zacelil vse rane. 

V vsakdanjem pogovoru z 
Marijo Žerjav iz Šmartnega ob 
Paki bi človek težko verjel, kaj 
vse je že za njo, kakšna so bila 
njena najlepša mladostna leta, 
če je ne bi našli na seznamu in-
ternirancev. Kljub spretnemu 
skrivanju let, veselosti, se ob 
obujanju spominov na vojna 
leta povsem razneži. Njeni pri-
povedi, sicer nekoliko neureje-
ni, o njenem kurirskem delu v 
začetku vojne vihre do 27. juni-
ja, leta 1944, dneva aretacije, 
pa o številki 91071, ki jo je no-
sila pripeto na prsih v ženskem 
koncentracijskem taborišču 
Ravensbriick do konca vojne, 
in ki jo nosi globoko v zavesti 
še danes, poslušalec zavzeto 
prisluhne. Toda, težko si vse to 
tudi predstavlja. Sploh nekoli-
ko mlajši, ki imamo danes vse-
ga v izobilju. »Saj vam verja-
mem, ker vi doslej niste okusili 
še ničesar slabega. Zato tudi 
mladi ne znajo prav ceniti žr-
tev, naporov, življenj, ki so jih 
dali nekateri za svobodo. Tudi 
sama skorajda ne morem verje-
ti, da sem vse to preživela. Ko 
sem pred leti obiskala taboriš-
če Ravensbriick sem stopila 

skozi vrata z groznimi občutki. 
Po toliko in toliko letih sem 
podoživljala vse in vse znova: 
od kopanja strelnih jarkov, na-
pornega dela v kamnolomu, 
zgodnjega vstajanja, kazenskih 
apelov, vrste in vrste izčrpanih 
obrazov, ki so čakali na poti v 
krematorij, obrokov hrane, se-
stavljenih iz pogrete grenke vo-
de s plavajočimi lističi kolera-
be in korenčka, zelo tankega 
koščka kruha pravzaprav iz ža-
govine,... Boj za obstanek si 
med nami zapornicami videl 
na vsakem koraku. Če bi mora-
la biti v taborišču mesec dni 
dlje kot sem bila, me danes go-
tovo ne bi bilo več med živi-
mi.« 

Kaj ob vsetn tem poslušalec 
spoznava: kako velika, zahte-
vna in težka je šola življenja. 
Kako težka so lahko njena bre-
mena. 

Tri dni in tri noči povsem iz-
črpana, brez hrane, skromno 
oblečena in obuta se je Marija 
proti nadvse težko pričakovani 
in željeni svobodi peljala z zad-
njim transportom. Nihče od 
domačih ostalih krajanov, pri-
jateljev, znancev je I. septem-
bra, leta 1945, ni pričakoval. 
Enostavno so jo »odpisali«, saj 
so večkrat slišali o »življenju« 
političnih zapornic v koncen-
tracijskem taborišču. Da bi 
Marija vse to prestala,. .. »To-
da, tudi v prvih letih svobode 
ni bilo lahko. Treba je bilo gra-
diti porušeno domovino, obno-
viti domačijo,. .. Ničesar ni-
smo imeli veliko. Vajeni 
skromnosti smo bili z vsem za-
dovoljni, samo da smo živeli v 
svobodi.« 

Tako kot tokrat je sogovorni-
ca obujala spomine na tiste tež-
ke čase že velikokrat. In gotovo 
jih ob kakšnih priložnostih še 
bo. Prepričani pa smo, da je in 
bo svojo pripoved zaključila ta-
ko kot tokrat z besedami:»Naj 
se gorje nikoli več ne ponovi.« 

O današnjih časih pravi, da 
niso nič dobri, da bi bili lahko 
boljši. Zato so njene želje tak-
šne:»Svetlejše prihodnosti za 
mlade, zase pa predvsem 
zdravja.« 

Odkrili spominska obeležja 
KS Gorenje 

Kar precej krajanov, borcev, mladincev in drugih se je prejšnjo 
nedeljo popoldne zbralo pri nekdanji Puncerjevi domačiji v središču 
Paške vasi. Misli vseh pa so bile na svečanosti ob odkritju spominske 
plošče namenjene petim članom prej omenjene družine — žrtvam fa-
šističnega nasilja. 

Zavedni in napredni krajani Paške vasi so, po besedah slavnost-
nega govornika Antona Dvornika, zelo zgodaj vključili v narodno-os-
vobodilno gibanje in njihov delež za svobodo je velik. Odkritje spo-
minskega obeležja petim članom Puncerjeve družine je le skromna 
oddolžitev družbe za njihova dragocena življenja. Vendar se bo ta 
družba morala kar najhitreje na vsaj tako skromen način oddolžiti še 
mnogim drugim krajanom oziroma kar celim družinam na tem po-
dročju: Satlerjevi, Primožičevi, Ažmanovi in še drugim. Čas tako veli-
kih ran, ki jih je povzročila druga svetovna vojna, ne more povsem za-
celiti. Zato morajo mladi znati ceniti, negovati in nadaljevati pridobi-
tve NOB, za katera je bilo treba toliko gorja in odrekovanj. 

Po odkritju spominske plošče petim članom Puncerjeve družine, 
tudi to sta odkrila predstavnika osnovne organizacije ZSMS krajevne 
skupnosti Gorenje, so nekaj pesmi zapeli člani moškega pevskega 
zbora iz Šmartnega ob Paki. V kulturnem programu pa so sodelovali 
še člani Gledališča pod kozolcem. 

Paška vas 

Ob letošnjem praznovanju dneva borca je borčevska organizacija 
v krajevni skupnosti Podkraj — Kavče na tamkajšnjem domu kraja-
nov odkrila spominsko ploščo trinajstim padlim borcem in žrtvam fa-
šističnega nasilja iz te krajevne skupnosti. Spominska slovesnost, ki 
so se je udeležili številni krajani, predstavniki družbeno-političnega 
življenja občine Velenje in drugi gostje, tudi pionirji Titovih mest, je 
bila v soboto dopoldne. 

Slavnostni govornik Janko Ževart, eden prvih partizanov v tem 
kraju, je v svojem govoru najprej orisal fašistično nasilje nad tamkajš-
njim prebivalstvom in podrobneje spregovoril o padlih borcih, ki so 
jim posvetili spominsko obeležje. Nadaljevanje je slavnostni govornik 
namenil težki gospodarski in politični situaciji. Dejal je, da so bili v 
preteklosti še težji časi, pa smo jih s skupnimi močmi premagali. Za-
kaj jih torej ne bi mogli tudi danes, se je vprašal. 

Zatem sta mladinka in mladinec krajevne skupnosti Podkraj — 
Kavče odkrila spominsko ploščo in k njej položila venec. Pionirji 
Titovih mest so najprej k plošči položili šopke poljskega cvetja, nato-
pa izvedli kulturni program, v katerem so s pesmimi sodelovali tudi 
trimarji iz Kavč. 

B. Mugerle 

Na spominski svečanosti ob odkritju spominske plošče so se dan 
pred praznikom dneva borca zbrali tudi krajani krajevnih skupnosti 
Gorenje in Šmartnega ob Paki pri Irmanovi domačiji v Paški vasi. Na 
skromen način so se tako hoteli oddolžiti sedmim članom te družine, 
ki so darovali svoja dragocena življenja za to, kar danes imamo — za 
svobodo. 

Kot je dejal slavnostni govornik Jože Povše, podpredsednik ob-
činskega odbora ZZB NOV Velenje, »smo skoraj pol stoletja potrebo-
vali, da smo na tem mestu poravnali dolg do zgodovine in dolg naše 
družbene skupnosti do tistih naših somišljenikov, ki so pisali in 
ustvarjali to zgodovino največkrat tudi za ceno lastnih življenj. Odkri-
to obeležje naj zgovorno priča pred svetom in doraščajočimi rodovi, 
da je bil tudi na tem mirnem kraju, na tem lepem koščku slovenske 
zemlje napisan list zgodovine in to tisti del naše slovenske zgodovine, 
katerega se ne smemo nikoli sramovati, saj je bil pisan s krvjo naših 
najbolj zavednih rodoljubov.« 

Ob obujanju spominov na polpreteklo zgodovino, na številna po-
nižanja, na marsikdaj neizpete kitice partizanskih pesmi, seje v slav-
nostnem govoru dotaknil tudi dejstev sedanjosti in ničkaj spodbudne 
prihodnosti. V prizadevanjih za spremembe, nadaljnji razvoj so odre-
kanja, složnost vseh narodov in narodnosti nujna, vendar iskanje reši-
tev naj ne bi bilo nobenemu narodu vsiljeno. Prav tako ne okrnjene 
pravice, enakopravnost in dostojanstvo vsakega posameznika. 

Krajši kulturni program so ob tej priložnosti pripravili šmarski 
gledališčniki in učenci osnovne šole bratov Letonje, spominsko ploš-
čo sedmim članom Irmanove družine pa sta odkrila predstavnika 
mladinske organizacije krajevne skupnosti Gorenje. 

(tap) 
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KS Skorno Florjan 

Letošnji dan borca je bil za 
krajane krajevne skupnosti 
Skorno-Florjan resnično 
nadvse prazničen in pomem-
ben. Po treh letih prizadevanj 
so namreč na ta dan predali 
svojemu namenu novo želez-
niško postajališče »Florjan«. 

Kot je v svojem govoru 
poudaril predsednik gradbe-

Kabelsko 
omrežje se širi 

Kljub vsem zapletom iz-
gradnja kabelsko razdelilne-
ga sistema v Titovem Velenju 
vendarle uspešeno napredu-
je. Od 30. junija dalje namreč 
signal sprejemajo kar v treh 
novih krajevnih skupnostih 
in sicer v Starem Velenju, Pe-
sju in Podkraju. To pa je bil 
doslej tudi najzahtevnejši 
primer gradnje primarnega 
omrežja tako s strani pridobi-
vanja soglasij kot same iz-
gradnje, saj je bilo potrebno 
položiti okoli 3 km primarne-
ga voda. 

Dela pospešeno napredu-
jejo tudi v drugih krajevnih 
skupnostih. Tako bodo v 
kratkem začeli vleči kable v 
krajevni skupnosti Edvarda 
Kardelja, kjer bodo naročni-
ki priključeni avgusta, sledita 
pa jim v Staro vas in Kono-
vo. 

V mesecu septembru bodo z 
gradnjo kabelsko razdelilnega si-
stema pričeli tudi v krajevni 
skupnosti Gorica in v delu kraje-
vne skupnosti Šalek. (bz) 

nega odbora Rudi Vrčkov-
nik, je postajališče za krajane 
tega dela Šaleške doline po-
membna pridobitev in nova 
delovna zmaga, ki kaže, da 
so v svojih prizadevanjih pri 
uresničevanju referendum-
skega programa na pravi po-
ti. Tako kot za to bodo tudi 
za uresničitev preostalih 
planskih nalog morali strniti 
vrste, združiti napore ter zau-
pati v lastne sposobnosti. 

Železniško postajališče 
»Florjan« so krajani zgradili 
predvsem z lastnimi sredstvi 
in udarniškim delom. Na po-
moč pa jim je priskočilo tudi 

železniško gospodarstvo Ce-
lje. Koliko ur so opravili, 
pravzaprav ne vedo. Lani so 
namreč presegli številko 50 
tisoč in jih tako za te manjše 
naložbe ne štejejo več. Vred-
nost železniškega postajališ-
ča pa cenijo na 25 milijonov 
dinarjev. 

Peron pri Puharskem mo-
stu je brez sprevodnika in 
blagajniškega okenca predal 
svojemu namenu najpriza-
devnejši član gradbenega od-
bora za izgradnjo železniške-
ga postajališča Tone Čas. 
Številni krajani in gostje ter 
člani godbe Zarja Šoštanj, 
domači recitatorji in harmo-
nikarji pa so nadvse prisrčno 
pozdravili prihod »motor-
ke«, ki od tega ponedeljka 
dalje ustavlja tudi v Skor-
nem. 

Sporno ime ? 
Pridobitve in nove delovne zma-

ge, kot so poudarili na ponedeljko-

vi slovesnosti ob predaji novega 

železniškega postajališča v kraje-

vni skupnosti Skorno-Florjan, niso 

bili vsi krajani enako veseli, pa naj 

so to še tako zatrjevali. Če bi ga 

bili. potem ga vsaj nekaterim čla-

nom gradbenega odbora ne bi bilo 

treba pred otvoritvijo očistiti. V no-

či iz nedelje na ponedeljek ga je 

namreč nekdo povsem premaza! z 

oljno barvo. Očitno je na takšen 

način hotel-pokazati svoje nezado-

voljstvo, ki po mnenju nekaterih 

izvira iz imena postajališča »Flor-

jan«. Tega so namreč postavili v 

Skornem, z udarniškim delom pa 

naj bi ga zgradili predvsem kraja-

ni Florjana. 

Očitki gor in dol. Postaja je tu 

in upamo, da jo bodo s pridom 

uporabljali prav vsi krajani. 

Če se boriš, lahko računaš na zmago 
Velenjska sekcija Društva on-

koloških bolnikov Ljubljana je 
koenc junija organizirala posvet s 
psihoonkologinjo dr. Marijo Ve-
gelj-Pirc z ljubljanskega Onkolo-
škega inštituta. 
Posveta v Zdravstvenem domu so 
se udeležili zdravniki kirurgi in 
medicinska sestra iz slovenjegra-
ške bolnišnice, zdravniki velenj-
skega zdravstvenega centra in se-
kretarka občinskega Rdečega kri-
ža. 

Članice velenjske sekcije in 
druge je priznana psihoonkologi-
nja, vodja oddelka psihoonkolo-
gije pri Onkološkem inštitutu v 
Ljubljani dr. Marija Vegelj-Pirc 
seznanila z najnovejšimi raziska-
vami in ugotovitvami na področ-
ju rakavih bolezni v Evropi in v 
svetu, izkušnjah pri razvoju dela 
prostovoljk v pooperativni reha-
bilitaciji onkoloških bolnikov, 
predstavljenih na evropski kon-
ference v Luksemburgu, in o pla-
stični rekonstrukciji ali vsaditvi 
nadomestne dojke. 

Dr. Marija Vegelj-Pirc je pou-
darila, da si v vsem svetu zelo 
prizadevajo za hitrejši razvoj de-
la prostovoljk (bolnic, ki so 
uspešno fizično in psihično reha-
bilitirane in strokovno usposo-
bljene za nudenje predvsem psi-
hične pomoči šele operiranim 
bolnikom za rakom). Menila je, 
da so lahko prostovoljke ženske, 
ki so bile operirane najmanj dve 
leti, preden začnejo prostovoljno 
delo, da je naustreznejši čas za 
prvi obisk operiranega peti do 
sedmi dan po operaciji. V velenj-
ski sekciji so že izbrali bodoče 
prostovoljke. 

Kirurga slovenjgraške bolniš-
nice dr. Janez Gorjanc in dr. 
Alojz Pogorevc sta predstavila 
potek diagnosticiranja in opera-
tivnega zdravljenja za rakom v 
njihovi bolnišnici. Hkrati sta 
poudarila velik pomen povezo-
vanja in že na posvetu dogovor-
jenega sodelovanja z velenjsko 
sekcijo operirank kot tudi z od-
delkom za psihoonkologijo On-

kološkega inštituta. Namen tega 
neposrednega sodelovanja je 
čimhitrejše vključevanje operi-
rank v sekcijo in s tem njihovo 
uspešno okrevanje in rehabilita-
cija. 

Kirurga sta tudi predstavila 
zahtevnost, prednosti in pomanj-
kljivosti in morebitne komplika-
cije po plastični operaciji za re-
konstrukcijo ali vsaditev nado-
mestne dojke ter poudarila, da 
morajo o tem biti podrobno se-
znanjene za plastično operacijo 
zainteresirane bolnice. 

V razpravi so članice izmenja-
le svoje poglede v zvezi s takšno 
operacijo in kaj jih je bolj priza-
delo: diagnoza bolezni ali izguba 
dela telesa. Čeprav je za večino 
pomembnejša odprava žarišča 
bolezni, so nekatere menile, da 
ni nepomembna možnost nado-
mestitve dojke, glede na to, da 
vse pogosteje obolevajo mlajše 
ženske. 

Dušanka Založnik 
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S povezavo v razdelilnih omaricah, je 30. junija »stekla« slika 
po kablih v tri nove krajevne skupnosti 

Tradicionalno srečanje pionirjev Titovih mest 

Prijateljstvo med pionirji ne pozna meja 
Vse od prejšnje nedelje do danes je bilo Titovo Velenje go-

stitelj letošnjega tradicionalnega, že šestega srečanja pionirjev 
Titovih mest iz vse Jugoslavije. 

Leta 1983 je bil med predstavniki Titovih mest podpisan 
sporazum o tovrstnem sodelovanju, katerega moto je bratstvo, 
enotnost, prijateljstvo. Na tokratnem srečanju pa so sodelovali 
tudi pionirji s Poljske. 

Pionirji so se torej zbrali, da 
preživijo skupaj nekaj počitni-
ških dni, da se med seboj spo-
znajo, da spoznajo značilnosti 
posameznih področij, da skupaj 
ustvarjajo in se zabavajo. 

Bilo je prečudovito, so sicer 
kratko, pa vendar jedrnato, od-
govarjali na zastavljeno vpraša-
nje o tem, kakšno je bilo letošnje 
srečanje, ki so ga gostitelji, ob-
činska skupnost otroškega var-
stva in osnovna šola Veljka Vla-
hoviča, kjer je potekal program, 
zares odlično pripravili. 

Po stari slovenski navadi so 
pričakali gostitelji goste s kru-
hom in soljo in seveda z veselo 
pesmijo. Razkazali so jim središ-
če Šaleške doline — Titovo Vele-
nje in jih popeljali še v Šoštanj, 
Šmartno ob Paki in Logarsko do-
lino. Pionirje Titovih mest je 
sprejel tudi predsednik občinske 
skupščine. 

Posebej za to srečanje so sesta-
vili velenjski pionirji pesem »Be-
li golob«, ki so jo sprejeli udele-
ženci srečanja kot svojo himno. 

Ob večerih so pripravljale sku-

pine pionirjev posameznih 
Titovih mest predstavitve svojih 
krajev, zvrstilo pa se je tudi veli-
ko športnih, kulturnih in družab-
nih srečanj. Pionirji so skupaj ri-
sali in pisali, ob koncu so izdali 
svoje glasilo. Pripravili so tudi li-
kovno akcijo — poslikali so del 
betonskih ograj v krajevni skup-
nosti Edvarda Kardelja. 

Temeljito so se spoznali s ta-
borniškim življenjem, ki je v ob-
čini Velenje močno razvejano. 

En dan so namreč preživeli po 
taborniško, v organizaciji tabor-
nikov Jezerskega zmaja. Pionirji 
so bili navdušeni tudi nad razsta-
vo Likovni svet otrok, ki so si jo 
ogledali, posebej zanimiv pa je 
bil etnografski dan. Na osnovni 
šoli Veljka Vlahoviča so pripravi-
li etnografsko razstavo, kjer so 
spet prikazali značilnosti posa-

meznih krajev, popestrili pa so 
jo z nastopom folklornih skupin. 
Velenjčani so povabili k sodelo-
vanju citraško skupino »Žanji-
ce«, ki jo vodi Marjan Marinšek. 

Ta je na izviren način prikazala 
običaje, ki so se na naših kmeč-
kih domovih vrstili poleti, v času 
žetve. Vsi udeleženci srečanja pa 
so se naučili tudi naš značilen 
narodni ples — polko. 

Glede na to, da je Titovo Vele-
nje mesto z rudarsko tradicijo, so 
Velenjčani popeljali svoje goste 
na ogled rudniških objektov, pri-
sostvovali pa so tudi prireditvam 
v počastitev rudarskega praznika 
— skoku čez kožo na velenjskem 
kotalkališču in srečanju rudarjev 
in drugih delovnih ljudi na ve-
lenjskem gradu. 

Kljub temu, da so pripravili 
organizatorji za letošnje srečanje 

pionirjev Titovih mest pester in 
obsežen program, je ostalo nekaj 
časa tudi za bivanje pri velenj-
skih prijateljih, ki so ga zapolnili 
pionirji po lastni domišljiji, z 
igro in drugimi družabnimi 
aktivnostmi.' 

Danes se srečanje izteka. 12 
prečudovitih dni je hitro minilo 

in slovo bo neizbežno. Težko bo, 
tako kot je težko vsako slovo 
med dobrimi prijatelji. Tudi brez 
solz ne bo šlo, pa brez obljub, da 
se še srečajo, najbrž tudi ne. Vsaj 
nekaj časa pa bodo romala v 
Titova mesta pisma prijateljstva 
skovanega v Titovem Velenju. 

(mz) 

Skovana so bila številna nova prijateljstva 

Mala anketa 

Osnovna šola Veljka Vlahovi-
ča v Titovem Velenju od 26. juni-
ja do 7. julija gosti pionirje 
Titovih mest. Za vsak dan, ki ga 
bodo in so ga že preživeli med 
nami, so jim pripravili zanimiv 
program. Kakšni so njihovi vtisi? 

TAMARA BURZAN, Tito-
grad: »S pionirji Titograda sem 
prišla kot pionirski inštruktor in 
zelo drago mi je, da sem prišla 
prav v Titovo Velenje. Tukaj se 
odlično počutimo, preživeli smo 
veliko lepih trenutkov. Posebno 

Med prijatelji je lepo 
mi bo ostal v spominu dan, in te-
ga se bom tudi vedno rada spo-
minjala, ki smo ga preživeli s ta-
borniki. Naučili smo se veliko 
zanimivih stvari, od pesmi do 
pozdrava. Mislim, da so tega dne 
uživali vsi pionirji.« 

LEONORA SLANI, Titova 
Mitrovica: »Izredno všeč mi je 
tukaj, v Titovem Velenju. Spo-
znala sem mnogo novih prijate-
ljev, ne samo med pionirji vaše-
ga mesta, ampak tudi med pio-
nirji drugih Titovih mest širom 

po Jugoslaviji.« 
NADICA BOSIUKOVA, 

Titov Veles: »Učenci in učitelji 
osnovne šole Veljka Vlahoviča 
so nas lepo sprejeli in med njimi 
se dobro počutimo. Zabavamo 
se, že sedaj si izmenjujemo na-
slove, ker sem prepričana, da bo 
tudi potem, ko bo to srečanje mi-
mo. prijateljstvo ostalo in se na-
daljevalo.« 

IVANA STAMATOVIČ, 
Titovo Užice: »Sem smo prišli 
zaradi krepitve bratstva in enot-

nosti, negovanja prijateljstva 
med narodi Jugoslavije. In to je 
lepo. Bivamo v Domu učencev, 
za vse je dobro poskrbljeno. Prav 
zanimivo je bilo med taborniki. 
Učili pa smo se tudi plesati.« 

JAMNA SRETENOVIČ, Titov 
Vrbas: »Na tem srečanju mi je 
lepo. Spoznala sem veliko novih 
prijateljev. Tukaj se res dobro 
počutim. Mesto je zelo lepo in 
prav uživam, da sem tukaj. Na-
učili smo se naše himne. Beli go-
lob je njen naslov in melodija in 
besedilo sta zelo lepi. Govori o 
belem golobu, ki leti daleč in 
osrečuje ljudi.« 

MOJCA HUDOURNIK, 
Titovo Velenje: »Prijateljem iz 
Titovih mest smo pionirji Titove-
ga Velenja pripravili precej pre-
senečenj, bogat program in mi-
slim, da nikomur ni dolg čas. Po-
peljemo jih v mesto, na grad . . . 
Vabimo jih na sladoled. Vsega je 
toliko, da ni mogoče našteti. 
Zvečer pa se dobimo na plesu, 
na družabnem večeru. Lepo nam 
je.« 

DANIELA BAJIČ, Titov Dr-
var: »Prečudovito je tukaj. Vse 
mi ugaja, imam se izvrstno. Spo-
znala sem veliko novih prijate-

ljev. Med vsemi mi je lepo. 
Sploh ni važno od kod si. Vsi 
smo skupaj. Skupaj se igramo, 
skupaj prepevamo, ustvarjamo. 
Gostitelji šo nam pripravili pre-
krasen program. Veliko smo vi-
deli, najbolj navdušena pa sem 
bila nad programom, ki so ga 
nam pripravili taborniki. Prav ta-
ko pa mi bo ostal v lepem spomi-
nu obisk na velenjskem gradu, 
pa praznovanje dneva rudarjev. 
Iz Titovega Velenja odhajam 
polna prečudovitih, nepozabnih 
vtisov.« 

(mkp, mz) 

Tamara Burzan, Leonora Slani, Nadica Bosiljkova, Ivana Stamatovič, Jamna Sretenovič, Mojca Hudournik, Daniela Bajič. 
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Dvignjeni zastor 92 Slab zrak, ugrezanje 

Svoboda 
Celjska turistična zveza je v za-

četku letošnjega leta razpisala na-
gradno nalogo na temo Ekologi-
ja—turizem. Odzvalo se je kar 32 
šol, ki so nam poslale 221 nalog. 
Vse naloge smo ovrednotili, avtor-
je najboljše naloge na vsaki šoli 
pa smo povabili v Celje, kjer smo 
jim pokazali mestne zanimivosti 
in jim povedali marsikaj zanimi-
vega s področja ekologije in turiz-
ma. 

Najboljšo nalogo je napisala 
Vesna Andreje, učenka osnovna 
šola Karla Destovnika-Kajuha iz 
Šoštanja. 

V zadnjem času veliko slišimo o 

ekologiji, onesnaževanju. Toda še 

vedno se najdejo ljudje, ki si pred 

tem vztrajno zatiskajo oči in se de-

lajo. kot da je vse v najlepšem re-

du. A že sam pogled v naravo nam 

razblini vse iluzije. Drevesa, pred-

vsem smreke, nas v nemi grozi 

prosijo, naj jih rešimo pred popot-

nim uničenjem. Vedno glasnejši so 

kriki še nerojenih ali pohabljenih 

otrok, pohabljenih zaradi onesna-

ženja, radiacije. Toda tudi oni 

imajo pravico živeti kol ljudje. 

Kam nas to vodi ? Nam je res tako 

malo mar za našo usodo, za uso-

do naših otrok, vnukov . . . ? Velike 

zgradbe, postavljene ob vsej poti 

od Šoštanja do Titovega Velenja, 

nam vzbujajo občutek veličine, 

Gornja Savinjska dolina 

Turizem: 

Vzrokov je več. Nedorečeni so 
prostorski in ureditveni načrti 
(Logarska dolina tudi po 43 letih 
še ni »rešena«), denarja tudi ni 
na pretek, ponekod tudi dobre 
volje ne, prav tako pa se že vsa 
leta kot žvečilni gumi vleče pro-
blem razdrobljenosti in neenot-
nosti nosilcev turizma in gostin-
stva. Prav je dejal eden od raz-
pravljalcev, da je popoln nesmi-
sel 7 (sedem) nosilcev ob dobrih 
30.000 nočitvah na leto, saj vsi 
skupaj niso za eno samo pošteno 

Skupnega nosilca bo torej tre- | 
ba poiskati in ga povezati z go-
spodarstvom. Toda — to dejstvo j 
je jasno že mnogo let. Nosilca pa 
ni in ga ni videti, v sedanjih teža-
vah še zlasti ne. Pa ga bo treba 
najti. Jasno je, da bodo turistična 

Iz razprave 
»Izbrali smo si slogan TU-

RIZEM SMO LJUDJE, te 
imamo. Slogan TURIZEM 
NAS BOGATI za nas žal še 
ne velja.« 

»Zoprna je miselnost, da 
je v gostinstvu za domače go-
ste vse dobro, drugi pa k nam 
itak ne pridejo.« 

»Dokler bo v naši dolini 
rasla smreka, pravega turiz-
ma ne bo. Ljudem trenutno 
še gre dobro.« 

In v nadaljevanju: 
»Ljudem še NE gre tako 

dobro, da bi se LAHKO 
ukvarjali s turizmom.« 

»Zakaj se bojimo romar-
skega turizma?! (Radmirje, 
Nazarje . . .)« 

»Kompas nas je naučil čr-
ko A iz turistične abecede, 
gremo torej naprej, tudi do 
črke Ž.« 

In še sporočilo iz Ljublja-
ne: 

»Razmišljamo o podelitvi 
> Bodeče neže< za Logarsko 
dolino, pa ob vsej razdroblje-
nosti nosilcev turistične po-
nudbe ne vemo, komu naj jo 
pripnemo.« 

mogočnosti. Ko pa se ozremo proti 

nebu in vidimo, kako se iz teh 

dimnikov in zgradb valijo oblaki 

dima, nasičenega s strupenim žve-

plom. se ta občutek sprevrže v gro-

zo. _ 

Živimo v dobi, v kateri je ener-

gija nujno potrebna. Toda smo lju-

dje res pripravljeni zanjo žrtvovati 

temeljno organizacijo, združene-
ga dela seveda. 

Je' to razlog za stopicanje na 
mestu, celo za nazadovanje? Za-
gotovo! Nazadovanje je očitno 
in pred njim ni treba zatiskati 
oči, si metati peska vanje. Podat-
ki so dovolj zgovorni, več kot 
stoletno izročilo turizma v dolini 
tudi, le da se tega ne zavedamo, 
se nočemo, morebiti tudi ne mo-
remo. Pa bi se morali, ne glede 
na vse tegobe. Poglejmo torej: 

| društva — takorekoč nosilec vse 
dejavnosti — na podlagi dobre 

I volje zanesenjakov delovala še 
naprej, skrbela za prireditve, ure-
jenost svojih krajev in podobno, 
gotovo pa ni njihova naloga po-
vezovanje gospodarstva in iska-
nje skupnega nosilca. 

Kaj torej storiti? Gornja Sa-
vinjska dolina ni primerna za 
gradnjo hotelskih celot in nase-
lij. Primerna je za gradnjo manj-
ših enot, potrebna je spodbuda 
zasebnikom, olajšave za najbolj-
še in podobno. To naj bi bila 
druga naloga, prva je usposobi-
tev obstoječih zmogljivosti, jih 
prodati, tržiti. Prav trženje, po-
nudba in prodaja pa so dobesed-
no rak rana gornjesavinjskega 
turizma in gostinstva. Pri tem tu-
di ni skupne turistične pisarne, 
ob ustanovitvi Kompasove po-
slovalnice pa je bilo očitno pre-
več in pretiranega začetnega nav-
dušenja. 

Šibka je propaganda, saj je 
Gornja Savinjska dolina na slo-
venskem in širšem turističnem 
področju skoraj v »ilegali«, torej 
je tudi pri delitvi razpoložljivih 
sredstev ni. In je tudi ne bo, če 
ne bo otipljivih načrtov in pro-
gramov, če njen glas ne bo do-
volj močan. V srednjeročnih na-
črtih in programih ima turizem 
veliko vlogo in prostora, v izde-
lavi je študija o dolgoročnih 
možnostih razvoja, ki sicer neko-
liko kasni, bo pa zato temeljito 
pripravljena in opremljena — ne 
le s stališči in smernicami — 
temveč predvsem s konkretnimi 
programi ponudbe za dolino kot 
celoto in za njena posamezna 
področja. Veliko milijonov, sta-

prav vse? Pred dobrim desetletjem 

je nedaleč od Šoštanja stala vasi-

ca Družmirje. Danes pa lahko tam 

vidiš le še jezero in morda kje v 

daljavi napol porušeno hišo, ki sa-

meva, pozabljena od vseh, čeprav 

v sebi hrani mnogo spominov. Pod 

nami je mnogo premoga, za kate-

rega pravijo, da je bogastvo te do-

line. Vendar pa bo morda prav ta 

premog nekoč vzrok, da bo tu. kjer 

zdaj živimo ljudje, le še pusto, 

hladno jezero. 

rih in novih, je bilo doslej že po-
rabljenih za študije. Ostale so na 
papirju, v predalih. Bo tako tudi 
z najnovejšo? Ne bo, ker ne sme 
biti! 

Zagotovilo za to je velika 
aktivnost Gornjesavinjske turisti-
čne zveze v zadnjem obdobju, tu 
so turistična društva — tu so lju-
dje, ki imajo radi to dolino. Ne 
le radi, turizem, in delovna me-
sta v njem. bodo še kako potre-
bovali. V prvih letošnjih mesecih 
seje po mnogih letih prvič v mo-
zirski občini pojavil problem ne-
zaposlenosti. Še stopnjeval se 
bo. 

Prav je ugotovila Zdenka Iko-
vic iz Solčave, ko je dejala: »Na-
vsezadnje imamo srečo, da zao-
stajamo. S tem se lahko učimo 
na napakah drugih, dodatna 
»Sječa« pa je, da imamo v zao-
strenih razmerah veliko neizko-
riščenih razvojnih možnosti prav 
na področju turizma in gostin-
stva, tudi na področju zaposlova-
nja.« To je bilo tudi splošno pre-
pričanje vseh udeležencev konfe-
rence. Dokazano s podatki. 
Zdenka Ikovic pa je še dodala: 
»Ne smemo ločiti turizma od 
ekologije, oboje je več kot pre-
pleteno in povezano. Sem sodijo 
tudi ekološko neosveščeni turisti, 
ki za sabo puščajo svinjarijo, tu-
di v Logarski dolini.« Dopolnila 
jo je Jasna Miklavc-Šinkovec, ki 
je ponovno poudarila, da sta ti 
dve področji neločljivi, da turi-

Obljubljajo nam, da bodo v pri-

hodnosti na dimnike šoštanjske 

termoelektrarne namestili čistilne 

naprave, da bi s tem vsaj malo 

omilili uničevanje gozdov, živali in 

nenazadnje tudi človeka. Toda če 

ta prihodnost ne bo prišla prav 

kmalu, tudi te čistilne naprave ne 

bodo kaj dosti pripomogle za naš 

boljši in čistejši jutri. 

Vesna Andreje, 

OŠ Karel Destovnik-Kajuh. 

Šoštanj 

zem tudi onesnažuje, daje bil na 
področju ekološke zavesti v mo-
zirski občini od lanske jeseni do 
danes narejen velik korak na-
prej, da se vendarle nekaj premi-
ka, da pa se vendarle še premalo 
zavedamo naše lastne ekološke 
prihodnosti. 

Razlogi za slabe izkoristke 
ogromnih možnosti (»Iz zlate ja-
me ne znamo pobrati niti drobti-
nice«), so tudi domači, so v doli-
ni. Lepo je o tem spregovorila 
predsednica republiškega komi-
teja za turizem in gostinstvo Bo-
gomila Mitič: »Tega propadanja 
ne bomo več gledali. Ne smemo in 
ne moremo! Konkretno mislim na 
Logarsko dolino in Izletnik. Pre-
mostimo že enkrat miselnost, da 
je družbeni sektor nedotakljiv. To 
ni več res, možnosti za rešitev te-
žav je več. Ob še nadaljnji nepri-
pravljenosti tega nosilca naj ukre-
pajo občinski organi, možnost 
imajo. Sicer pa ste »pozabili« na 
možnost virov iz naslova manj 
razvitih in obmejnih krajevnih 
skupnosti, kmalu se bodo pojavile 
možnosti virov iz skladov za po-
speševanje drobnega gospodar-
stva, tu je še načrtovani razvojni 
dinar. Pripravite se, bodite glasni, 
naj se čuje vaš glas, sicer boste 
spet na repu pri delitvi sredstev, 
lako pa že sedaj iščemo »Dobrega 
gospodarja«. 

Janez Plesnik 

Prinesli so baklo 

in me počasi sežigajo 

na grmadi prihodnje oploditve. 

Ah je kdo bolj srečen, 

kakor jaz? 

David Tasič 

(Moje življenje. Huaskaran) 

V dneh, ko se marsikdo stiska 
za zapeček in pričakuje kaj se bo 
zgodilo jutri, ne more in ne sme 
biti čas za apatijo! To so dnevi, 
ko mnogi prvič in resnično obču-
timo, kako velika je naša svobo-
da. 

In kako velika je svoboda? 
Pred kratkim se mi je ponudila 

priložnost, da z velenjskimi mla-
dinci in interniranici odpotujem 
na ogled Mauthausena, kjer je 
bilo za časa Hitlerja taborišče. 
Med pripovedovanjem nekda-
njih internirancev sem zaradi nji-
hovega trepetajočega glasu živo 
občutil njihovo prizadetost ob 
podoživljanju mučnih trenutkov. 
Eden taboriščnikov nam je med 
drugim povedal, da je bilo tabo-
rišče razdeljeno na več kategorij. 
Eni so imeli več,'drugi manj svo-
bode. Torej je bila svoboda tudi 
v taboriščih smrti? Očitno da, 
vendar zelo, zelo omejena, za-
mrežena z bodečo žico in visoko 
napetostjo. Ko je ameriška voj-
ska na stežaj odprla taboriščna 
vrata, se je preživelim ponudila 
prostost! V tistem trenutku so se 
jim izpolnile sanje! .Njim se je 
odprla neizmerno velika svobo-
da! 

Kako velika je svoboda? 
Že od malega sem pogosto vle-

kel na ušesa, ko so očetje in ma-
tere obujali spomine na prve 

dneve po končani drugi svetovni 

vojni. Kako nepopisno lepo je 
moralo biti! Vriskanje, petje, 
harmonike! Kurili so kresove. 
Ko je evforija pojenjala je bilo 
gotovo najbolj blaženo takrat, ko 
so brezskrbno legli k počitku. 
Niso se več bali Iaježa domačih 
psov, ki: so prej najavljali ne-
znance. Niso več v strahu priča-
kovali butanja na vhodna vra-
ta . . . svoboda! Svoboda je pre-
plavila deželo in čeprav razruše-
no, požgano in posejano z gro-
bovi, je bila tista svoboda neiz-
merno velika. Takrat! 

Tako sem skoraj celo mladost 
poslušal in bil poučen, da mi je 
lepo ker živim v svobodi in ker je 
svoboda ip-da moram biti srečen, 
ker svoboda je. Res sem bil sre-
čen, pa bolj zaradi tega, ker sem 
bil mlad, kakor zaradi svobode, 
ki je bila samoumevna. Kakor 
voda, sonce, zrak,... Pa je prišlo 
leto 1968. V starejših se je prebu-
dil strah zaradi možnosti odvze-
ma tistega, kar se imenuje svobo-
da. Takrat sem prvič resnično 
občutil težo svobode, saj sem za-

bralcev 
Za knjigo radi pravimo da je 

človekova najzvestejša prijatelji-
ca, ki vzgaja, uči in razvedri. Ko 
so se leta 1987 v delovni organi-
zaciji Gorenje v Titovem Velenju 
odločili za edinstveno bralno ak-
cijo v Sloveniji, gotovo sami sebi 
nismo mogli povsem verjeti, da 
to ne bo muha enodnevnica, am-
pak nekaj, kar bodo delavci vzeli 
za svoje. Pred tednom dni so se 
tisti delavci tega kolektiva, ki jim 
knjiga ni zgolj bežna znanka, 
zbrali na zaključku že 9. bralne 
akcije. 

Letos je v njej sodelovalo 109 
delavcev Gorenja iz Titovega Ve-
lenja, kar je sicer nekoliko manj 
kot preteklo leto, skupaj pa so 
prebrali okrog 478 del. Na za-
ključku letošnje bralne akcije, na 
katerega so povabili tudi pesnika 
Vladimirja Gajška ter pisatelja 
Rudija Šeligo in Branka Mofma-
na, so bila mnenja udeležencev 
enotna: Gorenjeva bralna akcija 
je dragocena pridobitev, ki jo je 

piše: 

Peter 
Rezman 

radi prebujene vojne paranoje 
privlekel iz trgovine veliko vrečo 
moke. Zato se mi je v otroški gla-
vi svoboda sama od sebe poveza-
la s sitostjo in lakoto. Razumeva-
nje svobode je dobilo novo raz-
sežnost. Od tistikrat vem, da je 
za svobodo poleg fizične prosto-
sti in mirnega spanja potreben 
tudi poln trebuh. Kdo more te-
mu oporekati? 

Kako velika je moja svoboda? 
Nekoč sem na papir ujel dro-

ben delček sebe. Temu so rekli 
pesem. Naenkrat se je pred ma-
no odprl neizmeren prostor. Ne-
obrano polje misli! 

Ljudje so mi prisluhnili in do-
bro mi je delo. Zazdelo se mi je, 
da sem neizmerno svoboden, do-
kler . .. dokler nisem izvedel, da 
je tudi beseda lahko zločin! Da 
je treba paziti! Da se vsega, kar 
človek misli, ne sme zapisati! Da 
so in da še zapirajo pesnike zara-
di besed! Tako seje v meni nase-
lil črn oblak, ki ga strokovnjaki 
imenujejo avtocenzura. Prišla je 
»modrost«, tehtanje besed, ovin-
karjenje, sprenevedanje, pisanje 
med vrsticami, prispodobe, pre-
verjanje lastnih misli v tišini so-
bice, da bo ugotovil, ali so »na 
liniji«, ali niso. Kako velika je 
moja svoboda? 

Širimo meje svobode! In pribi-
tek: ni popolne svobode, dokier 
je treba širiti njene meje. 

Naša svoboda je velika in ven-
dar tako majhna, da v njej ni 
prostora za pesnike! Ne verjame-
te? Kaj je Tone Pavček? Ciril 
Zlobec? Herman Vogel? Dane 
Zaje? Esad Babačič? Feo Vola-
rič? France Forstnerič? David 
Tasič? Poznate še koga? Mislite, 
da so pesniki? Niso! To so sami 
uredniki, peki, dramaturgi, novi-
narji, rudarji, knjižničarji, vratar-
ji .. . 

David Tasič je hotel biti pes-
nik. Ko je ugotovil, da to ni mo-
goče, je podlegel skušnjavi in se 
ni oprijel kakšnega »normalne-
ga« poklica. Našel je svojo pot 
do svojega kruha in »nasedel« 
pesniški senzibilnosti; odtrgalo 
ga je stran od »brezmadežno ne-
dolžne« poezije ter ga z vso silo 
vrglo v gole čeri na razburkanem 
morju. 

Mogoče je pa prav, da pesni-
kom ne damo zasluženega kru-
ha. Bomo vsaj izvedeli, kako ve-
lika je naša svoboda! 

treba ohranjati, negovati in ne-
prestano bogatiti; je iskrena 
spodbuda ljubiteljem knjige, 
obenem pa priložnost za zbliže-
vanje in spoznavanje dveh sve-
tov, svet bralca in svet pisatelja. 
Izbrana dela društva slovenskih 
pesnikov in pisateljev so sicer 
kakovostna, vendar pa nekatera, 
zlasti dela nekaterih sodobnih 
ustvarjalcev pisane besede za ta-
ko širok krog bralcev premalo 
razumljiva. Zato bi bilo dobro 
vključiti v »obvezno« čtivo tudi 
dela slovenskih, jugoslovanskih 
in svetovnih klasikov. »Akcija 
ima dvojni namen,« je poudarila 
organizatorka kulturne dejavno-
sti v Gorenju Stanislava Panger-
šič. »Na eni širi krog ljubiteljev 
pisane besede, pomembnejša pa 
je druga — širjenje bralne kultu-
re med delavci. V teh letih je do-
segla svoj namen, vendar pa bo-
mo morali z njo bolje spodbuditi 
oziroma pritegniti zlasti tiste, ki 
danes še ne berejo.« 

P. S.: Tisoče besed sem že napisal o vsem tem, o princu s čarobno 

palico, ki naj obudi Trnjulčico (Logarska pa še kaj), o uspehih in pred-

vsem nedorečenostih in napakah v dolini, o njenem bajnem naravnem 

bogastvu in siromašnosti njene ponudbe. Posmehov ni manjkalo in razo-

čaranj ob neuresničenih sklepih tudi ne. Rad imam to dolino. Naj tokrat 

znova verjamem? Verjamem! Občinska skupščina in njen izvršni svet, 

družbeno-politične organizacije in širša družba, predvsem pa Gornjesa-

vinjska turistična zveza, turistična društva in ljudje, so se odločili ZA. 

Razmere so težke, lepše čase smo zamudili. Je morda to priložnost za 

uveljavitev gornjesavinjske trme?! Če se izjalovi še to moje prepričanje, 

ne grem nikoli več v Logarsko dolino (recimo). Saj ni res. Še bom šel. Le 

krepko bom iz srca zaklel, morebiti celo i kančkom krivde potočil solzo 

nad usodo Logarske in Gornje Savinjske doline, nad usodo vseh nas. Pa 

menda ja ne bo treba?! 

Z(G)ornja Savinjska dolina 
Na nedavni problemski konferenci o turizmu, ki jo je v 

nazarskem delavskem domu pripravila občinska konferenca 
SZDL Mozirje (kot prva v Sloveniji), je bilo slišati veliko teht-
nega in koristnega. V tej rubriki le kanček. Znani turistični de-
lavec prof. Zoran Vudler iz Celja je prisotne med drugim opo-
zoril na uporabo imena Zgornja ali Gornja Savinjska dolina, 
saj se okrog tega lomijo kopja že vrsto let. Poudaril je, da Gor-
nja uporabljajo turistični in drugi delavci ter časopis Naš čas. 
Dogovorimo naj se torej, kako bomo pisali. Odgovor je bil se-
veda nasproten. Po nekajletnih razprtijah naj bi bilo jasno, da 
je prav Zgornja, da se šolniki in drugi v dolini jezijo zaradi pi-
sanja Gornja, da pa je dr. Matjaž Kmecl dejal, da je prav obo-
je. Torej naj živi Gornja Savinjska dolina. 

Kam s kovčkom denarja? 
Na isti konferenci je bila še bolj konkretna predsednica re-

publiškega komiteja za turizem in gostinstvo Bogomila Mitič: 
»Priznavate, da ste preveč razdrobljeni, da prejšnji načrti in 
usmeritve niso bili uresničeni, sama priznavam, da izdelava 
študije o dolgoročnem razvoju kasni, vendar sprašujem: če bi 
prinesla s sabo poln kovček denarja — za kaj bi ga namenili?« 

Deveta Gorenjeva bralna akcija 

478 knjig in 109 

ZADNJI CAS HB 2'AUtMAMAŠ, *£*T M S£M 
PfcUŽBENA M m / K M 

upanja v čudež naposled ni več 
Možnosti turistične dejavnosti v Gornji Savinjski dolini so 

nesporne, žal neizkoriščene in obenem dokazane že pred pol sto-
letja in še več. Odveč jih je ponovno razčlenjevati in dokazovati, 
ponujajo se same po sebi. Usmeritev, takšnih ali drugačnih, je 
bilo veliko, žal nobena ni bila uresničena, vsaj v celoti ne. 

NOČITVE: 1939 — 26.000, 1950 - 21.000, 1960 - 37.000, 1970 
— 54.000 (rekord na podlagi dela društev in njihovih članov), 1980 — 
30.000. 1985 — 37.000, 1987 — 33.000. Upoštevamo lahko še okrog 20 
odstotkov neprijavljenih gostov, kar na žalostno gibanje ne vpliva. Res je 
sezona zelo kratka — le zakaj in zasedenost s 7,5 odstotki skrbi. Tudi 
zato, ker večina odpade na kamp Menina, dejansko je torej zasedenost 
zmogljivosti komaj 3 (tri)odstotna. 

IZLETNIŠTVO: 1939 — 80.000, 1950 — 50.000, 1970 — 140.000 
(znova rekord v tem letu), 1985 in naprej okrog 100.000. 

ZASEBNE SOBE: Leta 1970 je bilo pri zasebnikih 2.000 ležišč, 
danes jih še 300 ni. Kje in zakaj so bili porabljeni krediti? Za kaj so bili 
namenjeni ie jasno, za kaj se uporabljajo pa najbrž tudi. Za turizem ne. 

KMEČKI TURIZEM: Še predlani je bil kmečki turizem, turizem 
na kmetijah, ali kakorkoli ga že imenujemo, perjanica in vzor vsej Slo-
veniji. Danes že šepa. Res je veliko objektivnih razlogov (bolezni, porod-
niška), pa vendarle — ni vmes še kaj drugega? 
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Vaške igre v drugo 
desetletje 

Rečica je prijeten kraj ob 

vznožju Go l t in je obenem sre-

dišče krajevne skupnosti , močno 

razprostranjene na obeh brego-

vih Savinje. Krajani so ponosni 

na bogastvo in izroči lo svoje kra-

jevne skupnosti , vsakoletna va-

ška ol impiada pa je priložnost, 

da se prebivalci vseh zaselkov, 

stari in mladi , fantje in dekleta, 

možje in žene, še bol j združi jo, 

se razvedrijo in sprostijo, obe-

nem pa v športnem duhu preiz-

kusijo svoje sposobnosti in spret-

nosti. Svoje vaške igre so letos 

pripravili že desetič in j ih bodo 

prirejali tudi v pr ihodnje . Prebi-

valci sedmih zaselkov se na njih 

pomerijo v spretnostnih in šalji-

vih igrah, organizatorji pa se tru-

dijo, da z n j imi kar v največji 

meri ohranjajo bogato izročilo 

kraja. Tudi nedeljska prireditev 

je na igrišče na Rečici privabila 

veliko prebivalcev te krajevne 

skupnosti, tudi zadovol jn ih go-

stov od drugod in iz tuj ine ni 

manjkalo, slavili pa so — le kdo 

drug naj bi bil — tekmovalci Po-

brežij. V desetih letih je bila to 

nj ihova sedma zmaga in ob jubi-

leju so bili nanjo še posebej po-

nosni. Drugi so bili tekmovalci 

Poljan, tretji Rečičani in četrti 

prebivalci Prihove. Zares je bi lo 

zan imivo in prijetno. 

Sicer pa na Rečici v zadnj ih le-

tih ne poudar ja jo zgolj športnega 

in razvedrilnega dela svojih iger, 

temveč krepijo tudi druge, deni-

mo kulturne dejavnosti. Tako so 

letos v šoli pr ipravi l i ' prodajno 

razstavo slikarskih del Vlada Pa-

režnika, izkupiček pa je avtor na-

menil lačnim otrokom Afrike. Še 

bol j vreden ogleda je bil petkov 

večer pod trško l ipo, na katerem 

so nastopili Šaleška folklorna 

skupina Koleda, citraši in pevci 

iz Luč, rečički dekliški pevski 

zbor, ansambel Darka Atelška s 

pevci in mladi harmonikarj i mo-

zirske glasbene šole. Zares prije-

ten večer s številnimi zadovoljni-

mi obiskovalci. 

4. avtorally 
spominov na NOB 

Športne vneme, razvedrila in zabave tudi letos ni manjkalo 

Igramo rokomet 
V okviru Šaleškega rokometnega tabora so na športnih igriščih v Šoštanju 

pripravili tudi ligo 4. razredov. Nastopile so ekipe šestih osnovnih šol, najboljše 
pa so bile pionirke osnovne šole Bratov Mravljakov, ki so v finalnem srečanju 
premagale vrstnice iz šole Bibe Ročka s 7:5. Na naslednja mesta so se uvrstile 
ekipe osnovnih šol Veljka Vlahoviča, Mihe Pintarja-Toleda, Gustava Šiliha in 
Antona Aškerca. Najboljša strelka lige je bila Verica Delič (BM) s 27 zadetki, 
najboljša vratarka Sabina Ramšak (BR) in najboljša igralka lige Klavdija Zni-
dar (BM). 

V ekipo lige so bile izbrane: Verica Delič (BM), Sabina Ramšak (BR), 
Klavdija Znidar (BM). Vesna Rebič (VV), Mirsada Tabakovič (MPT), Maja 
Chromv (VV), Petra Koren (BM), Barbara Kralj (BR), Lidi ja Skornšek (BR). 
Bojana Lakič (BM), Nina Grobelnik (MPT), Gabrijela Tadič (MPT) in Tjaša 
Hudarin (VV). 

Avto moto turning klub je pod 

pokroviteljstvom občinskega od-

bora Z Z B N O V Velenje pripravil 

4. avto rally spominov na NOB . 

Nastopi lo je 17 posadk iz Titove-

ga Velenja, Celja in Mengša. 

Proga je bila dolga 55 kilome-

trov, vodila je iz Titovega Vele-

nja preko Šentilja, Šoštanja, To-

polščice, Šmartnega ob Paki, 

Podgorja, Podkraja in Pesja na-

zaj do Titovega Velenja. Tekmo-

valci so opravili 3 spretnostne 

vožnje, obiskali enajst spomin-

skih obeležij in pri vsakem reše-

vali posebne naloge. 

Podpredsednik občinskega od-

bora Z Z B N O V Jože Povše je v 

svojem pozdravu posebej pohva-

lil nesebičnost in požrtvovalnost 

organizatorjev, poudari l pomen 

takšnih preizkušenj, ki nam kori-

stijo v vsakodnevnem življenju, 

še posebej pa je omeni l pomen 

ohranjanja izročila, saj je na vsa-

kem obeležju, ki so ga tekmoval-

ci obiskali izpisan del naše pol-

pretekle zgodovine, katere del-

ček smo tudi mi vsi. 

Rezultati — posamezno: I. 

Berlinger, 2. Skočaj (oba APS), 

3. Kerzič ( A M D Mengeš); 4. 

Kajzer (APS), 5. Loboda ( A M D 

Mengeš); ekipe D O : 1. APS I, 2. 

Janez Brglez, 3. APS I ; ekipe 

D PO: I . O O ZSS APS I, 2. A M D 

Šlander, 3. O O ZSS APS I I I . 

Na svoje dosedanje delo in lep objekt so v Nazarjah lahko upravičeno 
ponosni. 

Telesna kultura v občini Mozirje 

Obletnice, otvoritve 
in priznanja 

V soboto proti večeru je bilo 

slovesno na športnem igrišču v 

Nazarjah. Najprizadevnejšim te-

lesno-kulturnim delavcem Gor-

nje Savinjske dol ine so podelil i 

Bloudkove značke in priznanja, 

slovesnost pa združil i z dvema 

obletnicama. Desetletje je na-

mreč mini lo , odkar odbojkarice 

Ljubnega uspešno tekmujejo v 

slovenski odbojkarski ligi. Dve 

tekmovalni sezoni so tekmovale 

tudi v drugi zvezni ligi, poslej pa 

so vsako leto v vrhu slovenske li-

ge. Za uspešno delo so podelili 

tudi priznanja. Prav tako desetle-

tnico so slavili tudi gostitelji, čla-

ni športnega društva Vrbovec iz 

Nazarij , ki so najzaslužnejšim tu-

di podeli l i priznanja, obenem pa 

Društvo modelarjev Titovo Velenje 

Mednarodno tekmovanje 
brodomodelarjev 

Društvo modelarjev »Mode-

lar« iz Titovega Velenja deluje 

že šestindvajseto leto in šteje tre-

nutno 25 članov. Sedež društva 

je v domu učencev, deluje pa v 

treh smereh. Na jbo l j množ ična 

je izdelava dal j insko vodenih 

čolnov, sledita pa še dal j insko 

vodenje avtomobi lskih modelov 

in letal. Ker so vsi model i in pri-

pomočki izredno dragi, pred-

vsem pa so iz uvoza, je za ta 

šport zanimanje manjše kot za 

druge športe. K l jub temu si dru-

štvo prizadeva, da bi v svoje vr-

ste vkl jučilo več mlad ih modelar-

jev — tehnikov. Končno so mla-

di tehniki potrebni tudi velenjski 

industriji. Pridobivanja pod-

mladka se b odo lotili načrtno, 

tudi z ustanavljanjem modelar-

skih krožkov na osnovnih šolah. 

Trenutno je tak krožek (letalski) 

le na osnovni šoli Mihe Pintarja-

Toleda. Da bi b i lo delo društva 

lažje in uspešnejše, želijo svojo 

dejavnost prenesti v prostore ob 

velenjskem jezeru, kjer so že sur-

farji in potapljači . 

Velenjsko društvo modelarjev 

ob dnevu borca in dnevu rudar-

jev pripravlja medanarodno tek-

movanje brodomodelarjev v ra-

zredih FSR — dal j insko vodenih 

čolnov. Letošnje, že 6. po vrsti, 

tekmovanje je bi lo v soboto na 

velenjskem jezeru. Udeleži lo se 

ga je 24 tekmovalcev iz vse Jugo-

slavije ter dva iz Madžarske in 

štirje iz Avstrije. 

Rezultati — FRS — E do 2 kg: 

1. Burkeljc (Ljubl jana) , 5. 

Šumik , 7. H i lda Dobovičn ik (oba 

TV); FRS - E nad 2 kg: I. Win-

disch (Avstrija) 3. Hi lda Dobovi-

čnik, 4. Ša lamon (oba TV); FSR 

— V 3,5 kg: 1. Haslinger (Avstri-

ja) , 5. Zager, 9. Šentjurc, 10. Vo-

dončn ik , 13. Hi lda Dobovičn ik 

(vsi TV); FSR - V 6,5 kg: 1. 

Skoflek, 3. Melanšek, 4. Klaus 

(vsi TV); FSR - V 15 :1 . Ivan-

kovič (Subotica) 4. Ša lamon 

(TV); v enourni dirki (super-

head) za nagrade Veplasa je 

zmagal Iztok Vrhovnik iz Lju-

bljane, tretji je bil Škoflek, peti 

Melanšek in dvanajsti Zager (vsi 

TV). Pokrovitelj sobotnega tek-

movanja je bila delovna organi-

zacija Veplas. 

B. Mugerle 

so slavili lepo delovno zmago. 

O b urejenih igriščih so s tisoči 

prostovoljnih delovnih ur zgradi-

li lep objekt s slači lnicami, dru-

štvenimi in drugimi prostori. Na-

stalo je torej lepo športno središ-

če, ki bo lahko služilo osnovne-

mu namenu nazarskih športni-

kov, te pa je združevanje vse več-

jega števila prebivalcev tega in-

dustrijskega središča. Že doslej 

so bili uspešni in bodo v bodoče 

zagotovo še bolj. 

j . p. 

Balinanje 
Balinarski klub SOZD REK je v 

nedeljo na balinišču v Titovem Vele-
nju pripravil sedmi turnir v počastitev 
obeh praznikov, na katerem je sode-
lovalo 13 ekip iz vse Slovenije. Vrstni 
red: I. Primskovo, 2. Antena Porto-
rož. 3. Ilirska Bistrica, 4. Cerknica, 5. 
Žalec. 6. D U Velenje, 7. SOZD REK 
11.8. SOZD REK 1.9. Velenje, 10. Tr-
bovlje, 11. Trebeliško, 12. G1P Ve-
grad in 13. SOZD REK I I I . 

Smučarski 
skoki 

V ponedeljek je bila na 32-metrski 
skakalnici vsakoletna tekma za pokal 
te krajevne skupnosti. Nastopilo je 
veliko skakalcev iz vse Slovenije, po-
kal za skupno najboljši dosežek pa je 
prejel mladinec Dolar (TV). 

Rezultati — ml. p ioni r j i : 1. Berton-
celj ( IDT-Kran j ) , 2. Zupan (Žirovni-
ca), 3. Oprešnik (Celje); st. p ionir j i : 1. 
Oblak (Braslovče—Andraž), 2. B 
Rednjak (TV), 3. Habič ( I D T Kranj); 
mladinci: 1. Dolar, 2. Jelen, 3. D. 
Rednjak (vsi TV) ; člani: I. Pungar-
tnik (Misl inja), 2. Jager (Braslovče— 
Andraž), 3. Capelj (Šmartno na Po-
hor ju) ; veterani: 1. Cepelnik (TV). 

Mlado in staro na vaški olimpijadi v Škalah 

Kljub vmesnemu dežju 
je bilo mikavno 

Invalidski 

Kakšni so sedanji dnevi !? Vro-

čina, oblaki, dež, sonce, mavrica 

— vse narobe bi dejali organiza-

torji različnih prireditev. Treba 

je imeti kar veliko sreče ali dober 

nos, da ujameš dan brez dežja. 

V Škalah vsako leto ali letos že 

četrtič sklenejo športno-rekreati-

vno dejavnost z vaško olimpia-

do. Letošnja bi morala biti v so-

boto pa je točno ob 14. uri, ko je 

bil napovedan njen začetek, za-

čelo liti kot iz škafa. Še dva dni 

novih skrbi! Malce je bilo prire-

ditelju- predstavnikom T V D Par-

tizana v uteho le to, da je pad lo 

zadosti mil imetrov dežja, da so 

imeli dokaz za zavarovalnico. 

Sreča, da so imeli rezervni dan 

— dneva prosti praznični pone-

deljek. Pa je tudi v ponedeljek 

ob istem času kot v soboto zače-

lo, tokrat na srečo samo, škropi-

ti. Pa se niso dali. O l imp i ada bo ! 

Zadel i so. 

L judi se je nabralo blizu dvati-

soč in niso se dali zmotiti zaradi 

vmesnega nekajkratnega dežja. 

T a j i m ni pokvaril prijetnega raz-

položenja in o l impiada je uspela 

na celi črti. Zadovol jn i so bili 

prireditelji zaradi tolikšnega obi-

ska, zadovoljni krajani, ki so pri-

šli od vsepovsod, saj je bil pro-

gram zelo privlačen. Tako je 

prav! Vedno nekaj novega je vo-

dilo predsednika Partizana Her-

mana Arliča in vseh, ki mu po-

magajo. Letos so gotovo najbolj 

>vlekle< napovedane konjske dir-

ke, pa tudi prav tako novi disci-

plini tek na smučeh za ženske ter 

pletenje, obešanje in snemanje 

venca za ženske in moške. Mor-

da je bil za nekatere obiskovalke 

vabljiv celo televizijski Mi to Tre-

falt. 

Deset kmetov — no, vsi niso 

bili kmetje —, torej lastnikov je 

prišlo na o l imp iado s konjem. 

Tekmovali so posamično v ga-

lopski dirki, nošenju kurirske 

torbice in metanju bombe. Že 

dolgo nismo videli tako (ne)raz-

položenega tekmovanja konjev 

in nj ihovih jezdecev. Nekaterim 

sploh ni bilo do galopiranja. Bilo 

je potrebnega veliko spodbuja-

nja, da so sploh krenili s štarta. 

Pa tudi veliko >matranje<, da so 

držali smer. Tu in tam je bil kak-

šen še zlasti neposlušen. Tako si 

je eden izmed konj izbral svojo 

pot, galopiral je kar naravnost v 

njivo z žitom. Drugega je moral 

jezdec spodbujati tako, da ga je 

držal za povodec in tekal z nj im, 

tretjega spremljati konj iz istega 

hleva, ker pač drug brez drugega 

ne moreta — dejali b i : trdna 

konjska ljubezen. Seveda pa j im 

obiskovalci vsega tega niso šteli 

za zlo, saj razen treh to niso bili 

tekmovalni konj i , za ene in dru-

ge je bila pomembna zabava. Za 

jezdece pa gotovo tudi to, da so 

ostali celi. 

Med vsemi konj i je najbol j iz-

stopala l ipicanka 10-letna Riča, 

ki j o je jezdil Gregor Plaskan iz 

Lokovice. Njen lastnik pa je nje-

gov brat Andrej. Ta konj oziro-

ma jezdec je bii najboljši v vseh 

discipl inah. N a drugo mesto se 

je uvrstil Jože Urbane, tretje pa 

Andrej Puncer. O b a ta dva Mo-

zirjana sta imela tekmovalna ko-

nja. Jože Urbane je dobi l tudi 

nagrado za najbol j urejenega ko-

nja, prav tako pa tudi Jože Pri-

slan (4. mesto) iz Šaleka, vendar 

med haflingerji. N a peto se je 

uvrstil Roman Trogel Mozirje, 6. 

V lado Mravljak Skale, sedmo 

Damjan Mlinšek (oba Škale), 

osmo do deveto Branko Ostro-

vršnik in Rajko Slamek, 10. 

Franc Ostrovršnik (vsi Gaberke). 

V vlečenju vrvi se silaki iz Skal 

tudi letos niso dali . Drugi so bili 

misl injčani, najbolje so tekale 

oziroma hodile s smučmi tekmo-

valke iz Lokovice, ma lo počas-

nejše so bile Gaberčanke, še po-

časnejše Škalčanke. Pri pletenju 

in snemanju venca pa so bili 

najspretnejši dekleta in fantje iz 

Lokovice, za n j imi Škalčani in 

nato Gaberčani . 

Stane Vovk 

Na velenjskem jezeru je bilo že 6. tekmovanje brodomodelarjev 

Pred nedavnim je bilo v Moroviču 
blizu Šida v Vojvodini zvezno tekmo-
vanje ribičev v športnem ribolovu. 
Sodelovalo je 86 ribičev — invalidov 
iz vse države. Skupno je nastopilo 13 
ekip občinskih organizacij iz Vojvodi-
ne, posebej še 11 ekip zveze gluhih ter 
ekipe republik in pokrajin. Uspešno 
je nastopila tudi ekipa Slovenije, ki 
so jo sestavljali Angela Skela, Silvo 
Koželjnik in Karel Brezovnik iz ve-
lenjskega društva invalidov ter Tomo 
Mokoter iz Lit i je. Prvi dve mesti sta 
zasedli domača ekipa in ekipa Srbije, 
za veliko presenečenje pa so poskrbe-
li slovenski tekmovalci, ki so se uvr-
stil i na tretje mesto. Za odlično orga-
nizacijo so slovenski invalidi organi-
zatorjem v imenu vseh ekip podelil i 
posebno plaketo. 

trih 

I 

Trim plavanje 
Zveza telesnokulturnih organizacij občine Velenje organizira ha letnem ba-

zenu trim plavanje za vse starostne strukture, ki bo v nedeljo, 10. ju l i ja 1988 od 
10,00 do 17,00 ure. 

Otroci do 12. leta starosti in občani stari nad 50 let morajo preplavati 50 m. 
lahko tudi več, vsi ostali najmanj 150 m. Vsi, ki bodo preplavali določeno dolži-
no dobe značko, družine z najmanj tremi člani pa še družinsko priznanje. 

Pridite in zaplavajte, saj je plavanje zelo koristno za vaše zdravje in poču-
tje, posebno še pred poletno sezono. 
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KITARSKI RECITAL 
I STVANA R O M E R J A 

V četrtek (drevi), ob 20.30 bo 

na velenjskem gradu koncert 

znanega kitarista Istvana Romer-

ja iz Zagreba. Predstavil se bo s 

skladbami Giu l ian i ja , Takemit-

suja, Bacha, Koškina, Ivanoviča 

in Ginastere. 

Romer je vsakoletni gost na 

poletnih kulturnih prireditvah in 

je doslej navdušil tako udeležen-

ce Tedna kitare kot poslušalce, 

ki j ih nikoli ni bi lo malo. 

Celjski plesno-zabavni ansambel 
Ž A B E 

Znan i celjski ansambel Ž A B E , 

pod dirigentsko palico Edvarda 

Goršiča in s solistom dr. Jožetom 

Završnikom, bo igral v soboto, 9. 

ju l i ja , ob 18.00 na Kardeljevem 

trgu in ob 20.00 na promenadi 

pred Delavskim k lubom. Na pro-

gramu ima skladbe G lenn Mil-

lerja, Stan Cantona, Beatlesov, 

Jožeta Privška in znane ever-

greene dixilenda in jazza. 

Orgelski koncert 
EMF: Z A P U Š E K 

Ema Zapušek iz Šoštanja te 

dni zaključuje študij orgel n a 

Glasbeni akademiji v Ljubl jani 

pri prof. Hubertu Bergantu. 

Predstavila se nam bo s skladba-

mi Bohma, Mendelsohna, Reger-

ja, Al la ina in Sama Vremška. 

Koncert bo v nedeljo, I0. ju l i ja , 

ob 19.30, v cerkvi Sv. Mihaela v 

Šoštanju. 

Subtilni zvok kitarista 
T O M A Ž A R A J T E R l C A 

V ponedeljek, 11. jul i ja , ob 

20.30 bo na velenjskem gradu že 

tretji kitarski koncert. Tokrat se 

bo predstavil mladi kitarist To-

maž Rajterič, ki bo gotovo razve-

dril vse ljubitelje španskega glas-

benega izročila. Lani je na veli-

kem mednarodnem tekmovanju 

v Riu de Janeiru prejel tretjo na-

grado in potem z velikim uspe-

hom gostoval v Italiji, Švici, 

Franciji in Braziliji. 

Musical H A I R 

obisk v Poletnem gledališču Kri-

žanke v Ljubl jani 

Še vedno sprejemamo prijave 

za ogled musicala H A I R v izved-

bi Broadway Musical Company 

New York, ki bo v četrtek, 14. ju-

Na velenjski tržnici 

Ponudba še kar, 
cene pa ... . 

Ce ste se namenil i po nakup ih 

na velenjsko tržnico, naj vam 

malce pomagamo s podatki o 

ponudb i in cenah, da bo vaša de-

narnica pripravljena na vse. 

Za kilogram paradižnika ali 

zelene solate boste morali odšteti 

2000 dinarjev, po isti ceni pa bo-

ste dobili tudi korenje, češnje, 

nova jabolka, breskve in stročji 

fižol. Marelice so dražje — od 

2500 do 3000 dinarjev, če pa se 

vam je zahotelo novega krompir-

ja , ga lahko dobite za 1200 do 

1500 dinarjev; čebula stane 1500, 

za 2200 dinarjev pa lahko dobite 

tudi že hruške. 

»Tržnica je dobro založena, 

kar seveda ne pomeni , da bi ne 

mogla biti bolje, cene pa so — 

visoke . . .« je potarnal F R A N C 

K O T N I K , ki smo ga povprašali 

za mnenje med dopoldanskim 

nakupom. 

Melita Berzelak 

MILIČNIKI SO ZAPISALI 

S poletjem so se v Titovem Ve-

lenju »pojavi le« skupine oziro-

ma posamezniki , zaenkrat še ni-

so odkriti (upa jmo pa, da bodo 

kmalu) , ki vlamljajo v stanova-

nja oziroma stanovanjske hiše. V 

največ primerih pridejo v stano-

vanja s podobn imi ključi in po-

tem, ko opravijo svoje predrzno 

delo, vrata za sabo tudi zaklene-

jo . 

V noči na 27. jun i j je bilo 

vlomljeno v stanovanje Terezije 

P. na Cankarjevi v Titovem Vele-

nju, od koder je dolgoprstnež 

odnesel iz priročne blagajne več-

jo vsoto denarja. V noči na 29. 

j un i j pa je nepridiprav obiskal 

dve hiši na Gorenjski cesti. Tudi 

tu je iskal in tudi odnesel denar. 

Podobno se je pripetilo nasled-

njega dne Ireni M. s Koroške v 

Šoštanju. Tudi ona je ostala brez 

večje vsote denarja, storilec pa je 

njeno stanovanje obiskal kar 

preko dneva. Prav tako v dopol-

danskem času je nepridiprav obi-

skal stanovanje Juste G . na Šer-

cerjevi cesti, t a ga je v stanova-

nju zalotila. Tako je ostal brez 

plena, vendar pa mu je uspelo 

pobegniti. Brez večje vsote de-

narja je ostal še Vili S. s Koroške 

(tudi njegovo stanovanje je ne-

pridiprav obiskal verjetno po-

dnevi) in Niko P. s Šercerjeve ce-

ste. Iz stanovanja Niaza N. s 

Kardeljevega trga pa je neznanec 

poleg večje vsote denarja odne-

sel še zlatnino. 

Torej dolgoprstneži so še neod-
kriti in na prostosti. Pa zelo pred-
rzni so in lahko se zgodi, da vas 
obiščejo. Zavarujte se pred njimi 
in spravite denar in drage predme-
te na varno mesto! 

ODNESEL PIŠTOLO 
V noči na 28. jun i ja je doslej 

še neznani storilec odnesel iz ne-

odklenjenega avtomobila iz za-

klenjenega kovčka pištolo Anto-

na M. 

lija, ob 20.30. Odhod avtobusa 

ob 17.00 izpred Rdeče dvorane. 

Cena aranžmaja 25.000 din. Pri-

jave sprejemamo samo do pone-

deljka 11. julija. Tel.: 854 747. 

RAZSTAVE 
V četrtek, 7. ju l i ja , ob 20.00 bo 

na velenjskem gradu otvoritveni 

ogled razstave N E B O J Š E JAN-

K O V I Č A , akademskega slikarja 

iz Sarajeva. 

GLASBENA DELAVNICA 
V ponedeljek in torek, 11. in 

12. ju l i ja , bo v prostorih Glasbe-

ne šole v Titovem Velenju moj-

ster Hotko razstavljal ročno izde-

lane kitare in demonstriral izde-

lavo in konstrukcijo klasične ki-

tare. Obiskovalci bodo lahko 

razstavljene instrumente tudi 

preizkusili. 

1 1 M M M M ! 1 1 ! 1 1 1 
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KRŠILI SO JAVNI RED 
IN MIR 

V stanovanju j f k ulici Veljka 

Vlahoviča je 28. junija razgrajal 

vinjeni Jože K. Pretepal je svojo 

ženo. Posredovati so morali mili-

čniki, ki so kršitelju priskrbeli 

primerno prenočišče, kjer je 

ostal vse do iztreznitve. 

Okol i polnoči sta se 28. jun i ja 

na Kardeljevem trgu prepirala 

Ferdinand M . in Ivan D. Slednji 

je večkrat z roko udaril Ferdi-

nanda, ta pa je potegnil nož in 

ga zabodel v stegno. Podobno pa 

se je končal tudi prepir med 

Alojzem K. in Mi rkom L. Prepi-

rala sta se 2. ju l i ja malo pred 

polnočjo v kleti na Jenkovi. Med 

prepirom je Alojz večkrat zabo-

del Mirka in ga hudo telesno po-

škodoval. 

PADEL V JAŠEK DVI-
GALA 

Okol i dveh zjutraj je prišel 

Zvonko S. domov na Jenkovo 

I I . Odpr l je vrata dvigala in 

vstopil. Zman jka lo mu je tal pod 

nogami in znašel se je v jašku 

dvigala, ki je stalo pokvarjeno v 

višjem nadstropju. Kako je mo-

goče, da so se vrata kl jub temu 

odprla, bodo seveda povedali 

strokovnjaki, saj bi se lahko vse 

skupaj končalo zelo tragično, če 

bi dogajanje prestavili v kakšno 

nadstropje višje. 

ZAPELJAL V JEZERO 

Okol i 21. ure je 4. ju l i ja v Ska-

lah, kjer je bila prireditev vaška 

o l impiada , zapeljal v jezero do-

slej še neznani voznik. Ko so pri-

šli mil ičniki na kraj dogodka ga 

namreč ni bilo več, nihče pa tudi 

ni vedel,, kdo je to bil. Verjetno 

pa avtomobila ne bo pustil kar v 

jezeru. 

REDNI KINO 
Četrtek, 7. 7. ob 18. in 20. uri 

N E W Y O R Š K E N O Č I - ameri-

ški, erotični. Vloga: Cor inne 

Alphen. 

Petek, 8. 7. ob 18. in 20. uri 

N E PUSTIŠ L J U D E M SPATI 

— francoski, komedi ja . Vloga: 

Daniel Antenil. 

Petek. 8. 7. ob 10. uri. soboto 

in nedeljo, 9. in 10. 7. ob 18. in 

20. uri S A R T A N A PROS I Z A 

S M R T ameriško-italijanski. 

western. Vloga: John Garko. 

Ponedeljek, I I. 7. ob 10., 18. in 

20. uri ter torek, 12. 7. ob 18. in 

20. uri V I G I L A N T E ameriški, 

triler. Vloga: R5bert Foster. 

Sreda, 13. 7. oh 10. uri VRA-

G O L I J E V Š O L S K I H K L O P E H 

- ameriški, komedi ja . Vloga: 

Dang Mc Koen. 

Sreda, 13. 7. ob 18. in 20. uri 

PO PRVI L J U B E Z N I - franco-

ski, komedija. Vloga: C laude 

Brasseur. 

NOČNI PROGRAM 
Ta teden vam bomo predvajali 

Ameriški erotični film (trda eroti-

ka) Z A Č I M B A IZ M I A M 1 A -

vloge: Amber Lynn, Barbara Da-

re. Predstave bodo : V četrtek, pe-

tek in soboto, 7., 8. in 9. 7. ob 22. 

uri v R E D N E M K I N U VELE-

NJE . soboto, 9. 7. ob 20. uri v 

Š O Š T A N J U in nedeljo, 10. 7. ob 

20. uri v Š M A R T N E M O B PA-

KI . 

Z A VSE N O Č N E PREDSTA-

VE O T R O K O M IN M L A D O -

L E T N I M O S E B A M N E DOVO-

L I M O O G L E D A F I L M A . 

KINO DOM KULTURE 

Zaradi izredno slabega obiska 

v domu kulture do 1.9. 1988 ne 

bo filmskih predstav. 

KINO ŠOŠTANJ 
Sobota, 9. 7. ob 18. uri NE PU-

STIŠ L J U D E M SPATI - fran-

coski, komedija. 

Nedelja, 10. 7. ob 18. in 20. uri 

V I G I L A N T E - ameriški, triler. 

Ponedeljek, I I . 7. ob 20. uri 

N E W Y O R Š K E N O Č ) - ameri-

ški, erotični. 

KINO ŠMARTNO OB PAKI 
Petek, 8.7. ob 20. uri VIGI-

L A N T E — ameriški, triler. 

Torek. 12. 7. ob 20. uri SAR-

T A N A PROSI Z A S M R T 

ameriško-italijanski, vvestern. 

RTC G O L T E - B IFE 

| Spodnja postaja nihalke Žekovec 
I — LETNI KINO 
j Petek, 8. 7. ob 21. uri VRAGO-

! L I JE V Š O L S K I H K L O P E H -

ameriški, komedi ja ; ob 24. uri -

Dežurstva 

nočni program: Z A Č I M B A IZ 

M I A M I A — ameriški, trda eroti-

ka 

K I N O V E L E N J E SI PR IDR-

Ž U J E P R A V I C O D O SPRE-

M E M B E P R O G R A M A ! 

D E Ž U R N I Z D R A V N I K I : 

Četrtek. 7. ju l i ja - dnevni de-

žurni dr. Žuber, nočni dežurni 

dr. Mi j in . 

Petek, 8. ju l i ja — dnevni de-

žurni dr. Šolar, nočni dežurni dr. 

Kočevar 

Sobota, 9. ju l i ja in nedelja, 10. 

julija — glavni dežurni dr. Šolar, 

notranji dežurni dr. Smonkar 

Ponedeljek. I I . ju l i ja — dne-

vni dežurni dr. Zupanč ič , nočni 

dežurni dr. Kikec. 

D E Z I R N I Z O B O Z D R A V N I -

KI: 
9. in 10. ju l i ja dr. Zora Pavlo-

vič, od 8. do 12. ure v zobni am-

bulanti . 

DEŽURNI VETERINAR NA 
VETERINARSKI POSTAJI V 
ŠOŠTANJU: 

O d 8. do 15. julija je dežurni 

dipl . veterinar Ma tko Mi lan , To-

polšica 15, telefon 891-166. 

Gibanje 
prebivalstva 
POROKI 

i Hamdi ja Husič, roj. 1950, klju-

čavničar iz Titovega Velenja in 

i Hajrija Glot ič , roj. 1960, delavka 

iz Titovega Velenja, Janko Biz-

jak , roj. 1962, strojni tehnik iz 

Letuša in Dar inka Tekavc, roj. 

1966, predmetna učiteljica iz To-

polšice. 

SMRTI 
Jožefa Razdevšek, knj igovodja 

iz Titovega Velenja, Prisojna 14, 

roj. 1940, Andrej Zaponšek, inv. 

upokojenec iz Topolšice 200, roj. 

1934, Ivan Cepin , delavec iz 

Šmarja pri Jelšah st. 108, roj. 

1915, Ado l f Za ložn ik , upokoje-

nec iz Sv. Vida 80, roj. 1941, 

Melh ior Končn ik , upokojenec iz 

Titovega Velenja, Šercerjeva 12, 

roj. 1909, Franc Brusnjak, upo-

kojenec iz Topolšice 134, roj. 

1908. 

REZULTATI ŽREBA-
NJA VSTOPNIC S TEK-
ME NA 75-METRSKI 
SKAKALNICI 

18463 
08847 3. 
18467 5. 
08792 7. 
02528 9. 
01016 11 
19174 13 
04419 15 
12862 17 
00799 19 
12269 21 
11247 23 
01321 25 
10182 27 
10034 29 
08789 31 
10922 3.1 
08787 35 
13089 37 
I I 590 39 
08725-41 
19983 43 
10166 45 
13631 47 
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, 08800 2. 
19081 4. 
12429 6. 
19826 8. 

13334 10. 
12559 12. 
13271 14. 
11645 16. 
09230 18. 
19829 20. 
12287 22. 
11905 24. 
01046 26. 
I 1630 28. 
05599 30. 
08902 32. 
18536 34. 
04138 36. 
I 1419 38. 
10723 40. 
M205 42. 
14611 44. 
07056 46. 
04402 48. 

dobitek, 
dobitek, 
dobitek, 
dobitek, 
dobitek, 
dobitek, 
dobitek, 
dobitek, 
dohitek, 
dobitek, 
dobitek, 
dobitek, 
dobitek, 
dohitek, 
dobitek, 
dohitek, 
dobitek, 
dobitek, 
dobitek, 
dobitek, 
dohitek, 
dobitek, 
dobitek, 
dobitek. 

14620 
19168 
18592 
10996 
11420 
07136 
01299 
02512 
14! 11 
18591 
19942 
18519 
02042 
10919 
07070 
12918 
00627 
14005 
08873 
I 141 I 
01301 
I 1448 
12448 
00703 
11777 
19193 

49. dohitek, 
51. dobitek, 
53. dobitek. 
55. dobitek, 
57. dobitek. 
59. dobitek, 
61. dohitek, 
63. dobitek, 
65. dobitek, 
67. dobitek, 
69. dobitek, 
71. dobitek. 
73. dobitek. 
75. dobitek. 
78. dobitek, 
80. dobitek, 
82. dohitek, 
84. dobitek, 
86. dobitek. 
88. dobitek, 
90. dohitek. 
92. dobitek, 
94. dohitek, 
96. dobitek, 
98. dobitek. 
100. dohitek 

11382 50. 
14533 52. 
14738 54. 
04150 56. 
00790 58. 
14125 60. 
01298 62. 
01050 64. 
I 1421 66. 
12487 68. 
10940 70. 
14228 72. 
07083 74. 
09237 77. 
10873 79. 
00546 81. 
07184 83. 
14004 85. 
11103 87. 
01443 89 
I 1664 91. 
00580 93. 
08872 95. 
01854 97. 
10960 99. 

dobitek, 
dobitek, 
dobitek, 
dobitek, 
dobitek, 
dohitek. 
dobitek, 
dobitek, 
dobitek, 
dobitek, 
dobitek, 
dohitek, 
dobitek, 
dobitek, 
dobitek, 
dobitek, 
dohitek, 
dobitek, 
dobitek, 
dohitek, 
dohitek, 
dobitek, 
dobitek, 
dobitek, 
dobitek. 

Program 
Radio Velenje oddaja na ultra-

kratkovalovnem območju na fre-
kvencah 88,9 in 97,2 megaherca. 

Naročila za vaše čestitke in 

pozdrave, obvestila, reklame, 

sprejemamo na upravi Centra za 

informiranje, propagando in za-

ložništvo, na Foitovi 10 v 

Titovem Velenju, vsak delovni 

dan od 8. do 10. in od 11. do 13. 

ure, ob sredah pa od 13. do 16. 

ure. Vse informacije dobite po 

telefonu 855 450. 

PETEK, 8. ju l i j a : 15.00 Zače-

tek sporeda; 15.15 O d Hude lu-

knje do Rinke; 15.30 Dogodki in 

odmevi (Prenos osrednje infor-

mativne oddaje Radia Ljublja-

ne); 16.15 Za konec tedna; 16.30 

Dogovar jamo se, od ločamo; 

17.00 Vaše čestitke in pozdravi; 

18.00 Vi izbirate, mi vrtimo. 

N E D E L J A , 10. ju l i j a : 11.00 

Začetek sporeda; 11.15 Od Hude 

luknje do Rinke; 11.25 Kdaj , kje, 

kaj ; 11.30 Z mikrofonom med 

vami ; 12.00 O d vrat do vrat (od-

govorili bomo na zastavljeno 

vprašanje, novih pa ne bomo 

sprejemali, saj bi bila naša trka-

nja na različna vrata v času do-

pustov pogosto neuspešna — od-

dajo bomo uvrstili v spored zo-

pet jeseni); 12.30 Konec opol-

danskega javl janja; 14.45 Vaše 

čestitke in pozdravi. 

PONEDELJEK, II. julija: 
15.00 Začetek sporeda; 15.15 Od 

Hude luknje do Rinke; 15.30 

Dogodki in odmevi ; 16.15 Kdaj, 

kje, kam; 16.30 Obiskali smo; 

17.00 Ponedeljkov šport na Ra-

diu Velenje; 18.00 Novosti na 

področju zabavne glasbe. 

SREDA, 13. julija: 15.00 Zače-
tek sporeda; 15.15 O d Hude lu-

knje do Rinke; 15.30 Dogodki in 

odmevi ; 16.15 Kdaj , kje, kam; 

16.30 Naša krajevna skupnost; 

17.30 Vaše čestitke in pozdravi. 

Poletje je tu in na Radiu Vele-

nje bomo s 15. jul i jem poletno 

shemo, ki bo bol j sproščena. Več 

bo glasbe in poletnih razgovo-

rov. 

Prometni svetovalec 

Varno na dopust 

• Dobitke lahko dvignete najkasneje 
v 60. dneh po objavi, v prostorih 
Smučarska-skakalnega kluba (vila Bi-
anca). 

Prave vročine pa od nikoder! 
Tako se ljudje pomenkujejo, ko 
gledajo v sivo nebo, ki v zadnjem 
mesecu prevladuje. Pa vendarle, 
čas dopustov je tu, potreben je po-
čitek, predah, da bo novih moči za 
vse večje delovne zahteve. V plani-
ne, ob reke, jezera in kakopak tu-
di (in predvsem) na morje. Mnogi 
so že izkoristili predsezonsko ob-
dobje, ko je nekoliko manjša gne-
ča in bi naj bile cene solidnejše. 
Drugi pa se odpravljamo (?) na 
potovanje, ki nikakor ni vsakdanji 
skok z avtomobilom, kot smo va-
jeni do službe, trgovine, na sesta-
nek ali bližnji obisk. 

Potovanja z avtomobi lom mo-

ramo načrtovati. Priprave mora-

jo steči pravočasno, da ne bi v 

zadnj ih minutah nervozno iskali 

stvari, ki so za letovanje in poto-

vanje neobhodne. Najboljše je 

ob kavici pripraviti seznam prt-

ljage, opreme in tehničnih pripo-

močkov. Kar zadeva avtomobil 

in dokumente (ki bi naj bili vsi 

že pripravljeni), pa je nujna kon-

trola. 

V avtomobi lu mora biti obve-

zna oprema, komplet žarnic, var-

nostni trikotnik, izpravno rezer-

vno kolo, dvigalka, nekaj orodja, 

voda za šipe ter krpe, komplet 

prve pomoči , ki ga po potrebi 

dopo ln imo še za morebitne po-

škodbe na dopustu , neobvezen, a 

»zlata vreden« pu je tudi gasilski 

aparat na prah. Velja si ga oskr-

beti, za nekaj več kot desettisoča-

ka (I ali 2 kg) ročni aparat z 

oznako »S« je že marsikomu re-

šil vozilo in celo življenje. O b 

zlaganju takšne opreme je po-

membno pomislit i , da vse to po-

trebujemo v času potovanja, zato 

takšni predmeti ne sodijo na dno 

prtl jažnika, ki ga do vrha naloži-

mo z ostalo prtljago. 

Posebne pozornosti mora biti 

deležen prtljažnik, če ga monti-

ramo in obremenimo. Posebno 

natančno je potrebno privezati 

jadra lno desko, da ne bi zajadra-

la že npr. na cesti. 

Predpisi dopuščajo, da k vozi-

lu pr ik lop imo lahki priklopnik, 

bivalne priklopnike ipd. le ta-

krat, če so tehnično brezhibni, 

imajo atestirano vlečno »klju-

ko« , oz. drog ter vsklajeno elek-

trično signalno napeljavo. Na 

priklopniku mora biti obvezna 

vozilu identična registrska tabli-

ca, ki je tudi osvetljena. 

Kontrola olja v motorju in me-

njalniku mora biti le rutinsko 

opravilo, kontrola in običajno 

dovajanje zraka v pnevmatike pa 

obvezna potreba, saj obremenje-

nemu vozilu pripada večji pri-

tisk. Pri tem moramo upoštevati 

tehnična navodila proizvajalca. 

Poln rezervoar goriva je skoraj 

potreba. Odveč, nevarno in pre-

povedano pa je prevažanje poso-

de z rezervnim gorivom. Prav ta-

ko tudi večjih plinskih jeklenk v 

avtomobi lu . Obremenjenemu vO-

zilu naravnamo tudi žaromete, 

da ne svetijo preveč v nebo. oz. 

drugim voznikom v oči. Potova-

nje si voznik programira glede 

na razdaljo, vremenske razmere 

in voznikove izkušnje. Vse pre-

več hi t imo npr. do morja po si-

stemu »šus«, ko ob poti ne ute-

gnemo niti predahniti , niti videti 

krajevnih znamenitosti in turisti-

čnih zanimivosti. Takšno potova-

nje je napornejše od težkega dela 

v službi, zato velja razmisliti o 

smislu takšnega potovanja. Vse 

preradi vozniki preizkušajo svo-

jo vzdržljivost z več urami nepre-

kinjene vožnje, kar gotovo muči 

vse sopotnike, najbolj pa njih. 

Med vožnjo je potrebno »vzeti« 

aktivne odmore, z razgibava-

njem, mal ico (ne za volanom) in 

ohlajevanjem vozila v senci. 

O b pr ihodu v kraj dopusta ali 

izleta, ne smemo pozabiti, da 

preži več dolgoprstnežev, ki ima-

jo prav v tem obdobju »visoko 

delovno sezono«. Iz vozila je po-

trebno prenesti na varno vse dra-

gocene tehnične predmete, skriti 

pa tiste dele, ki so privlačni, pa 

so stabilno montirani v vozilu. 

Če nismo pozabil i vzeti plastične 

ponjave, pregrinjala ipd., pokri-

jemo vozilo, da ga zaščitimo 

pred prehudo pripeko, predvsem 

pa proti smoli, ki se cedi z dre-

ves. 

Iz vozila je potrebno odstraniti vse 
osebne dokumente in dokumente vo-
zila, kar otežuje tatovom neovirano 
vožnjo s tuj im vozilom. Prav tako tudi 
fotoaparat, da se ne bi f i lm »razvil« 
kar v njem. Čeprav hi naj bil dopust 
brezskrben, pa žal ni odveč, včasih 
prekontrolirati, če je z jeklenim ko-
njičkom vse v redu. Mnogo lažje je 
odkrit i povzročitelje poškodb vozila 
(oz. event. odtujitev tega), vlomilce 
ipd., če to opazimo čimprej. 

Ker ni namen pisanja, da bi izumili 
smodnik; le k razmišljanju bi radi pri-
pravili hralce, zaključimo tokratni za-
pis z željo, da bo potekalo potovanje 
z vozilom kot užitek, sprostitev in da 
bo na dopustu kar najlepše. Ne poza-
bite na službo »Pomoč-informacije« 
A M Z Slovenije, ki je v tem času okre-
pljena, zelo prav pa pride iznajdljivo-
st-in skriti talent domačega mehanika, 
če se le kaj pripeti. A kdo hi mislil na 
vse najslabše? Srečno vožnjo, prijeten 
dopust in nasvidenje v jeseni, ko se 
vrne tudi rubrika prometni sveto-
valec. J.M. 

OGJClHM. - AVTOl •• l o i e M i l i l « « -



7. juli ja 1988 * t i t o v o v e l e n j e NAŠ OBVEŠČEVALEC n a š č a s * s,mn 

Občinska skupnost za zaposlovanje Velenje 

Objave potreb po delavcih v občinah Velenje in Mozirje 
DELOVNA ORGANIZACIJA POKLIC IZ ŠIFRANTA PROSTA DELA IN NALOGE Dl NČ 

DČ 
ROK 

P OD ŠT. 
DEL. 

OBČINA VELENJE 
GORENJE COMMERCE dipl. ing. elektrotehnike ali 

dipl. oec. ali dipl. informatik — specialist za razvoj metodologij in 
ali dipl. organizator dela standardov 4 nč 8 850.000 1 

GORENJE COMMERCE dipl. ing. elektrotehnike ali dipl. 
oec. — višji standardizer 2 nč 8 650.000 1 

GORENJE COMMERCE dipl. ing. elektrotehnike ali 
dipl. oec. ali dipl. informatik 
ali dipl organizator dela — specialist za poslovno informatiko 4 nč 8 850.000 1 

GORENJE COMMERCE dipl. ing. elektrotehnike ali 
dipl. oec. ali informatike 
ali dipl. organizator dela — projektant podatkovnih struktur 4 nč 8 720.000 1 

GORENJE COMMERCE dipl. ing. elektrotehnike 
elektronike — projektant mreže 2 nč 8 720.000 1 

GORENJE COMMERCE dipl. ekonomist ali 
dipl. pravnik — komercialist TT 2 nč 8 760.000 2 

GORENJE COMMERCE dipl. ekonomist ali dipl. 
ing. organizacije dela — specialist za organizacijsko področ. 4 nč 8 850.000 1 

GORENJE COMMERCE dipl. oec. ali oec. — samostojni planer — analitik 3 nč 8 630.000 1 
GORENJE COMMERCE ekonomist ali pravnik — koordinator MP dej. na terenu 3 nč 8 690.000 1 
DOM ZA VARSTVO ODRASLIH fizioterapevt — fizioterapevt/tudi pripravnik 2 nč 15 580.000 1 
GORENJE COMMERCE administrator — administrativni referent 1 nč 8 350.000 1 

OBČINA MOZIRJE 
OSNOVNA ŠOLA II. GRUPE 
ODREDOV MOZIRJE učitel j razrednega pouka — učitel j razrednega pouka X dč 15 600.000 3 
OSNOVNA ŠOLA II. GRUPE 
ODREDOV MOZIRJE PU matemat ike—f iz ike — PU matemat ike—f iz ike X nč 15 600.000 1 
OSNOVNA ŠOLA 11. GRUPE 
ODREDOV MOZIRJE PU zgodovine — PU zgodov ine X dč 15 600.000 1 
OSNOVNA ŠOLA II. GPUPE 

PU zgodovine — PU zgodov ine 

ODREDOV MOZIRJE PU glasbene vzgoje — PU glasbene vzgoje X nč 15 600.000 1 
GORENJE—GLIN NAZARJE lesarski tehnik — samosto jn i modelar 3 nč 8 500.000 1 

LEGENDA: Dl = delovne izkušnje, NČ = nedo ločen čas, DČ = do ločen čas, ROK P = rok prijave, OD = osebn i dohodek, ŠT. DEL. = števi lo 
delavcev 

MALI OGLAS! 
KRAVO S I M E N T A L K O , prvega 

teleta prodam po ugodni ceni. 

Antonija Lešnik, Hramše 12, Do-

brna. 

P O C E N I I N Š T R U I R A M MA-

TEMATIKO IN RAČUNALN I-

ŠTVO za srednje šole. Telefon 

853-326. 

I Š Č E M G A R S O N J E R O ali 

manjše stanovanje v Titovem Ve-

lenju ali okolici — nudim ugod-

no predplačilo. Telefon 853-199, 

do 15. ure. 

P R O D A M M O T O R N O K O L O 

T O M O S 14 M, letnik 1983, do-

bro ohranjen. Telefon 858-325. 

BT-SO U G O D N O P R O D A M . 

Telefon 854-908. 

D O B R O O H R A N J E N P R A L N I 

S T R O J Gorenje prodam. Tele-

fon 857-772, zvečer. 

N O V O O K N O Z R O L E T O 

180 x 120 cm prodam 20% ce-

neje in vitlo za traktor. Telelon 

882-835. 

G U M I J A S T Č O L N MAE-

STRAL 18 S, motor za čoln 4,5, 

tonski projektor Euming in film-

REK FLL VELENJE 

Na osnovi sklepa DS TOZD Izobraževanje se na 
javni licitaciji 
odproda naslednje osnovno sredstvo: 

Nakladalec tov. 255, izklicna cena 1.000.000,— 
Licitacija bo 16. 7. 1988 v peskolomu TOZD Izobraževa-
nje ob 9. uri. 
Ogled je možen eno uro pred pričetkom licitacije. Pred-
nost pri licitaciji imajo organizacije združenega dela. 
Nakladalec ni v voznem stanju. 
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Ni te na vrtu več, ne med gredicami, 
ni te na polju več, ne med meglicami, 
ne več v šumotu voda, niti vej 
ni te nikjer več, kjer bila si prej. 

(O. Župančič) 

Z A H V A L A mk Ji Boleče je spoznanje, da n imamo več naše ljube mame, babice in 
prababice 

Boleče je spoznanje, da n imamo več naše ljube mame, babice in 
prababice 

Marije Sevčnikar 
rojene H U D O U R N I K iz Pod k raja 

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem, sosedom in znancem za izraženo soža-

lje, za cvetje in dobro misel ter spremstvo na njeni poslednji poti. 

Prisrčna zahvala primariju dr. Alojzu Fijavžu, ki j i je lajšal bolečine in bil v moralno oporo. 

Hvala sosedi Ivici, pevcem, govorniku za besede slovesa ter duhovniku za opravljen obred. 

Sin Stanko, hčerka Greta z družinama in brat Ivan. 

P^B Z A H V A L A 

m Ob nenadomestljivi izgubi dragega moža, očeta, dedka in pradedka 

Melhiorja Končnika 
1909 -1988 

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem in znancem, ki ste nam v naj-
težjih trenutkih stali ob strani ter nam izrazili sožalje, pokojniku pa darovali cvetje in ga spre-

mili na njegovi zadnji poti. 

Posebna zahvla dr. Pavlu Grošlju in negovalki Sandi za izreden trud. 

Hvala govornikoma, godbi Rek, pevcem ter g. župniku za opravljen obred. 

Žalujoči: žena Katarina, hčerke Angela, Mari ja , Cvetka in sin Miha z družinami, vnuki, pravnu-

ki in ostali sorodniki. 

sko kamero Euming Super 8 pro-

dam. Informacije po telefonu 

857-584. 

Z A S T A V O 101 GTL, letnik 1986 

prevoženih 19.000 km prodam. 

Ogled v soboto popoldan in ne-

deljo. Ivan Božič, Ložnica 12 a 

Titovo Velenje. 

R A B L J E N O K O L O B M X KU-

P I M . Telefon 84-440, Peter. 

Z A S T A V O 101, letnik 1985, do-

bro ohranjeno, prevoženih 

25.000 km, prodam za 7,5 milijo-

nov, prodam tudi barvni TV Go-

renje star 4 leta. Telefon 854-189. 

G O L F B E N C I N E R , letnik 1981, 

prodam. Cena po dogovoru. Te-

lefon 857-361. 

VW Jeta, letnik 1981, dobro 

ohranjen prodam. Telefon 

856-756. 

K U H A R I C O Z A 4 U R N O DE-

L O S P R E J M E M . Telefon 

856-756. 

P R O D A M G O L F D I Z E L , letnik 

1983, prevoženih 47.000 km. Te-

lefon 857-201. 

K A R A M B O L I R A N J U G O 45, 
letnik 1982, prodam. Informacije 

po telefonu 881-296. 

P R A L N I S T R O J G O R E N J E 

prodam. Telefon 853-119. 

KATRCO , konec leta 1977, ob-

novljeno in štedilnik 2 plin, 4 

elektrika, dobro ohranjeno, pro-

dam. Lazar Daič, cesta VI /8 Go-

rica ali telefon 858-020. 

P R E N O S N I Č B TV G O R E N J E 

in raztegljiv dvosed s foteljem 

prodam. Telefon 856-049, popol-

dan. 

T E C H N I C S CD-Player SL-PJ22, 

nov, ocarinjen in TV Grunding 

super color, 47 cm, rdeč, 5 let 

star, odlično ohranjen. Telefon 

891-1 10-19. 

I U Ž A / 1 
IUV TOZD TOVARNA 
USNJA ŠOŠTANJ 
Komisi ja za delovna razmerja 
objavl ja prosta dela in naloge 

— VODENJE ENER-
GETSKIH NAPRAV 
Pogoj i : 
— inženir strojn ištva ali elek-

t ro inženir VI. s topn ja in 1 
leto delovnih izkušenj. 
ali 

— strojn i ali e lektro tehnik V. 
s topnja in 3 leta delovnih 
izkušenj. 

V obeh pr imerih morajo kan-
didati predložit i potrdi lo o 
opravl jenem pre izkusu znanja 
o vodenju energetsk ih na-
prav. 
Delo se združuje za nedolo-
čen čas. Kandidat i naj vložijo 
pisne prijave z ust rezno doku-
mentaci jo v roku 8 dni po ob-
javi na naslov: IUV TOZD To-
varna usnja Šoštanj, Trg bra-
tov Mravl jakov 2, 63325 Šo-
štanj. 
Prijavljene kandidate bomo 
pisno obvesti l i v 15 dneh po 
opravl jeni izbiri. 

Komisi ja za delovna razmerja DO Gorenje Raziskave in razvoj, 
p. o., Titovo Velenje objavl ja prosta dela in naloge 

VODJA SEKTORJA KAKOVOSTI SOZD 
Kandidat i morajo poleg splošnih pogojev, do ločenih z zakonom 
za sklenitev delovnega razmerja, izpolnjevati še naslednje po-
go je : 

— visoka (VII st.) s t rokovna izobrazba — dipl. ing. teh. usmeri-
tve 

— 5 let delovnih izkušenj na vodilnih in vodstvenih delih in na-
logah 

VIŠJI STANDARDIZER 
Kandidati morajo poleg splošnih pogojev, do ločenih z zakonom 
za sklenitev delovnega razmerja, izpolnjevati še naslednje po-
goje: 
— visoka (VII st.) s t rokovna izobrazba — dipl. ing. teh. usmeri-

tve 
— 4 leta delovnih izkušenj na področ ju standardizaci je 

SAMOSTOJNI DOKUMENTALIST 
Kandidati morajo poleg splošnih pogojev, do ločenih z zakonom 
za sklenitev delovnega razmerja, izpolnjevati še naslednje po-
go je : 
— višja (VI st.) ali v isoka (VII st.) s t rokovna izobrazba — ing. ali 

dipl. ing. tehnične usmeri tve 
— 5 let delovnih izkušenj za VI st. oz. 4 leta delovnih izkušenj 

za VII st. s t rokovne izobrazbe na področ ju informaci jskih 
analiz 

Pisne prijave z dokazi l i o izpolnjevanju pogojev naj kandidati 
pošl je jo v roku 15 dni od dneva objave na naslov: 
DO Gorenje Raziskave in razvoj 
p. o., Ti tovo Velenje 
Oddelek samoupravno pravnih in organizaci jskih zadev 

Part izanska 12 
63320 Titovo Velenje 
Prijavljene kandidate bomo pisno obvesti l i o izbiri v roku 30 dni 
po po teku roka za prijavo. 

gorenje©®^™®^© 
Komis i ja za delovna razmer ja 

oglaša naslednja prosta dela in naloge: 

V CENTRU ORGANIZACIJE, POSLOVNE INFORMATIKE IN STAN-
DARDIZACIJE 

t. projektant podatkovnih struktur 
2. projektant mreže 
3. specialist za razvoj metodologij in standardov 
4. specialist za poslovno informatiko 
5. specialist za organizacijsko področje 
6. višji standardizer 

v SEKTORJU KOOPERACIJ, ZASTOPSTEV IN KONSIGNACIJ 

7. komercialist zunanjega trga (2 izvajalca) 

v SEKTORJU MALOPRODAJE 
8. samostojni planer analitik 
9. koordinator maloprodajne dejavnosti na terenu 

(I. področje — Slovenija in Dalmacija) 

v SEKTORJU OSKRBE 

10. administrativni referent 
Poleg splošnih, z zakonom določenih pogojev, morajo kandidati izpolnje-
vati še naslednje pogoje: 

pod 1. 
— visokošolska izobrazba tehnične, ekonomske ali organizacijske semri 
— 4 leta delovnih izkušenj na področju informatike, računalništva ali or-

ganizacije 
— aktivno znanje enega tujega jezika 
— interdisciplinarno znanje 

pod 2. 
— visokošolska izobrazba — dipl. inž. elektrotehnike, smer elektronika 
— 2 do 3 leta delovnih izkušenj na področju elektrotehnike, smer elek-

tronika 
— aktivno znanje enega tujega jezika 
— poznavanje računalniške in komunikacijske opreme 

pod 3. 
— visokošolska izobrazba tehnične, ekonomske ali organizacijske smeri 
— 4 leta delovnih izkušenj na področju informatike, računalništva in 

standardov 
— aktivno znanje enega tujega jezika 

pod 4. 
— visokošolska izobrazba tehnične, ekonomske ali organizacijske smeri 
— 4 leta delovnih izkušenj na področju informatike, računalništva ali or-

ganizacije 
— aktivno znanje enega tujega jezika 
— interdisciplinarno znanje 

pod 5. 
— visokošolska izobrazba ekonomske, tehnične ali organizacijske smeri 
— 4 leta ustreznih delovnih izkušenj 
— aktivno znanje enega tujega jezika 
— interdisciplinarno znanje 

pod 6. . 
— visokošolska ali višješolska izobrazba tehnične ali ekonomske smeri 
— 2 oz. 4 leta delovnih izkušenj na podobnih delih in nalogah 
— aktivno znanje enega tujega jezika 
— seminar s področja standardov, številčnih sistemov in avtomatske 

obdelave podatkov 

pod 7. 
— visokošolska izobrazba ekonomske, tehnične ali pravne smeri 
— 2 leti delovnih izkušenj na podobnih delih in nalogah 
— ZT registracija 
— aktivno znanje enega tujega jezika 
— vozniški izpit B kategorije 

pod 8. 
— visokošolska ali višješolska izobrazba ekonomske smeri 
— 3 oz. 5 let delovnih izkušenj na podobnih delih in nalogah 
— obvladovanje WORDSTAR-a, MULTIPLAN-a in manj zahtevnega pro-

gramskega jezika 

pod 9. 
— višješolska izobrazba ekonomske ali pravne smeri 
— 3 leta delovnih izkušenj na področju komerciale 
— vozniški izpit B kategorije 

pod 10. 
— poklicna administrativna šola (VI. stopnja) 
— 1 leto delovnih izkušenj na podobnih delih in nalogah 
— dobro znanje strojepisja 
Za navedena dela in naloge je določeno poskusno delo po Pravilniku o 
delovnih razmerjih DO Gorenje Commerce. 
Kandidati naj pošljejo pisne prijave z dokazili o izpolnjevanju pogojev v 8 
dneh po objavi oglasa na naslov: GORENJE COMMERCE, Oddelek ka-
drovskih in socialnih zadev, 63320 Titovo Velenje. Partizanska 12. 
O izbiri bomo kandidate obvestili v 30 dneh po poteku roka za prijavo. 



27. skok čez kožo v Titovem Velenju 

»Res je obrajtan 
ta knapovski 
stan... 

V soboto je slabo kazalo. Nevihtni oblaki, dež, hlad in mar-

sikdo je pri tem pomislil — jutri s skokom čez kožo na velenj-

skem kotalkališču ne bo nič. Prestaviti ga bo treba v Rdečo dvo-

rano, kjer pa bo vsekakor izgubi! deI svojega mika. Rudarji ko-

pljejo lignit v temnih rovih, in ko pridejo ven, si zaželijo svetlobe, 

sonca. Na svoj stanovski dan so si jo očitno tako močno želeli, 

da je sonce posijalo z vsem prazničnim žarom. 

Zbirati so se začeli nekaj po 

osmi uri na Titovem trgu, prišli 

so sedanji knapje, tisti, ki so 

pred leti kopali to črno zlato, pa 

tisti, ki ga bodo začeli jutri — 

blizu devetdeset učencev Centra 

srednjih šol — rudarske usmeri-

tve, ki j im ta dan za vedno osta-

ne v spominu. Naredili so dolgo 

povorko, v kateri so se j im pri-

družili seveda tudi člani velenj-

ske—rudarske—godbe in šo-

štanjske Zarje, pa športniki, med 

njimi mladi skakalci, ribiči, šale-

ški Koledniki . . . Posebno doži-

vetje pa je bil slavnostni sprevod 

do kotalkališča za pionirje 

Titovih mest, ki so bili v tem ča-

su na obisku pri svojih sovrstni-

kih iz Titovega Velenja in tudi za 

delegaciji rudnikov iz Poljske in 

Italije. Slavnostnemu sprevodu 

se je ob koncu pridružila še mno-

žica Velenjčanov, ki so povorko 

prej pozdravljali ob cesti, in me-

stno kotalkališče je bilo v trenut-

ku polno. 

Slavili so vsi — ne le rudarji in 

drugi delavci kombinata, praznik 

so vzeli za svoj tudi mnogi Ve-

lenjčani, saj so z lignitom tako 

ali drugače povezani. 

Potem pa se je začelo. Na tri-

buni je bil tudi Andrej Marine, 

član predsedstva SRS, med ve-

lenjskimi knapi vedno drag gost. 

Za Internacionalo praznični na-

govor predsednika delavskega 

sveta Rudnika lignita Velenje 

Draga Bizjaka in njegove besede 

so najprej veljale novim »kame-

radom« — mladim rudarjem, 

»ki bodo danes s skokom čez ko-

žo doživeli svoj krst.« 

»Spremembe so resnično nujne, 

morda prihajajo kljub našim stal-

nim opozorilom nekoliko pozno, 

pa vendar bi si upal trditi, da jih 

rudarji v celoti sprejemamo in 

podpiramo, pa čeprav jih bomo 

najbolj čutili mi sami. Vendar ob 

tem, ko bomo v pričakovanju sta-

bilnejšega gospodarjenja, v priča-

kovanju spremembe odnosov na 

področju energetskega gospodar-

stva odgovorno in z vso strpnostjo 

nosili breme gospodarskih ukre-

pov, pa pričakujemo in zahteva-

mo, da bo velenjski rudar v pri-

hodnje odhajal v temni rov z ob-

čutki svetle prihodnosti. Danes 

namreč ni pravega družbenega za-

gotovila, da bomo premog iz Šale-

ške doline potrebovali še v takšnih 

količinah, ki bi omogočale nor-

malno eksistenco sedanjemu števi-

lu zaposlenih, in ki bi — kar je 

zelo pomembno — še naprej raz-

vijali programe sprejete v občinski 

družbenopolitični skupnost i . . . « 

Svoje razmišljanje je Drago 

Bizjak sklenil z besedami: »Nav-

zlic vsem težavam in tegobam tre-

nutnega gospodarskega in sploš-

nega položaja pa rudarji še vedno 

z optimizmom gledamo na izhod Skok čez kožo ., in že so dekleta pripele ljubezen. 

iz krize. Ta naša enotnost je izra-

žena tudi v podpori vsem vodstvom 

slovenskih družbenopolitičnih or-

ganizacij, skupščini in izvršnemu 

svetu, da vztrajajo in zagotovijo 

demokratičnost s civiliziranim 

pravno urejenim načinom dela s 

ciljem, ki nas bo dvignil iz seda-

njega stanja. Enotnost v družbe-

nopolitičnih organizacijah, kot v 

poslovodnem vodstvu ter enotnost 

v vseh rudarskih vrstah so porok, 

da bo RLV vsekakor eden tistih 

dejavnikov v naši širši družbeno-

politični skupnosti, ki bo tako kot 

vedno doslej, na čelu graditve bla-

ginje življenja, na čelu ponovne 

vzpostavitve dobrega materialne-

ga položaja, vendar pod pogojem, 

da bo ta pot ubrana povsod, v ce-

lotni naši družbi.« 

Za tem je prišel na ploščo 

Franc Avberšek in začel zadnji 

ceremonial. V zgodovini rudnika 

pa je bil to že sedemindvajseti. 

Vse je bilo pripravljeno za zače-

tek. Mladi fantje so nestrpno ča-

kali pred simboličnim vhodom v 

»rov«, poklicali so starešine. 

Pred oglasitvijo fanfar še pozdra-

vi od drugod — iz Zasavja in 

Mežice so j ih prinesli velenjski 

atleti v imenu tamkajšnjih rudar-

jev, prisrčno pa so j im čestitali 

tudi pionirji Titovih mest, vsak v 

jeziku svojega naroda. 

Pa je nastopil vrhunec priredi-

tve. Blizu devetdeset mladih fan-

tov je dobro prestalo preizkuš-

njo, vse od skoka čez kožo do za-

obljube — v stilu vodje ceremo-

niala: 

»Res je obrajtan 

ta knapovski stan, 

tudi od gospode 

je spoštovan ...« 

in nato mladi fantje, ki so enako 

pesniško navdahnjeno povedali, 

kako si predstavljajo svoje delo. 

Takole nekako: 

»Kramp v jami vihtim 

in se potim. 

da 15. plačo dobim ...« 

No, stari knapi j im zato, ker še 

niso nič naredili, niso dali plače, 

dali pa so jim vrček piva, dekleta 

v narodnih nošah pa so j im pri-

Ceremonial so sklenili s ple-

som člani Velenjskega plesnega 

kluba in šaleški Koledniki. 

Milena Krstič-Planinc 

Stane Vovk 

pele rdeč nagelj — stlmbol ljube-

zni. Zaobljubi l i so se, da bodo 

vzorni in pridni rudarji, zvesti 

svojemu poklicu, Zvesti Titovi 

poti. In postali so rudarji. Rešili 

so se ključa in svetilke, ju predali 

zanjimcem in ponosno odkora-

kali na tribuno. Starejši rudarji 

so j im segli v roko ter jih sprejeli 

medvse. 

Več kot 10-tisoč ljubiteljev skokov na otvoritvi 75-metrske skakalnice 

Rajko Lotrič: »To je najlepša skakalnica« 
V nedeljo so rudarjem na čast 

slavili tudi člani Smučarsko-ska-

kalnega kluba iz Titovega Vele-

nja, tekmovalci drugih sloven-

skih klubov in več kot deset tisoč 

ljubiteljev tega športa, ki so se 

zbrali na slovesni otvoritvi nove 

75-metrske skakalnice z umetno 

prevleko ob velenjskem gradu. Z 

najlepšo in največjo skakalnico 

pri nas smo veliko pridobili vsi 

skakalci ali kot je dejal prvi zma-

govalec Rajko Lotrič: »To je naj-

lepša skakalnica pri nas, z njo 

smo resnično veliko pridobili vsi, 

ne le domači smučarsko-skakalni 

klub. Doslej smo morali trenirati 

v tujini, odslej bomo lahko tudi 

tukaj pri vas, kar bo bliže, pred-

vsem pa ceneje.« 

Zadnje dni pred otvoritvijo te pre-
lepe skakalnice, kot so vsi poudarjali 
se je veliko ljudi zbiralo ob njenem 
vznožju, kot da ne bi verjeli, da bo 
objekt pravočasno nared zaradi za-
pletov, ki so spremljali njeno grad-
njo: kot da ne bi verjeli, da je možno 
v razmeroma kratkem času zaokrožiti 
takšno smučarsko-skakalno središče. 
Pa so entuziasti smučarsko-skakalne-
ga kluba dokazali, da je to možno. 

Prvo lopato za njeno izgradnjo je 
zasadil na praznik rudarjev pred dve-

ma letoma sedanji častni predsednik 
Planiškega komiteja Niko Belopavlo-
vič. V tem času so člani Smučarsko-
skakalnega kluba opravili kar, kot so 
posebej poudarili na ne<Jeljski slav-
nosti, 23 600 prostovoljnih ur, mla-
dinska delovna brigada Karla De-
stovnika-Kajuha 960 in ostali občani 
395 ur ali skupaj 24 955 ur. Niku Be-
lopavloviču je tudi v nedeljo pripadla 
čast, da je dvignil klubsko zastavo, 
Nestl Žgank — oba sta častna člana 
kluba — pa je prerezal trak na izteku 
in s tem napovedal začetek prve tek-
me na tej lepotici. 

Kdo ne pozna Slavka Škofleka, 
33-letnega člana velenjskega kluba? 
Dolga leta je bil dober skakalec, se-
daj pa je že dolgo prav tako dober 
trener v klubu in skozi njegove roke 
je šlo precej domačih skakalcev. Prav 
njemu je gradbeni odbor s Feliksom 
Zamudo na čelu zaupal slast prvega 
otvoritvenega skoka, za njim se je po 
zaletišču spustil še mladi domači ska-
kalec Boštjan Rednak. Obema je se-
veda množica navdušeno zaploskala 
in tako potrdila besede predsednika 
Skupščine občine Velenje Draga Šu-
leka: »Vesel sem, da danes s svojo pri-
sotnostjo, na svojevrsten način — refe-
rendumsko odločamo, da takšno ska-
kalnico potrebujemo.« 
Med gosti so bili Andrej Marine, 
predsednik Planiškega komiteja, Ja-

m* 

nez Bukovnik, generalni sekretar 
Smučarske zveze, pa brata Goriška in 
mnogi drugi. V imenu gradbenega od-
bora seje zahvalil vsem klubskim do-
brotnikom in delovnim organizacijam 
za izkazano pomoč in podporo pred-
sednik kluba in gradbenega odbora 
Feliks Zamuda, posebno zahvalo pa 
je izrekel Planiškemu komiteju. Hkra-
ti je obljubil, da se bodo tudi v pri-
hodnje trudil i organizirati v tem pro-
storu čimveč lepih prireditev in seve-
da v tem smučarskem središču vzgoji-
ti kar najboljše tekmovalce. Za njim 
je spregovoril predsednik občinske te-
lesnokulturne skupnosti Jože Prislan, 
ki je še posebej poudaril, da je ta na 
osnovi rezultatov smučarske skoke 
uvrstila med štiri prioritetne športne 
panoge občine Velenje. Dejal pa je 
tudi tole: »Veseli me dejstvo, da je v 
naši ožji in širši domovini vse več ljudi, 
ki si želijo napredka na vseh področjih 
naše ureditve, in da je vedno več tako 
prizadevnih delavcev kot so člani Smu-
čarskega kluba Velenje. Zato vas in 
nas, predvsem pa bodoče pokrovitelje. 
Smučarski klub Velenje, Smučarska 
zveza Slovenije in nas občane obvezuje, 
da sprejmemo ta objekt kot naš in da 
bo resnično postal republiški center, da 
ga bomo vzdrževali, skrbeli za podmla-

dek v tej športni panogi in da bi od tu 
čimveč skakalcev nastopalo v Planici, 
biseru smučarskih skokov.« 

V otvoritveni slovesnosti so sodelo-
vali tudi člani velenjske rudarske god-
be, plesna skupiha iz Škal in tamkajš-
nji harmonikaši. In potem seje začelo 
pravo navdušenje gledalcev ob čudo-
vitih skokih. Poleg naših olimpijcev, 
domačih skakalcev, skakalcev drugih 
slovenskih klubov so kot gostje nasto-
pil i tudi tekmovalci iz Češkoslovaške, 
Avstrije in Madžarske. Kar 81 je bilo 
vseh. Vsi so opravili tri skoke in vsi so 
pohvalili delo projektantov — glavna 
sta bila Lojze Jevšenak in Franc Do-
lar, saj so skoki pokazali, da je ska-
kalnica tudi zelo varna. Otvoritvena 
tekma je bila brez padcev, le domači 
skakalec Iztok Golob je ob enem od 
skokov podrsal. Skoki niso bil i le le-
pi, bi l i so tudi dolgi. V poskusni seriji 
je odlični Matjaž Zupan, ki je od 
marca v JLA, postavil rekord skakal-
nice, saj je skočil ali celo poletel na 
78 metrov, v naslednjih dveh serijah 
je bil nekoliko krajši, odličen pa Raj-
ko Lotrič, ki je v prvem uradnem sko-
ku pristal na 75,5 metra, v drugem pa 
na 75 metrih. Drugi najboljši je bil 
dobitnik dveh olimpijskih medalj 
Matjaž Debeljak, tretji Zupan, za 

Nestl Žgank, častni član kluba (zadaj Niko Belopavlovič in Fe-
liks Zamuda) je prerezal trak 

Z 20. mestom je bil Roman Tamše najboljši Velenjčan 

Izjavila sta po otvoritvi: 
ANDREJ MARINC, predsednik Planiškega komiteja: »Vesel sem 

novega slovenskega smučarskega središča, ki bo gotovo spodbudil ostale 

k nadaljnjem prizadevanju za napredek smučarskih skokov in s sploh 

nordijskih disciplin. Čestitam Velenjčanom, prizadevnim smučarskim 

delavcem, entuziastom, ki že vrsto let delajo za razvoj smučarskih sko-

kov, brez katerih ne bi bilo uspehov, ki jih je dosegel velenjski klub; če-

stitam vsej velenjski skupnosti, ki z izrednim prizadevanjem spodbuja ta 

šport.« 

M A TJAŽ ZUPAN: » Vesel sem rekordnega skoka, saj rad skačem 

daleč. Končno smo dobili skakalnico, ki smo si jo vseskozi želeli. Res je 

lepa, najlepša pri nas dobro narejena in na njej je možno skočiti še 

dlje.« (VOS) 

njim se je uvrstil Janez Debelak, naj-
boljši domači tekmovalec pa je bil z 
20. mestom Roman Tamše. 

Več kot deset tisoč gledalcev je 
vztrajalo do zadnjega skoka, pa tudi 
do podelitve priznanj. Organizatorji 
so se zelo izkazali, prvim petim so po-
delili lepe kristalne vaze, kar vsi pa so 
dobili večja ali manjša praktična dari-
la. 

Tako — ta velenjska lepotica je 
uspešno prestala krst in želimo si, da 
bi se izpolnile besede Feliksa Zamu-
de, da bo na grajskem hribu resnično 
čim več podobnih prireditev. 

Pokrovitelj prvih skokov na 75-me-
trski skakalnici je bil Rudnik lignita 
Velenja, sopokrovitelja pa Občinska 
telesno-kulturna skupnost in Mclub. 

Besedilo in slike: Stane VOVK 

Lotrič najboljši tudi na nočni 
Rezultati — 75 m skakalnica: 1. Lo-

trič 224,4 (75,5. 75). 2. M. Debelak 
215,5 (75, 74), 3. Zupan 206,9 (72, 71), 
4. J. Debelak 204,1 (70, 72,5), 5. P. 
Kopač (vsi Jug.) 195.6 (69. 71), 6. Da-
nek (ČSSR) 195,2 (55. 72,5), 7. Ulaga 
195,1 (68.5, 69), 8. Dolar 194,6 (67,5, 
70), 9. R. Kopač 194,0 (69,5), 10. Va-
ško (ČSSR) 190,3 (67, 70) uvrstitve 
ostalih velenjskih skakalcev: 20. Tam-
še 170,4 (63,5, (4,5), 24. Golob 161.9 
(71,0, 67,0), 34. Pogorelčnik 144,8 
(59,0, 58,0). 37. M. Triplat 137,9 (59,0, 
59,), 38. Čepelnik 137,3 (59,0. 58,0), 
39. Dolar 137,0 (59,0, 57,5), 44. p. Tri-
lat 132,0, 58,0) 

Uvod v otvoritev 75 m skakalnice 

tekmi 
je bila sobotna nočna tekma na 55 m 
skakalnici. Tudi na njej je bil najbolj-
ši Rajko Lotrič, ki je za nameček iz-
boljšal rekord te skakalncie s 54 m. 
Izboljšal »stari« rekord Primoža Ula-
ge z lanske tekme prav tako v počasti-
tev rudarjev., 
Rezultati: I. Lotrič 221.5 (54, 53.5) 2. 
Golob 213.0 (53, 52), 3. R. Kopač 
211,1 (52,5, 52), 4. J. Debelak 210,2 
(52,5, 51,5) 5. Erat (Zahomc) 208.4 
(51,5, 51,5). 6. Moertl 206,3 (51,5, 52), 
7. Globočnik 205,6 (50,5, 51,5). 8. P. 
Kopač 204.9 50,2 50,5), 9. Wiegele 
204.5 (50,5, 52), 10. Vaško 203.7 (52. 
49,5): 

Rajku Lotriču sta kristalni vazi in priznanje za prvo zmago po-
delila Franc Avberšek (v imenu pokrovitelja-) in Feliks Zamuda, 
v imenu organizatorja, (vos) 


